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Slika zgoraj:

6. aprila bodo po vsej občini 

potekale čistilne akcije, na 

katerih bomo s skupnimi močmi 

pospravili za tistimi, ki smetijo 

našo prelepo dolino. 

Slika levo:

Na mednarodnem sejmu 
Altermed so predstavnice šole 

in vrtca predstavile pustna 

praznovanja v naši občini.

Poštnina plačana pri pošti 1290 Grosuplje

Čistilna akcija v Dobrepolju,  
6. april 2019



• POPRAVILO IN CENITEV VOZIL ZA VSE 
SLOVENSKE ZAVAROVALNICE

•  BREZPLAČNO NADOMESTNO VOZILO

 • VULKANIZERSTVO

• POPRAVILO VOZIL NA RAVNALNI MIZI

•  SERVIS VOZIL

•  PRIPRAVA VOZILA NA TEHNIČNI PREGLED

•  POLNJENJE IN POPRAVILO  
KLIMATSKIH NAPRAV

•  IZPUŠNI SISTEMI

•  AVTODIAGNOSTIKA

•  AVTOVLEKA

•  POMOČ NA CESTI

POGODBENI SERVIS ZA ZAVAROVALNICO

FIZIOTERAPIJA
KRAJNC Samoplačniške terapije za odpravo bolečin,

sanacijo poškodb ter boljše počutje za otroke
in odrasle:

- manualna terapija, 
- Bownova terapija
- obravnava težav s čeljustnim  sklepom
- biodinamična kraniosakralna terapija
- Tecar

Fizioterapijo na delovni nalog 
(čakalna doba od 6t ednov do 9 mesecev)

Lokacija izvajanja:
Videm 33a, (Zavod Sv. Terezije)
1312 Videm - Dobrepolje

Ana Krajnc, fizioterapevtka
m: 040 332 712
e: info@fizioterapija-krajnc.si

www.fizioterapija-krajnc.si

Partner TRIGLAV zdravje za
SPECIALIST:

Anatripis
MEDICINSKA PEDIKURA 

nega diabetičnega stopala, sanacija glivičnih nohtov, odprava 
trde kože (ragade), otiščancev in kurjih očes, sanacija vraščenih 
nohtov tudi s pomočjo različnih sponk glede na problematiko 

vraščenega nohta, svetovanje …

•  Klasična pedikura 
nega nog, lakiranje in permanentno lakiranje zdravih nohtov

•  Manikura 
nega rok, lakiranje in permanentno lakiranje zdravih nohtov

•  Depilacija

MASAŽNE TERAPIJE
klasična terapevtska masaža, ortopedska masaža in kineziotaping 

terapija, Tellington TTouch terapija

Vse kar želite sebi, lahko podarite tudi Vašim najdražjim 
z darilnim bonom.

VABLJENI V 1. NADSTROPJE JAKLIČEVEGA DOMA, 
KJER BOSTE DOŽIVELI:

DOTIK ROK – DUŠE – SRCA

MEDICINSKA PEDIKURA

Anatripis, masažne terapije in medicinska nega stopal,
MILKA GOLOB s. p., PE VIDEM DOBREPOLJE

Videm 34
1312 VIDEM–DOBREPOLJE

telefon: 041 745 133
e-naslov: mg.milka@gmail.com

Ugodna, kvalitetna in 
zanesljiva montaža
za področje celotne 

Slovenije.www.notranjavrata.si

Andrej Šilc s.p.
Zamostec 31, 1317 Sodražica
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Prodaja in montaža
notranjih in vhodnih VRAT

041 694 871
pomis@amis.net

http://www.dobrepolje.si/panorama/
PROSTORSKA PREDSTAVITEV OBČINE DOBREPOLJE
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Naslednja številka 
Naslednja številka izide v petek, 26. aprila.  
Rok za oddajo prispevkov je 16. april 2019.

Spoštovani bralci Našega kraja,
marec, mejni mesec med zimo in po-
mladjo, je za nami. Mogoče letos preho-
da niti nismo dobro začutili, ker je bila 
zima precej mila, konkretnejše snežne 
odeje po dolinah pa se spomnijo le še 
tisti z dobrim spominom. A kakor koli, 
pomlad je tu in z njo toplejši dnevi, ki nas 
kličejo ven. V naravo, na njive, vrtove, sa-
dovnjake. 

Za nami je tudi že vikend smučarskih 
poletov v Planici. Kot ljubitelj športa sem 
od nekdaj prav ta vikend dojemal kot za-
četek pomladi. Letos je bilo v Planici še 
posebej lepo in slovesno, saj je v popol-
nem vremenu letalnica bratov Gorišek 
praznovala abrahama. 50 let se že spuš-
čajo po njej najboljši in najbolj neustraš-
ni letalci in s svojimi poleti privabijo pod 
Ponce velike množice občudovalcev. Vsi, 
ki se teh tekem udeležujete, boste pritr-
dili, da gre za pravi slovenski športni pra-
znik. 

Bolj delovno kot praznično je bilo v 
preteklih tednih v občinski stavbi. Župan 
je z občinsko upravo usklajeval zadnje 
podrobnosti predloga proračuna, svetniki 
občinskega sveta pa so, najprej preko sej 
delovnih teles, kasneje pa še na svoji tretji 
redni seji, predlog prečesali in po razpravi 
proračun v drugem branju tudi sprejeli. 
Na seji so svetniki potrdili tudi predlog 
podražitve komunalnih storitev Javnega 
komunalnega podjetja Grosuplje. Več o 
tem si lahko preberete v poročilu s seje 
in na županovi strani. 

Gradnja športne dvorane vidno napre-
duje. Gradbišče je razdeljeno na dva dela. 
Zidani del dobiva že obrise končne podo-
be, medtem pa na drugem delu gradbišča, 
ki ni imel trdne kamnite osnove, poteka 
sanacija terena, da bo temelj položen 
na trdno podlago. O napredku del je na 
omenjeni seji občinskega sveta sprego-

voril glavni nadzornik, g. Samo Pajer, do-
datne informacije za bralce Našega kraja 
pa sem poiskal tudi pri direktorju podjetja 
Hoja d.d. Jožetu Širclju. Ob tem je treba 
poudariti, da je Občina pridobila prib-
ližno 930.000 evrov nepovratnih sredstev 
s strani Eko sklada, kandidira pa še za 
sredstva Fundacije za šport in Ministrstva 
RS za izobraževanje, znanost in šport. Ob 
ugodnem razpletu omenjenih dveh kan-
didatur bodo nepovratna sredstva pokri-
la približno tretjino investicije, ob tem pa 
bomo dobili funkcionalen in okolju prija-
zen objekt po najsodobnejših energetskih 
standardih.

Žal pa pogled ob naše ceste, pod grma-
de, ob sprehajalne poti in odmaknjene 
doline meče slabo luč na našo skupno 
ekološko ozaveščenost. V soboto, 6. apri-
la, bomo številni občani čistili našo sicer 
prelepo dolino. Verjetno tistih, ki še ved-
no brez slabe vesti odlagajo in odmetava-
jo smeti v naravo, ne bo zraven. Mogoče 
se jih bo pogled na številne občane, ki čis-
tijo za njimi, le počasi dotaknil in bodo ob 
naslednji priložnosti svojo prikolico z od-
padki usmerili na ekološki otok ali poča-
kali na odvoz kosovnih odpadkov. Ali pa 
plastenke ne bodo odvrgli na travnik ob 
cesti … Vsi bralci ste vabljeni, da dodatne 
informacije dobite pri svojih vaških mo-
žeh in na čistilni dan pomagate, da naša 
dolina spet v polnosti zasije.

Drugo pomembno vabilo, ki ga boste 
srečali v marčevski številki, pa je vabilo na 
krvodajalsko akcijo. Žal smo kar pogosto 
priča nepričakovanim dogodkom in kdo 
ve, kdaj bo kdo od nas potreboval kri. Smo 
jo pripravljeni darovati za druge, tako kot 
gasilci darujejo svoj čas in energijo za 
potrebe drugih? V vsaki številki gasilci 
pišejo o svojih izobraževanjih in akcijah. 
Tudi tokrat ni nič drugače. V Zagorici in 

Ponikvah so vaščanom pokazali, kako je 
treba ravnati z defibrilatorjem, na Vid-
mu so izpeljali še eno vajo, ob tem pa so 
mladi gasilci sodelovali tudi na regijskem 
tekmovanju v kvizu.

Po nekajmesečnem zatišju se v glasilo 
vrača rubrika Utrip občine. Zaradi lokal-
nih volitev rubrike v zadnjih številkah ni 
bilo, tokrat pa sem se ustavil v Predstru-
gah, nekoliko netipični dobrepoljski vasi, 
kjer pa so imeli veliko zanimivega pove-
dati. 

Tudi v dobrepoljski knjižnici se je v 
marcu zvrstilo veliko dogodkov in zani-
mivosti. Vabim vas, da si prispevek pre-
berete in se udeležite napovedanih do-
godkov. 

V šoli in vrtcu se vedno kaj zanimivega 
dogaja. Poleg pouka učenci tudi razisku-
jejo, tekmujejo na različnih tekmovanjih, 
sodelujejo na natečajih in v projektih. Sku-
pina učiteljic in vzgojiteljic je našo kultur-
no dediščino, tokrat pustno, predstavila 
na odmevnem sejmu Altermed.

Smo v tednih pred veliko nočjo, naj-
večjim krščanskim praznikom. V pripra-
vah na ta praznik Karitas ponovno izva-
ja medijsko kampanjo za akcijo 40 dni 
brez alkohola, Društvo podeželskih žena 
Dobrepolje-Struge pa vas vabi na sejem 
na tiho nedeljo, ki bo 7. aprila pri sv. An-
tonu.

Ob koncu povabim še ljubitelje špor-
ta, da si preberejo razpisa Zveze športnih 
organizacij Dobrepolje za prijavo v ligo v 
futsalu in v tenisu. 

Želim vam prijetno branje in lepe 
predvelikonočne dneve. Ker bo naslednja 
številka izšla po veliki noči, želim vsem 
bralcem veselo in upanja polno veliko 
noč.

Urednik Bojan Novak
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Županova stran

G. župan, na zadnji seji občinskega 
sveta je bil potrjen letošnji občinski 
proračun. V javni razpravi je bilo vlo-
ženih veliko pripomb in predlogov na 
predlog. Na seji ste pripravili le nekaj 
amandmajev in svetniki so jih potrdili. 
Lahko poveste nekaj o postopku uskla-
jevanja in sprejemanja proračuna?

V bistvu poteka usklajevanje prora-
čuna povsem običajno, po ustaljenem 
postopku. Najprej občinska uprava prip-
ravi osnutek, nato sledi predlog, ki ga v 
prvem branju pregleda občinski svet in 
na to pripravi dodatne predloge. Takšno 
besedilo gre v javno obravnavo, na kate-
ri imajo možnost občani, da dajo svoje 
pripombe. Hkrati poteka tudi obravnava 
predloga v odborih pri občinskem svetu. 
Potem ko je predlog pripravljen za drugo 
branje, pa je možno spremembe narediti 
le še s pomočjo tako imenovanih »aman-
dmajev« – predlogov sprememb v okviru 
drugega branja proračuna. Amandmaje 
vlagajo svetniki/svetnice, pri čemer je 
pomembno to, da mora predlog pove-
čanja določene proračunske postavke 
vedno povedati, iz katere druge postavke 
bodo sredstva vzeta. 

Letošnji proračun kakšne velike kre-
ativnosti ni dopustil, saj gre v bistvu za 
to, da dokončamo sprejete velike obve-
znosti.

Še vedno potekajo dela na koma-
sacijskih poteh v k. o. Podgora? Kako 
napredujejo dela in kdaj predvidoma 
bodo končana? 

Hvala Bogu je letos zima primerna za 
takšna dela, zato tudi delo na tem pro-
jektu dobro poteka. Škoda je le, ker je bil 
pristop k izvedbi projekta površen, zato 
smo morali za izvedbo zagotoviti kar 
nekaj dodatnih sredstev, ki nam jih sicer 
še kako primanjkuje. Ampak prepričan 
sem, da bomo projekt izpeljali tako, kot 
je treba, čeprav vsem ljudem ne bo ustre-
ženo v dodatnih željah (ki jih je kar veliko 
in jim je bilo baje tudi obljubljeno). Vsa 
dela morajo biti končana v sredini junija.

Na marčevski seji občinskega sveta 
ste razpravljali o cenah komunalnih 
storitev, ki jih izvaja Komunalno pod-
jetje Grosuplje. Lahko bralcem poja-
snite, kakšne so spremembe?

Stroški so v preteklem letu rastli tudi 
na področju komunalnih dejavnosti, 
zato se to odraža v rasti cen komunalnih 
storitev. Cena izvajanja obveznih lokal-
nih gospodarskih javnih služb s področ-
ja komunalnih dejavnosti se oblikuje po 
določilih Uredbe o metodologiji za obli-
kovanje cen storitev obveznih občinskih 
gospodarskih javnih služb (Ur. l. RS, št. 
87/12, 109/12, 76/17). Ta predvideva, 
da mora pristojni občinski organ začeti 
postopek spremembe cen, kadar razlika 
med potrjeno, torej veljavno ceno stori-
tev, in načrtovano lastno ceno preseže 
10 %.

Kaj pomeni sprememba? Izračun za 
štiričlansko gospodinjstvo, ki porabi 16 
m3 vode, je na območju javne kanaliza-
cije, uporablja 120-l zabojnik za mešane 
komunalne odpadke in 120-l zabojnik 
za biološke odpadke: cena se bo za njih 
dvignila za 4,95 €.

Na žalost se cene na vseh področjih 
spet dvigajo. Oziroma ko se dvigne cena 
v enem segmentu, to potegne za sabo 
celotno strukturo. Zaradi dviga plač 
(znamenita rešitev stavkovnega vala) 
v javnem sektorju se bo to slej ko prej 
odrazilo v dvigu cen otroškega varstva, 
kar so naredile že mnoge občine. In ko 
se bodo vse cene dvignile, bomo lahko 
spet ugotovili, da imamo prenizke plače, 
in nov krog se bo začel.

V zadnjih tednih nekaj prahu med 
občani dviga poročilo Računskega so-
dišča o poslovanju Občine Dobrepolje 
v letu 2016. Vpliva to poročilo kakor 
koli na tekoče poslovanje v letu 2019? 
Ste tudi zaradi tega zamenjali računo-
vodski program na Občini in kaj je zdaj 
drugače kot prej?

Kontrole nadzornih organov, med ka-
terimi je na vrhu Računsko sodišče RS, so 

dejansko nekaj povsem običajnega. Kon-
trola ugotovi, kaj je narobe, kaj ni skla-
dno z zakonodajo in predpisi, in potem 
je to treba odpraviti. Ugotovitve vsekakor 
vplivajo na tekoče delo, saj zahtevajo od-
pravo napak in ogromno dela in napora, 
a hkrati je to dobro, saj se poslovanje tako 
uredi. Ob tem pa ni pomembno samo, 
kot ste zapisali, da se dviga prah, pač pa 
je to pomemben opomin za vse. Občina 
mora delati po določenih pravilih, ker ji 
tako narekuje zakonodaja. Spoštovanje 
zakonodaje je zelo pomemben element, 
ki nas vse ščiti in zagotavlja enakost. Tis-
ti, ki zakone krši, je dejansko nevaren, 
čeprav je včasih videti, da je junak, ker 
je komu nekaj zrihtal. Kdor kaj zrihta, to 
vedno naredi na račun drugega, ki je bolj 
tih in miren in spoštuje, kar mu je pred-
pisano. Tako je to.

Računovodski program smo zame-
njali, še preden je prišlo poročilo ra-
čunskega sodišča, saj želim, in prav tako 
računovodkinja, da bo poslovanje teklo 
pregledno in jasno. Da bomo v vsakem 
trenutku vedeli, koliko smo porabili in 
za kaj.

Smo pa samo en dan za poročilom RS 
prejeli tudi »manj odmevno« pismo, ki so 
ga na podlagi sistemske preveritve prip-
ravili na Ministrstvu RS za javno upravo. 
Ugotovili so kar nekaj nepravilnosti v 
Statutu občine, Poslovniku občinskega 
sveta in Poslovniku nadzornega odbora. 
Torej velik zalogaj popravkov nam sledi. 
In vse to res vpliva na tekoče delo pri 
tako majhnem številu ljudi. O tem sem 
govoril že v prejšnji številki. Ko bo vse 
to urejeno, bo lažje delati. A zdaj je zelo 
hektično.

Nam lahko poveste še, če je bil iz-
bran nov direktor občinske uprave?

Ta tema je očitno zelo zanimiva in 
očitno se o tem veliko govori v javnosti. 
Pa saj v bistvu je res zelo pomembna. 
Potrebovali bomo dobrega in pridnega 
direktorja oziroma direktorico, da bomo 
v relativno kratkem času uredili vse, kar 
sem navedel zgoraj. Tudi izbira direktor-
ja teče po predpisanem redu in končno 
bo pomembno, kdaj bo izbrani lahko pri-
šel k nam. Če ima odpovedni rok, to kar 
traja. Želim pa si, da bi prišel čim prej, da 
bo začel z delom.

Čez en teden bomo v občini množič-
no čistili okolje. Žalostno je, kajne, da 
imamo še vedno toliko občanov, ki jim 
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ni mar za našo okolico? 
V soboto, 6. aprila, bo potekala očiš-

čevalna akcija, h kateri vas vabim v čim 
večjem številu. Po vaseh bodo delo or-
ganizirali »vaški možje in žene«. Tako 
bomo tudi velikonočne praznike doča-
kali zunanje urejeni. 

Prav danes sem prebral razmišljanje 
kvantnega fizika, velikega strokovnjaka, 
ki govori o tem, kako smo na eni strani 
vse večji strokovnjaki, vse več vemo, na 
drugi strani pa smo vse bolj nevzgojeni 
in zato plehkost vse bolj prevladuje. Res-
ne misli so pogosto preslišane na račun 

glasnih in populističnih nesmislov. Čim 
prej bo treba spremeniti način šolanja in 
izobraževanja, sicer nas bo k temu pri-
morala narava. Ni dovolj, da smo glasni 
aktivisti in protestiramo samo, kadar nas 
k temu kdo naheca. Očiščevalne akcije 
sploh ne bi bile potrebne. Zakaj mora pri 
vseh zabojnikih in vseh velikih sredstvih, 
ki jih dajemo kot družba v izvajanje ko-
munalnih storitev, nekdo ob cesti nad 
Zdensko vasjo odvreči vzmetnico? Ne bi 
bilo bolje, da bi ta sredstva dali za grad-
njo zdravstvenega doma? Ali da bi bile 
komunalne storitve cenejše?

Počasi se približujemo velikonoč-
nim praznikom. Kaj želite v času pred 
njimi sporočiti bralcem?

Vsem kristjanom želim vesele in bla-
goslovljene praznike. Da bi nas res do-
seglo sporočilo Jezusovega trpljenja, 
smrti in vstajenja. Odrešenja. Potem bo 
v našem življenju vse drugače.

Gospod župan, najlepša hvala za po-
govor. ■

Bojan Novak

Svetniki so na predlog župana nekoliko 
spremenili dnevni red, tako da so bile 
točke, pri katerih so sodelovali gostje 
(pripravljavci, poročevalci), obravnava-
ne najprej. 

V uvodu so svetniki razpravljali o zapi-
sniku prejšnje seje in ga brez večjih po-
pravkov sprejeli. Župan je podal poročilo 
o realizaciji sprejetih sklepov na prejšnji 
seji. Vsi sklepi so bili realizirani, zato raz-
prave ni bilo.

V sklopu tretje točke so bili svetni-
ki seznanjeni z napredkom pri gradnji 
športne dvorane. Glavni nadzornik, g. 
Samo Pajer, je povedal, da je vzpostav-
ljen projektni nadzorni portal, tako kot je 
bilo to pri gradnji vrtca. Izvajalcu najprej 
ni uspelo predati zahtevanih dokumen-
tov, a zdaj je ta del opravljen. Po začetku 
zemeljskih del je izvajalec opravil geolo-
ške raziskave in ugotovljeno je bilo, da 
na JV delu objekta pod zemljo ni trdnih 
tal, zato je bil naročen projekt za izvedbo 
celovitega temeljenja. Izvajalec je na dan 
seje začel izvajati sanacijo tal, da kasneje 
ne bo prihajalo do posedanja. Izvaja se 
gradnja sten v zidanem delu objekta, ki 
poteka od začetka marca.

S strani Eko sklada so se nekoliko 
spremenili pogoji za pridobivanje ne-
povratnih sredstev, zato so bili deloma 
spremenjeni projekti, kar za sabo pote-
gne določene stroške, je pa delež finan-
ciranja s strani Eko sklada večji. Točne 
številke o povečanju sredstev na seji še 
niso bile znane.

Terminski plan predvideva, da se rok 
za dokončanje objekta podaljša za tri 
mesece. To je bilo na željo Občine, saj je 
treba zadnji del gradnje prenesti v leto 
2020. Izvajalci se s tem strinjajo, tako da 
je predviden datum za pridobitev upo-
rabnega dovoljenja 31. marec 2020. Nad-
zornik ne vidi razlogov, da projekt ne bi 
tekel po planu. Občina Dobrepolje mora 
pripraviti razpis za opremo dvorane ter 
razpis za dovozno cesto in parkirišča. 
Občina se bo prijavila na razpis Ministr-
stva RS za šolstvo za sofinanciranje grad-
nje športnih objektov, ki je bil objavljen v 
dneh okoli seje.

V razpravi je sodelovalo precej sve-
tnikov. Franci Žnidaršič je vprašal, kako 
je šla lahko Občina v gradnjo dvorane 
brez zaključene finančne konstrukcije 
ter kako je glede aneksov zaradi nepred-
videnih del v zvezi z dodatnim temelje-
njem. Nadzornik je pojasnil, da potekajo 

pogajanja z izvajalci glede višine aneksa, 
medtem pa se bo nadaljevala gradnja na 
delu, ki ne zahteva dodatnega temelje-
nja.

Slavc Palčar je imel vprašanja glede 
ogrevanja, nadzornik pa mu je pojasnil, 
da bo v kotlovnico koncesionar montiral 
še en kotel in povezal dvorano s kotlovni-
co. Tudi on je imel pomisleke glede anek-
sov, ki bodo podražili projekt. G. Pajer je 
svetnikom povedal, da je g. Jože Šircelj 
županu in nadzorniku zagotovil, da zara-
di podaljšanja roka izgradnje izvajalec ne 
bo izkazoval dodatnih stroškov. 

Janko Nose je vprašal, če moramo gle-
de na podpisano pogodbo z izvajalcem 
(izgradnja na ključ) mi, kot naročnik, 
financirati dodatna dela. Nadzornik je 
povedal, da gre za zunanji razlog, ki ga 
izvajalec pred začetkom del ni poznal. 
Svetnik je menil, da je treba narediti po-
krito povezavo iz šole do dvorane. Žu-
pan je to vprašanje odprl na koordinaciji 
vpletenih, nadzornik pa je pojasnil, da ni 
pravi čas, da bi to gradili zdaj. Gradbe-
no dovoljenje povezovalnega hodnika 
ne vsebuje, zato bi morali, če želimo to 
delati v času gradnje, zaprositi za spre-
membo gradbenega dovoljenja. Bolje je 
kasneje, po koncu gradnje, zaprositi za 

Poročilo s 3. redne seje občinskega sveta
V četrtek, 14. marca, je v sejni sobi občinske stavbe potekala 3. redna seja občinskega sveta v novem mandatu. Glavna 
tema je bil sprejem proračuna za leto 2019 v drugem branju. Na dnevnem redu je bilo še nekaj drugih pomembnih točk.
Glavni poudarki s seje:
Sprejet je občinski proračun za leto 2019.
Občinski svet je potrdil spremembe cen za komunalne storitve JKP Grosuplje. Položnice bodo nekoliko višje.
Gradnja športne dvorane se kljub nepredvidenim delom nadaljuje po terminskem planu.
Sprejet je predlog spremembe dela meje med občinama Dobrepolje in Velike Lašče.
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novo gradbeno dovoljenje za izgradnjo 
hodnika. Župan je povedal, da bodo raz-
mislili, če bi vzporedno z gradnjo sproži-
li postopek za spremembo gradbenega 
dovoljenja, še prej pa dobili ponudbo za 
projektiranje in izgradnjo povezovalnega 
hodnika. 

Gospa Tatjana Vozlič iz Komunalnega 
podjetja Grosuplje je svetnikom predsta-
vila predlog spremembe cen komunal-
nih storitev, o katerem je predhodno 
razpravljal tudi odbor za gospodarstvo. 
JKP Grosuplje enkrat letno pripravi ela-
borate o oblikovanju cen komunalnih 
storitev. Področja, ki jih zajemajo elabo-
rati, so: oskrba s pitno vodo, odvajanje 
odpadnih voda, čiščenje odpadnih voda 
in ravnanje s komunalnimi odpadki. Pri 
oskrbi s pitno vodo se v predlogu za 35 
centov dvigne strošek vodarine, na po-
dročju odvajanja odpadnih voda (ka-
nalizacijski sistem Ponikve in Zdenska 
vas) se mesečni strošek poveča za sko-
raj evro in pol. Podobno je pri strošku 
za čiščenje odpadnih voda, kjer se me-
sečni prispevek poviša za dobre tri evre. 
Zviša se tudi znesek za greznice in male 
komunalne čistilne naprave, in sicer za 
0,81 evra. Za nekaj centov se zviša tudi 
znesek za odvoz mešanih komunalnih 
odpadkov, malce pa se zniža znesek za 
odvoz bioloških komunalnih odpadkov. 
V seštevku se bo cena komunalnih sto-
ritev zvišala na tistih področjih, kjer je 
izgrajeno kanalizacijsko omrežje in po-
vezano s čistilno napravo, medtem ko bo 
na področjih, kjer tega še ni, cena ostala 
skoraj nespremenjena (razlika manj kot 
en evro). Franci Žnidaršič, predsednik 
odbora za gospodarstvo, je povedal, da 
so imeli svetniki nekaj vprašanj glede 
nameravanih podražitev, a kake izbire 

svetniki na tem področju nimajo. Janko 
Nose je predstavil razlike na področju 
odvoza odpadkov, ki pričajo o tem, da je 
pri nas odvoz cenejši kot v sosednjih ob-
činah Grosuplje in Ivančna Gorica. Nada 
Pavšer je spraševala o položnicah za vas 
Vodice, Janko Nose pa za Tisovec, gospa 
Vozlič pa je na vprašanji odgovorila z do-
ločili veljavne zakonske uredbe. Svetniki 
so vse predloge povišanja cen soglasno 
podprli. 

Predstavnik RCERO Ljubljana je 
predstavil elaborat o določitvi višine cen 
storitev gospodarske javne službe obde-
lave določenih vrst komunalnih odpad-
kov in odlaganja ostankov predelave in 
odstranjevanja komunalnih odpadkov. 
Povišanje cene z njihove strani ne bo 
vplivalo na višino položnice za gospo-
dinjstva.

Sledila je razprava o predlogu pro-
računa v drugi obravnavi. Župan je v 
uvodu pojasnil, da pri pripravi predlo-
ga niso mogli upoštevati vseh želja in 
pobud v javni razpravi. Zahvalil se je za 
številne predloge in pobude in predsta-
vil amandmaje. S prvim amandmajem se 
nekaj več kot 100.000 evrov iz državnega 
proračuna prerazporedi za sofinancira-
nje deponije azbesta v Špaji dolini in za 
izgradnjo čistilne naprave v obrtni coni 
Predstruge. Drugi amandma govori o 
prerazporeditvi 10.000 evrov iz postavke 
zimska služba na postavko športno igri-
šče Ponikve. S tretjim amandmajem se 
povečajo sredstva za izobraževanje pod-
jetnikov, sredstva pa so prav tako vzeta iz 
zimske službe. 

Janko Nose je sprožil razpravo o na-
menski porabi določenih sredstev, ki jih 
bomo dobili s kreditom. Svetniki so na 
problematiko gledali na različne načine. 

Jernej Stare je povedal, da je letošnji pro-
račun prenapihnjen za 325.000 evrov, če 
gledamo del brez športne dvorane. Lista 
Janeza Pavlina je v javni razpravi izposta-
vila 35 stvari, kot temelj pa izpostavila 
vprašanje vizije razvoja občine v nasled-
njem obdobju. Župan se je strinjal, a ga 
je rahlo žalostilo, da ni bilo podobnega 
mnenja o pomanjkanju sredstev v času 
ob pripravljanju proračuna. Letošnji 
proračun po njegovih besedah vsekakor 
rešuje neke zadeve, ki so bile zastavljene 
v preteklem mandatu, pri tem pa ima kot 
župan zelo malo manevrskega prostora. 
Kar nekaj vprašanj je še odprtih za leto 
2018.

Župan je povedal, da so na Občini 
prešli na nov računovodski program, ki 
onemogoča, da bi kdor koli plačal za kar 
koli več sredstev, kolikor jih je na posa-
mezni postavki v proračunu. Prav tako 
bo program omogočal vpogled, koliko 
sredstev je še na posamezni postavki po 
plačilu posameznih računov.

Franci Žnidaršič je v imenu odbo-
ra za gospodarstvo povedal, da je od-
bor dal zeleno luč za sprejem. Jože 
Hren je v imenu odbora za kmetijstvo 
prav tako povedal, da je odbor predlog 
proračuna potrdil. Isto je sklenila tudi 
statutarno-pravna komisija, za katero je 
poročal Slavc Palčar. Nada Pavšer je kot 
članica odbora za družbene dejavnosti 
povedala, da je odbor predlagal sprejem 
proračuna, ob tem pa se je pojavilo nekaj 
sugestij in predlogov glede lokalne oskr-
be osnovne šole in vrtca z domačo hrano.

Po sprejetih amandmajih je občinski 
svet s šestimi glasovi sprejel tudi predlog 
proračuna v drugi obravnavi v celoti. 

Župan je svetnikom v obravnavo pos-
redoval predlog sklepa o potrditvi pre-
dloga sprememb občinske meje med 
občinama Dobrepolje in Velike Lašče. 
Nevenka Grm Gregorič je predstavila, 
zakaj je prišlo do predloga. Meja v regi-
stru ni bila usklajena z mejami lastniških 
parcel, zato je geodetska uprava pripra-
vila predlog, da v razdalji do 200 metrov 
občine uredijo meje po enostavnem po-
stopku. Težnje po ureditvi je izražalo ne-
kaj prebivalcev v Ponikvah. Sicer so po-
stopki zelo dolgotrajni in zapleteni, zdaj 
pa poskušajo ob priložnosti, ki jo omogo-
ča sklep geodetske uprave, spremembe 
udejanjiti. Na sestanku sta se oba župana 
strinjala, da se meja popravi in uskladi. 
Gre za dve območji (eno na Rimski cesti 
v Velikih Laščah, drugo pa v Ponikvah – 
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Gačnikova domačija). 
Zadnja točka je bila namenjena vpra-

šanjem in pobudam svetnikov.
Janko Nose je vprašal glede podtlačne 

kanalizacije v Kompoljah in o kanaliza-
cijah v celoti. Vprašal je, če se je mogoče 
povezati s snovalci suhokrajinskega vo-
dovoda, da bi skupaj osnovali še projekt 
izgradnje kanalizacije, kjer je še ni.

Meni, da je celostna prometna stra-
tegija Ljubljanske urbane regije za nas 
slaba in neugodna. Predlaga, da se na 
sestankih LUR opozori na ugodnosti za 
naše občane. Prav tako meni, da se su-
hokrajinski vodovod gradi prepočasi, in 
predlaga, da se v bodoče take projekte 
poskuša časovno omejiti, saj tehnologija 
omogoča bistveno hitrejšo gradnjo. To 
velja posebej za projekte, ki ovirajo pro-
met in migracije. 

Župan je povedal, da smo uradno 
prvič uvrščeni na poplavno območje, 
doslej ni bilo tako. Glede sodelovanja z 
ekipo, ki vodi projekt suhokrajinski vo-
dovod, ni mogoče česar koli reči, dokler 
projekt ni zaključen in evalviran. 

Franci Žnidaršič je izpostavil, da ima 
Občina nekaj praznih stanovanj (eno je 
v bloku), kar ni rentabilno. Zanima ga, 
če ga namerava Občina dati v najem. 
Spraševal je tudi glede vlaganj Občine v 
obrtno cono.

Župan je povedal, da ima dve pov-
praševanji za najem stanovanja, nima 
pa nobene uradne prijave. Občina ima 
štiri taka stanovanja (eno na Vidmu, dve 
v Strugah, eno v Ponikvah). Občina se je 
v preteklosti odločila, da ne bo gradila 
komunalne infrastrukture v obrtni coni, 
ampak je dala to zgraditi konzorciju, za-
radi tega pa se je odpovedala komunal-
nemu prispevku. Zgraditi pa mora čistil-
no napravo. Po uporabnem dovoljenju 
pa preide v upravljanje Občine.

Janez Škulj je predlagal, da se zapisnik 
piše bolj jedrnato, saj so ti trenutno pre-
dolgi. Zanima ga, čigava so zemljišča ob 
cesti proti kamnolomu v Predstrugah, 
kjer je bila deponija lesa. Gre za občin-
ska zemljišča, kjer je trenutno veliko lu-
bja in ostankov lesa, zato predlaga, da se 
to pospravi, da ne bi voda ob morebitni 
poplavi tega raznesla po dolini. Predlagal 
je tudi, da se povežejo ali združijo vsa tri 
turistična društva v občini, saj bi skupaj 
lažje kandidirala za sredstva na razpisih.

Župan se je strinjal glede dolžine za-
pisnikov, obenem pa povedal, da bodo 
premislili, če bodo seje tudi vnaprej po-

snete. V Predstrugah so dogovorjeni, da 
lastniki lesa pospravijo za seboj. Župan 
se strinja tudi z združevanjem treh turi-
stičnih društev. 

Jernej Stare je povedal, da naj ne bi 
bila urejena okolica okrog vodohrana v 
Potiskavcu, ko je bil vodohran v fazi ob-
nove. 

Dal je pobudo, da se tabla za naselje 
Videm prestavi v smeri Predstrug, tako 
da se pod omejeno območje zajame celo 
naselje Videm in se s tem poveča prome-
tna varnost na določenem območju, kjer 
zdaj hitrost ni omejena na 50 km/h. Želi, 
da se spremenijo hišne številke na Vi-
demskem hribu. Napovedal je, da bodo 
štirje svetniki Liste Janeza Pavlina pred-
vidoma na naslednji seji vložili predlog, 
da se podaljša obratovalni čas nekaterih 
gostinskih obratov do ene ure ponoči. 

Nada Pavšer je podala sugestijo, da se 

razišče možnost za pridobivanje sredstev 
v projektu Life. Ponovno je prosila, da se 
zavarujeta dva kanala pri priključku lo-
kalne ceste iz Vodic na magistralko. Žu-
pan je obljubil, da se bo pozanimal glede 
projekta Life, glede zavarovanja priključ-
ka pa se je pogovarjal z Direkcijo RS za 
ceste. Upa, da bodo skupaj našli rešitev.

Slavc Palčar je spraševal, če je občin-
ska uprava lani do konca speljala proda-
jo občinskega deleža v Veterini Dobro. 
Dal je pobudo, da se povabijo na čistilno 
akcijo društva, posamezniki … Župan je 
povedal, da je čistilna akcija predvidena 
za soboto, 6. aprila, na katero je povabil 
tudi prisotne svetnike.

Isti svetnik je imel še pobudo, da se 
merilnik hitrosti iz Hočevja prestavi ne-
kam v dolino in se s pomočjo merilnika 
merijo različni parametri (hitrost, fre-
kvenca). ■

SPREJETI SKLEPI NA 3. REDNI SEJI OBČINSKEGA SVETA:

Občinski svet:
• potrdi zapisnik 2. redne seje;
• sprejme Sklep o določitvi višine cen storitev oskrbe s pitno vodo v občini 

Dobrepolje;
• sprejme Sklep o določitvi višine cen storitev odvajanja in čiščenja odpadnih 

voda v občini; 
• sprejme Sklep o določitvi višine cen storitev javne službe, povezane z grezni-

cami in malimi komunalnimi čistilnimi napravami v občinah Dobrepolje, 
Grosuplje, Ivančna Gorica in Velike Lašče;

• sprejme Sklep o določitvi višine cen storitev ravnanja s komunalnimi odpadki 
v občini Dobrepolje;

• sprejme Sklep o določitvi višine cen storitev javne gospodarske službe ob-
delave določenih vrst komunalnih odpadkov in odlaganja ostankov predela-
ve in odstranjevanja komunalnih odpadkov v RCERO Ljubljana za obdobje 
2019–2021;

• sprejme Odlok o proračunu Občine Dobrepolje za leto 2019 z načrtom ra-
zvojnih programov za obdobje 2019–2022 v drugi obravnavi;

• sprejme predlog Sklepa o potrditvi predloga sprememb občinske meje med 
občinama Dobrepolje in Velike Lašče.
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Bojan Novak

Gospod Šircelj, za nami je s snegom 
siromašna zima. Vam je tako vreme 
omogočalo gradnjo športne dvorane 
tudi v zimskih mesecih?

Da, lahko bi rekli. V prvih tednih in 
mesecih po postavitvi temeljnega kamna 
smo morali urediti dostop do gradbišča, 
kar je nekoliko nepričakovano odmak-
nilo začetek zemeljskih del. Glede na to, 
da v dogovoru z naročnikom zamikamo 
plan dokončanja, to ni bil problem, tako 
da se trenutno v celoti držimo plana in 
redno in korektno sodelujemo z Občino 
Dobrepolje in z glavnim nadzornikom.

V kateri fazi pa je gradnja trenutno 
(13. marca)? 

Dela smo razdelili v več faz. Najlaž-
je jih za bralce pojasnim tako, da en 
del predstavlja zidani objekt, kjer bodo 
garderobe s sanitarijami, tribune in dve 
manjši dvorani. Ta del je sedaj že lepo 
viden. Drugi del predstavlja priprava tal 
v dvorani. Ta del smo morali razdeliti še 
na dva dela, saj je en del tal že saniran, 
drugi pa predstavlja največji problem pri 
gradnji, saj pod načrtovanimi tlemi ni tr-
dne kamnine, na katero bi lahko posta-
vili temelje. S tem delom se ukvarjamo 
posebej, tako da imamo trenutno znotraj 
enega delovišča nekako dve gradbišči, ki 
vsako izvaja svoj del. 

Omenili ste težave zaradi mehkih 
tal. Koliko dodatnih težav imate zara-
di tega? Bo to tudi podražilo projekt? 

Ja, to je največja težava. Vemo, da ima 
Dobrepolje kraški teren. Na jugovzho-
dnem delu objekta je vrtača, ki so jo ne-
koč zasuvali z različnimi materiali. Ves 
nasuti material smo morali odstraniti in 
na nekaterih delih nismo prišli do trdne 
kamnite osnove. Zato smo morali še pred 
začetkom del naročiti številne geomeha-
nične raziskave, saj si ne moremo privo-
ščiti, da bi se del dvorane po izgradnji za-

čel nekontrolirano posedati. S pomočjo 
strokovnjakov smo prišli do rešitve, a se 
sanacija tega dela ni smela opravljati pri 
nizkih temperaturah. S sanacijo začenja-
mo sredi marca. Vsekakor pa so to dela, 
ki jih nihče ni pričakoval niti jih ni mo-
gel predvidevati, zato bo to do neke mere 
dejansko podražilo projekt, saj bo treba 
podpisati aneks k pogodbi.  

To je ena zadeva, povezana s podra-
žitvijo projekta. Druga taka zadeva pa je 
vgradnja drugih, okolju prijaznejših ma-
terialov, zaradi katerih bo občina od Eko 
sklada pridobila več kot 900.000 evrov. 
Potrebno je bilo tudi preprojektiranje, 
doseženi bodo pa višji energetski stan-
dardi. Vložek se v tem primeru vsekakor 
izplača, saj bo dvorana dosegala skoraj 
najvišji nivo na energetski lestvici, prav 
tako pa bodo vgrajeni okolju prijazni ma-

teriali. Dvorana bo funkcionalna in prava 
lepotica, zgrajena pa bo po najsodobnej-
ših standardih. Občina bo pridobila mo-
derno športno dvorano.

Lahko poveste nekaj o planu grad-
nje v naslednjih mesecih?

Najprej naj povem, da načrtujemo 
pridobitev uporabnega dovoljenja za 31. 
marec 2020. 

Trenutno zaključujemo gradnjo zida-
nega dela objekta, konec aprila bomo 
zgradili tribune, po prvem maju pa zač-
nemo sestavljati leseno konstrukcijo. 
Tako da bo gradnja v naslednjih tednih 
tudi na zunaj opaznejša. Do konca pole-
tja je predviden zaključek lesenega dela, 
to pomeni lesene konstrukcije z ostreš-
jem, in fasadnih elementov.  

»Dvorana bo prava lepotica«
V javnosti vlada veliko zanimanje za gradnjo nove športne dvorane. V prejšnji številki Našega kraja je nekaj več o 
gradnji in načrtih povedal mag. Ivan Kenda, bivši direktor občinske uprave, ki pogodbeno vodi projekt v imenu 
naročnika, Občine Dobrepolje. Tokrat sem za nekaj informacij prosil gospoda Jožeta Širclja, direktorja podjetja Hoja, 
d.d., ki je največji izvajalec, saj bo poleg koordinacije gradnje njegovo podjetje zgradilo ostrešje in ves leseni del, ki 
zajema kar večino objekta. 
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Povejte bralcem nekaj več o sami 
dvorani. Gre za kombinacijo zidanega 
in montažnega, lesenega objekta, kaj-
ne?

Da. Del, kjer bodo garderobe s sani-
tarijami (pritličje), tribune in dve manjši 
dvorani (ples, aerobika …), je zidan, čez 
vse pa pride lesena konstrukcija, katere 
nosilni del je iz tročlenskih lepljenih no-
silcev. Zunanje dimenzije objekta so 45 
× 41,3 metrov. V dvorani bo možno igra-
ti vse moštvene športe, saj bo dvorana 
po dimenzijah skladna s tekmovalnimi 
zahtevami nivoja državnega prvenstva 
z glavnim igriščem dimenzije 20 × 40 
metrov. Imela bo tudi tri prečna igrišča 
(osnova je dve za košarko in eno za od-
bojko). Dvorana bo res funkcionalna, 
smo si pa zaradi tega vzeli veliko časa 

in energije za optimiziranje načrtov. Za-
vedamo se, da bo dvorana služila dolga 
leta, zato je treba biti pozoren na vse. Na 
sestankih in pri usklajevanju načrtov so 
bili prisotni tudi predstavniki vaših špor-
tnih organizacij, s katerimi smo skušali 
najti najbolj konstruktivne, funkcionalne 
in racionalne rešitve.

Pri gradnji sodeluje številna ekipa 
izvajalcev. Vi ste eden od partnerjev, 
zadolženi za leseni del.

Tako je. Tovrstni projekti se vedno 
gradijo na tak način. Glavni izvajalec je 
podjetje GH holding, Hoja, d.d., je par-
tner in glavni podizvajalec. Projektna do-
kumentacija je bila pripravljena s strani 
LAB ARHITEKTI, d.o.o. Sodelujejo še 
drugi podizvajalci: Grandovec Anton s.p. 

(zemeljska dela), Elcom, d.o.o. (elektro-
inštalacije), MPGE d.o.o. (strojne insta-
lacije), BS gradbenik, d.o.o. (gradbena 
dela). Odgovorni vodja del je Gabrijel 
Humar. 

Gospod Šircelj, hvala za pogovor. 
Želim vam srečno in varno nadaljeva-
nje dela.

***

Hoja, d.d., je podjetje za izdelovanje 
lesenih konstrukcij. Podjetje je bilo usta-
novljeno po vojni. Zgradili so veliko zah-
tevnih objektov z velikimi razponi, kjer so 
lesene konstrukcije (toplice, športne dvo-
rane, trgovski centri, ponosni so tudi na 
izgradnjo dveh ogromnih hlevov za konje 
v Dubaju). ■

Delovni čas pomembnih služb, ustanov
ZDRAVSTVENA POSTAJA VIDEM – ambulanta 
dr. Štefana Čampe
PONEDELJEK: 12.00–19.00, naročanje: 
11.00–12.00
TOREK: 12.00–19.00, naročanje: 11.00–12.00
SREDA: 10.00–14.00, naročanje: 9.00–10.00
ČETRTEK: 10.00–14.00, naročanje: 9.00–10.00
PETEK: 7.30–13.30, naročanje: 7.30–8.30
Telefon: 01/78-07-220, elektronska pošta: 
info@zd-videm.si.

ZDRAVSTVENA POSTAJA VIDEM –  
ambulanta dr. Barbare Morovič:
PONEDELJEK: 9.00–13.00
ČETRTEK: 13.00–19.00
Naročanje – osebno v ambulanti v 
ordinacijskem času, po telefonu – zadnji dve 
uri ordinacijskega časa (059 346 202), po pošti 
s pismom na naslov: Ambulanta dr. Morovič, 
Videm 37a, 1312 Videm Dobrepolje ali po 
elektronski pošti:  
narocanje.drmorovic@ambulanta-videm.si.

ZDRAVSTVENA POSTAJA STRUGE –  
ambulanta dr. Barbare Morovič:
TOREK: 9.00–14.00
SREDA: 13.00–19.00
PETEK: 9.00–14.00
Naročanje – osebno v ambulanti v 
ordinacijskem času, po telefonu – zadnji dve 
uri ordinacijskega časa (059 346 204), po pošti 
s pismom na naslov: Ambulanta dr. Morovič, 
Videm 37a, 1312 Videm Dobrepolje ali po 
elektronski pošti:  
narocanje.drmorovic@ambulanta-videm.si.

ZDRAVSTVENA POSTAJA VIDEM –  
pediatrična ambulanta
PETEK: 7.00–13.00
07.00 – 08.00 kurativa – bolni
08.00 – 10.00 sistem. pregledi, posvetovalnica
10.30 – 13.00 kurativa – bolni  

ZDRAVNIŠKA OSKRBA MED VIKENDI IN 
PONOČI – dežurna služba:
SOBOTA 7.00–14.00 –  
Zdravstveni dom Grosuplje
SOBOTA po 14.00 in do PONEDELJKA do 6.30 – 
Zdravstveni dom Ivančna Gorica
DELAVNIKI PONOČI (19.30 do 6.30) – 
Zdravstveni dom Ivančna Gorica
Telefonska številka dežurne službe:  
031 656 000

ZOBNA ORDINACIJA VIDEM:
PONEDELJEK: 12.30–19.00
TOREK: 13.00–19.30
SREDA: 7.00–13.30
ČETRTEK: 7.00–13.30
PETEK: 7.00–13.30

ŠOLSKA ZOBNA ORDINACIJA:
PONEDELJEK: 8.00–15.00
SREDA: 8.00–18.00
PRVI IN TRETJI PETEK V MESECU: 8.00–14.00

LEKARNA LJUBLJANA, VIDEM
PONEDELJEK: 7.30–14.30
TOREK: 12.00–19.00
SREDA: 10.00–17.00
ČETRTEK: 12.00–19.00
PETEK: 7.30–14.30

FIZIOTERAPIJA KRAJNC:
Od PONEDELJKA do PETKA: 6.30–10.00  
(na delovni nalog). Samoplačniki po dogovoru.

OBČINA DOBREPOLJE – URADNE URE:
PONEDELJEK: 8.00–11.00 in 12.00–14.30
SREDA: 8.00–11.00 in 12.00–17.00
PETEK: 8.00–11.00 in 12.00–13.00

UPRAVNA ENOTA GROSUPLJE,  
MATIČNI URAD VIDEM:
TOREK: 8.00–12.00 in 12.30–14.30

KNJIŽNICA GROSUPLJE – VIDEM:
PONEDELJEK: 12.30–19.00
TOREK: 8.00–15.00
SREDA: 12.30–19.00
ČETRTEK: 11.00–15.00
PETEK: 12.30–19.00

ŽUPNIJSKA KNJIŽNICA:
TOREK: 18.00–20.00
PRVA NEDELJA V MESECU: 8.30–10.30

POŠTA – VIDEM:
PONEDELJEK: 14.00–18.00
TOREK: 9.00–14.00
SREDA: 14.00–18.00
ČETRTEK: 9.00–14.00
PETEK: 9.00–14.00
SOBOTA: 9.00–12.00

POŠTA – STRUGE:
PONEDELJEK: 11.00–13.00
TOREK: 11.00–13.00
SREDA: 11.00–13.00
ČETRTEK: 16.00–18.00
PETEK: 11.00–13.00

KMETIJSKA ZADRUGA VIDEM:
PONEDELJEK: 7.00–16.00
TOREK: 7.00–16.00
SREDA: 7.00–16.00
ČETRTEK: 7.00–16.00
PETEK: 7.00–16.00
SOBOTA: 8.00–12.00

POLICIJSKA PISARNA DOBREPOLJE  
(Videm 36):
PONEDELJEK: 15.00–17.00
TOREK: 10.00–12.00

MEDOBČINSKI INŠPEKTORAT (Videm 34):
ČETRTEK: 8.00–9.00
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Čistimo javne površine ter površine ob vseh cestah (regional-
nih, lokalnih, javnih, gozdnih cestah), kosovni odpadki in div-
ja odlagališča ne sodijo v to čistilno akcijo. Divja odlagališča 
se samo evidentirajo in sporočijo koordinatorju JKP Grosuplje 
Branku Novaku (GSM 031 745 639).

ZBIRAJO SE LE KOMUNALNI ODPADKI. 
NEKOMUNALNI (deli pri razgradnji avtomobilov in drugo) 
OZ. GRADBENI ODPADKI NISO PREDMET ČISTILNE AK-
CIJE. 

Organizator čistilne akcije po posameznih vaseh je vaški odbor. 
Prijave zbira predsednik vaškega odbora posamezne vasi, ki 
mora do ponedeljka, 25. marca 2019, zaradi lažje organizacije 
in naročanja materiala (vreče za smeti, rokavice in malica) spo-
ročiti okvirno število prijav. Točno število prijav pa do srede, 3. 
aprila 2019, do 10. ure.
Za vse udeležence bo organizirana malica. Prevzem malice in 
vreč bo na dan akcije ob 7.30 na Občini.
Po 12. uri bo organiziran odvoz smeti. Vreče se po posameznih 
barvah ločeno zbirajo na mestih odvoza.

VAS PREDSEDNIK VO-JA ZBIRNO MESTO ZBIRNO MESTO ODVOZA SMETI
Bruhanja vas Janez Lohkar pri rekreacijskem centru Gmajna pri ekološkem otoku
Cesta Roman Omahen pred vaškim domom pri ekološkem otoku
Hočevje Franci Starbek pri gasilnem domu pri gasilnem domu
Kompolje Branko Brodnik pri gasilnem domu pri gasilnem domu
Mala vas Miha Jakič na luži pri ekološkem otoku pri ekološkem otoku
Predstruge Boris Kaplan pri igrišču pri igrišču
Podgora Jože Klun pri ekološkem otoku pri ekološkem otoku
Podgorica Slavko Jamnik pri ekološkem otoku/oglasni tabli pri ekološkem otoku
Podpeč Jože Zrnec pri igrišču pri ekološkem otoku
Ponikve Edvard Somrak pri gasilnem domu pri gasilnem domu
Struge Marjan Ferkulj pri gasilnem domu pri gasilnem domu
Videm Aleš Babnik pred Jakličevim domom ekološki otok pri gasilnem domu
Vodice Katja Černivec pri oglasni tabli pri ekološkem otoku
Zagorica Jan Lenarčič pri gasilnem domu pri gasilnem domu
Zdenska vas Davorin Babič pri gasilnem domu pri gasilnem domu

ČISTILNA AKCIJA
Obveščamo vas, da bo čistilna akcija

v soboto, 6. aprila, z začetkom ob 8. uri.

Delili bomo vreče različnih barv. Navodila za uporabo barv-
nih vreč glede na vrsto odpadkov:

• črne vreče za zbiranje mešanih oz. preostanka odpadkov 
(oblačila, čevlji, robci ipd.),

• rumene vreče za zbiranje mešane embalaže (pločevinke, 
plastenke, kovinska embalaža, trda plastika, tetrapak, folije, 
vrečke PVC, embalažni stiropor, drobna embalaža ipd.); ste-
klena in kartonasta embalaža ne sodi v rumene vreče;

• zelena vreča za zbiranje steklene embalaže (steklenice, ko-
zarci za vlaganje ipd.);

• rdeče vreče za zbiranje nevarnih odpadkov (baterije, aku-
mulatorji, zdravila, pesticidi, barve in laki, odpadna olja, 
embalaža z vsebino nevarnih odpadkov – nafta, bencin ipd.).

S spoštovanjem,

Igor Ahačevčič, župan
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                PODJETNIŠKI KOTIČEK

PRIHAJAJOČI DOGODKI NA OOZ GROSU-
PLJE, več informacij in prijave na www.
ooz-grosuplje.si, kjer lahko preverite po-
goje subvencionirane udeležbe zaradi 
sofinanciranja Občine Dobrepolje:

• Strokovni seminar »ODDAJANJE 
NEPREMIČNIM ZA TURISTIČNE 
NAMENE«: četrtek, 18. aprila 2019, 
ob 13.00, Dom obrtnikov v Grosuplju. 
Razmišljate o ustvarjanju dodatnega 
zaslužka z oddajanjem sobe ali sta-
novanja preko Airbnbja ali Bookinga? 
Oddajanje nepremičnin za turistične 
namene zaradi pojava specializiranih 
spletnih portalov v Sloveniji in svetu 
doživlja pravi razcvet. Na seminarju 
vam bodo predstavljene konkretne 
možnosti, kako se tega posla lotiti. 
Spoznali boste različne pravnoorga-

nizacijske oblike opravljanja soboda-
jalstva, katere pogoje morate izpolnje-
vati ter kakšne so vaše obveznosti in 
dajatve. Predstavljeni vam bodo prak-
tični primeri s Tolminskega, od koder 
prihaja predavateljica. Vabljeni.

• 2. DAN DRUŽINSKEGA PODJE-
TNIŠTVA: četrtek, 11. aprila 2019, na 
Dvoru Jezeršek, Cerklje na Gorenj-
skem. Okrogla miza: Zakaj moj otrok 
ni ostal v družinskem podjetju? Več na 
www.ozs.si. 

ANALIZA GOSPODARSTVA V OBČINI 
DOBREPOLJE V OBDOBJU 2013–2017: 
V letu 2017 so poslovni subjekti iz ob-
čine Dobrepolje ustvarili 54,8 MIO EUR 
prihodkov oz. za 17,6 % več kot v letu 

poprej, pri tem realizirali 1,6 MIO EUR 
dobička, kar je še enkrat več kot v letu 
2016, v povprečju pa so zaposlovali 451 
oseb oz. za 11,9 % več kot v letu poprej. 
Celotno analizo najdete na spletni strani 
OOZ Grosuplje. 

Dragi podjetnik oz. podjetnica! 
Ste pri svojem poslovanju naleteli 
na težavo in ne veste, kako jo re-
šiti? Morda o podjetniški poti šele 
razmišljate in ne veste, na koga se 
obrniti? V skladu z dogovorom z 
Občino Dobrepolje smo vam na Ob-
močni obrtno-podjetniški zbornici 
Grosuplje na voljo za vaša vprašanja 
poslovne narave. Z nami lahko stopi-
te v stik preko elektronske pošte ooz.
grosuplje@ozs.si, telefonske številke 
01 786 51 30 ali se v času uradnih ur 
kar osebno oglasite v pisarni OOZ 
Grosuplje v Domu obrtnikov v Grosu-
pljem. Vabljeni! 

Janez Bajt, univ. dipl. oec.,
sekretar OOZ Grosuplje

Nedelja, 30. 3. Ura za Zemljo (ugašanje luči za eno uro – 20.30 do 21.30)
Sreda, 3. 4. Razgibajmo možgane s šahom (knjižnica Dobrepolje, 17.30)
Petek, 5. 4. pravljična ura za otroke (knjižnica Dobrepolje, 17.30)
Sobota, 6. 4. čistilne akcije po občini
Sobota, 6. 4. predstava KD Šmarje Sap Slikar na vasi (Jakličev dom, 20.00)
Nedelja, 7. 4. sejem na tiho nedeljo (sv. Anton, med 9.00 in 12.00)
Ponedeljek, 8. 4. predstavitev knjige Demenca, moja učiteljica (knjižnica Dobrepolje, 19.00)
Torek, 9. 4. cepljenje psov proti steklini – Zdenska vas, Cesta, Predstruge, Ponikve, Videm
Sreda, 10. 4. odprtje demenci prijazne točke (Zavod sv. Terezije, 10.00)
Četrtek, 11. 4. cepljenje psov proti steklini – Bruhanja vas, Zagorica, Podgorica, Mala vas, Hočevje
Petek, 12. 4. cepljenje psov proti steklini – vasi v Strugah, Kompolje, Podgora
Petek, 12. 4. predavanje o gobah (modra dvorana Jakličevega doma, 18.00)
Petek, 12. 4. pravljična ura za otroke (knjižnica Dobrepolje, 17.30)
Sobota, 13. 4. posvet članic prostovoljnih gasilskih društev in gasilskih zvez (Jakličev dom)
Torek, 16. 4. krvodajalska akcija (OŠ Dobrepolje, 7.00 do 12.00)
Sreda, 17. 4. Razgibajmo možgane s šahom (knjižnica Dobrepolje, 17.30)
Četrtek, 18. 4. strokovni seminar Oddajanje nepremičnin za turistične namene (Dom obrtnikov Grosuplje, 13.00)
Petek, 19. 4. pravljična ura za otroke (knjižnica Dobrepolje, 17.30)
Petek, 26. 4. predviden prvi krog dobrepoljske futsal lige
Petek, 26. 4. pravljična ura za otroke (knjižnica Dobrepolje, 17.30)

Koledar prihajajočih dogodkov – april 2019
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Zbral Bojan Novak; prispevek je nastal v 
sodelovanju z revijo Računalniške novice

Vsi se zavedamo, da bodo roboti, ume-
tna inteligenca in druge nove tehnologije 
močno vplivali na delovna mesta, pokli-
ce in način dela. Nekatera delovna mesta 
bodo ukinjena, ponekod se bo število le 
zmanjšalo, spet nekje drugje se bo spre-
menil le sistem dela. V povprečju bo naše 
delo zajemalo vedno manj rutinskih, po-
navljajočih se opravil in vzporedno bo 
nastalo več prostora za kreativno, razi-
skovalno in razvojno plat.

Nekateri poklici bodo izginili, pojavili 
pa se bodo popolnoma novi. To se je do-
gajalo že v preteklosti, tako da samo po 
sebi ni nekaj novega, za razliko od tega, 
česar smo bili navajeni do sedaj, pa se 
bodo spremembe dogajale veliko hitreje 
in v širšem obsegu. Če smo v preteklosti 
imeli več časa za prilagajanje tovrstnim 
spremembam in se je vse skupaj dogaja-
lo v nekem naravnem, spontanem ritmu, 
bo sedaj vse skupaj veliko bolj drastično 
in korenito, predvsem pa bo vplivalo na 
veliko število ljudi.

Ko je govora o robotih, najprej pomis-
limo na delovna mesta v proizvodnji, kjer 
je veliko ročnega, ponavljajočega se dela. 
Ta dela bodo kaj kmalu vsa avtomatizira-
na. Kaj pa pisarne? So delovna mesta v 
pisarnah varna? Za marsikatero delo, pri 
katerem vložimo veliko umskih sposob-
nosti, ki še zdaleč ni rutinirano, mislimo, 
da je na varni strani. Pa je res tako?

Poznavalci pravijo, da se ljudje niti ne 
zavedajo, kakšen vpliv bo imela umetna 
inteligenca na ta del njihovega življenja. 
V roku 15 let naj bi zamenjala 40 odstot-
kov današnjih delovnih mest. Poklici, 
ki so vezani na raziskave trga, prodajo, 
skladiščenje in transport, bodo v zatonu. 
Pravijo tudi, da se slabo piše zaposlenim 
v telemarketingu, podpori strankam, 

blagajnikom, kurirjem, uradnikom, var-
nostnikom in celo knjigovodjem ter fi-
nančnim analitikom.

Umetna inteligenca je namreč sposob-
na iskati in zbrati relevantne podatke s 
celotnega spleta, upoštevati veliko števi-
lo posrednih in neposrednih dejavnikov 
ter na podlagi velike količine informacij 
narediti analizo. Odlično se lahko odreže 
tudi kot prodajno osebje, zna uporabiti 
profile kupcev, njihove pretekle nakupe 
in iz velike količine podatkov razbrati nji-
hovo čustveno stanje. Tako je sposobna 
najti najprimernejše načine za uspešno 
prodajo, morda pri telefonskem klicu 
uporabi pomirjajoč ženski glas ali pa 
prepričevalen moški ton. 

Poklici, ki jih bo prihodnost najver-
jetneje obvarovala, so tisti, kjer gre za 
medčloveške povezave oziroma kjer 
je potrebna kreativnost. Obstoj naj bi 
bil najbolj zagotovljen različnim tera-
pevtom, nutricionistom, zdravstvenim 
negovalcem, psihiatrom, učiteljem, 
odvetnikom in pa seveda vsem pokli-
cem, ki se ukvarjajo z raziskovanjem in 
razvojem, kot na primer znanstveniki, 

računalniški inženirji, razvijalci umetne 
inteligence ipd.

Prihodnost ni samo črna, saj prinaša 
tudi popolnoma nove poklice in dela, 
po katerih se šele danes počasi kažejo 
potrebe, ki so posledica tega istega teh-
nološkega razvoja, pa tudi podnebnih in 
družabnih sprememb. Tako lahko v pri-
hodnosti pričakujemo poklice, ki bodo 
vezani na ekološko noto, masovne po-
datke, socialne medije, splet in seveda 
na umetno inteligenco.

Vseeno pa ostaja odprto vprašanje, 
ali bo umetna inteligenca sposobna tudi 
kreativnih procesov. Že danes je spo-
sobna izdelati umetnine, pa naj si bo 
slikarske ali glasbene. Lani je ugledal luč 
sveta tudi film z naslovom More Human 
Than Human (Bolj človeški od človeka), 
kjer režiser skozi dokumentarec poskuša 
izdelati inteligentnega robota, ki bi bil 
sposoben njegovega dela in bi ga lahko 
tako nadomestil. Smo torej ogroženi po-
polnoma vsi? ■

Novice so pripravljene v sodelovanju 
z revijo Računalniške novice.

                RAČUNALNIŠKI KOTIČEK

Poklici, ki jih v roku 15 let ne bo več
Pravijo, da so edina stalnica v našem življenju spremembe. Včasih je kar težko slediti razvoju na nekaterih področjih, 
predvsem na področju informacijske opreme. Tisti z boljšim spominom lahko najdete veliko razlik med vsakdanom 
pred desetimi, dvajsetimi leti in današnjim dnem. V branje vam ponujam zanimiv prispevek, ki govori o prihodnosti 
nekaterih poklicev, ki so danes povsem aktualni. 
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Mag. Marija Ajdič Francelj

Orači obračajo traktorje s priključki na cestnem svetu, celo na 
asfaltnem vozišču, s čimer povzročajo poškodbe bankine, po-
sledice takega oranja se kažejo v razpokanosti asfalta in pose-
danju roba vozišča ter nanosu blata in zemlje na cestišče. Z 
namenom preventivnega ukrepanja vam v nadaljevanju pred-
stavljamo pravilen pristop k temu opravilu. 

V uvodu pojasnjujemo pomen izrazov, določenih v 2. členu 
Zakona o cestah (Uradni list RS, št. 109/10, 48/12, 36/14 – odl. 
US, 46/15 in 10/18, v nadaljevanju: ZCes-1): 
• Cestni svet je zemljišče, katerega mejo na podlagi predpi-

sov o projektiranju javnih cest določajo linije med skrajni-
mi točkami prečnega in vzdolžnega profila cestnega telesa, 
vključno z napravami za odvodnjavanje. Meja cestnega sveta 
poteka največ dva metra od linij skrajnih točk, vključno z 
napravami za odvodnjavanje. 

• Cestno telo je del javne ceste, ki ga sestavlja cestišče z nasipi 
in vkopi.

• Cestišče je del javne ceste, ki ga sestavljajo vozišče, odstavni 
in ločilni pasovi, kolesarske steze, pločniki, bankine, naprave 
za odvodnjavanje, če so tik ob vozišču, ter zračni prostor v 
višini sedem metrov, merjeno od točke na osi vozišča.

• Bankina je utrjen vzdolžni del cestišča ob zunanjem robu 
vozišča, ki zagotavlja bočno stabilnost vozišča in brežine ter 
omogoča namestitev prometne signalizacije in opreme.

• Vozišče je del cestišča, ki ima eno ali več smernih vozišč, na-
menjenih prometu vozil pod pogoji, določenimi s predpisi o 
pravilih cestnega prometa, pa tudi pešcem in drugim ude-
ležencem cestnega prometa, če s prometno signalizacijo ni 
določeno drugače. 

1. Slikovni prikaz zgoraj navedenih izrazov:

 
(Vir skice: Oranje pravokotno 90 in vzporedno_Prerez. pdf, 

Cestno podjetje Nova Gorica in Ministrstvo RS za  
infrastrukturo in prostor.)

Zakon o cestah v 4. točki drugega odstavka 5. člena prepo-
veduje orati na razdalji manj kot štiri metre od roba cestnega 
sveta v pravokotni smeri na cesto ali na razdalji manj kot en 
meter od roba cestnega sveta vzporedno s cesto. 

Za lažje razumevanje, kaj v praksi pomenijo pravilni odmiki 
pri oranju od cestnega sveta, vam predstavljamo spodnji skici: 

2. Oranje vzporedno s cesto

(Vir skice: Oranje pravokotno 90 in vzporedno_Prerez. pdf, 
Cestno podjetje Nova Gorica in Ministrstvo RS za  

infrastrukturo in prostor.)

3. Oranje pravokotno na cesto

(Vir skice: Oranje pravokotno 90 in vzporedno_Prerez. pdf, 
Cestno podjetje Nova Gorica in Ministrstvo RS za  

infrastrukturo in prostor.)

Pravilno izvajanje oranja kmetijskih površin  
ob javnih cestah
V spomladanskih mesecih se začnejo različna opravila na njivah in poljih, med katerimi je tudi oranje. V praksi zaradi 
neupoštevanja pravilnih odmikov prihaja pri oranju kmetijskih površin do poškodb vozišča in bankin. 
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Barbara Boh

Člani Sveta LUR so za predsednika Sveta 
LUR tudi v tem mandatu soglasno potr-
dili župana Mestne občine Ljubljana Zo-
rana Jankovića, namestnik predsednika 
ostaja župan Občine Brezovica Metod 
Ropret. Prvi seji županov v novem man-
datu je prisostvoval tudi dr. Iztok Purič, 
minister, pristojen za razvoj, strateške 
projekte in kohezijo, ki je podal usme-
ritve za nadaljnje dejavnosti, ki čakajo 
regijo v pripravi na novo finančno per-
spektivo 2021–2027. ■

Ljubljanska urbana regija tudi prihodnja štiri leta 
optimistično in ambiciozno z istim vodstvom
Konec februarja je potekala konstitutivna seja Sveta Ljubljanske urbane regije (Svet LUR), organa odločanja na ravni 
Osrednjeslovenske razvojne regije, ki ga sestavljajo župani 26 občin. Po lokalnih volitvah v letu 2018 je regija dobila 
sedem novih županov.

Orač oziroma voznik delovnega stroja 
mora torej pri oranju upoštevati zgoraj 
navedene odmike od cestnega sveta. V 
praksi to pomeni, da naj bo pri oranju 
vzporedno s cesto pnevmatika traktor-
ja odmaknjena od roba asfalta vsaj 1,30 
metra, pri oranju pravokotno na cesto 
pa naj traktor ustavi na razdalji vsaj dva 
metra od roba asfalta. Preden se vklju-
či na javno cesto, pa mora orač očistiti s 
pnevmatik blato, zemljo in druge snovi 
ter tako očiščen zapeljati na javno cesto. 

Če kmetijskih del nikakor ni mogoče 
izvesti tako, kot je opisano, pa Zakon o 
cestah v 27. členu dopušča tudi možnost, 
da izvajalec del pred začetkom izvajanja 
del upravljavca cest (občino) zaprosi 
za soglasje. S tem soglasjem se določi-
jo pogoji, pod katerimi se ta dela lahko 
opravijo, po potrebi se določita začasna 
označitev ovire na ali ob cesti z začasno 
prometno signalizacijo ter dolžno ravna-
nje izvajalca del po tem, ko je dela zak-
ljučil. 

Pri izvajanju oranja se je torej bolje 
držati pravil oziroma se pri upravljavcu 
ceste prej pozanimati, kako dela pravil-
no izvesti kot pa kasneje plačati visoko 
globo. 

Občina Dobrepolje, Videm 35, 
1312 Videm - Dobrepolje, objavlja 

Javni razpis za sofinanciranje 
ukrepov ohranjanja in 

spodbujanja razvoja kmetijstva in 
podeželja v Občini Dobrepolje za 

leto 2019.

Javni razpis in razpisna 
dokumentacija sta dostopna na 

spletni strani Občine  
http://www.dobrepolje.si/Razpisi, 

Aktualni razpisi in objave.
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Zbral Bojan Novak

Tudi na Občino Dobrepolje je prišlo po-
vabilo, da se pridružimo globalni akciji 
Ura za Zemljo. Za eno uro bomo po ce-
lem svetu ugasnili luči 30. marca 2019 
med 20.30 in 21.30 in tako pokazali 
svojo podporo in zavezanost zdravi 
naravi za svetlo prihodnost.

Letos bo izpostava organizacije v Slo-
veniji akcijo vodila pod sloganom »Odre-
ši se plastike, izberi naravo«, saj je to pro-
blem, ki zahteva čim večjo ozaveščenost 
in zavezo ljudi, občin, podjetij in vlad, da 
se na tem področju naredi več. Na sple-
tni strani www.wwfadria.org najdete več 
informacij o prizadevanjih organizacije 
in peticijo, ki jo lahko podpišete, če se z 
njihovimi stališči in zahtevami strinjate. 

Letos gre za že dvanajsto ugašanje luči 

od prve Ure za Zemljo v letu 2007. Lani je 
v Uri za Zemljo sodelovalo kar 178 držav 
in več kot 7000 mest. V Sloveniji se je v 
temo pogreznilo 27 občin in mest.

Številna slovenska mesta bodo v sobo-
to ob 20.30 izklopila dekorativno razsvet-

ljavo svojih najpomembnejših znameni-
tosti kot tudi javno razsvetljavo številnih 
ulic in trgov. 

Ena ura, ki jo preživimo v temi, naj 
služi kot opomin, da moramo zagotoviti 
trajnostno prihodnost našega planeta. ■

Ura za Zemljo 2019 – ugasnimo luči za eno uro
Ura za Zemljo ali Earth Hour je največji svetovni okoljski dogodek. Posameznike, podjetja, vlade in skupnosti Svetovna 
organizacija za varstvo narave povabi, da za eno uro ugasnejo luči in razmislijo o ukrepih, potrebnih za preprečevanje 
podnebnih sprememb.
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Videm 34, 1312 Videm Dobrepolje l tel.: 01/786 71 40
Obratovalni čas: 
Ponedeljek, sreda, petek: od 12.30 do 19.00.
Torek: od 8.00 do 15.00.
Četrtek: od 11.00 do 15.00.

Jasmina Mersel Šušteršič

V knjižnici smo prisluhnili predstavitvi 
novoizdane pesniške zbirke domačina 
Francija Novaka z naslovom Vračanje 
pogleda. Gre za njegovo že tretjo izda-
no samostojno publikacijo. Leta 2011 
je izšel njegov prvenec, pesniška zbirka 
Otroštvo neba, ki je bila nominirana za 
Veronikino nagrado, nekaj let kasneje 
pa zbirka kratkih zgodb Podnebne spre-
membe. Na mariborskih pesniških tur-
nirjih je prejel dve nagradi, leta 2010 za 
pesem »Januarski dnevi«, leta 2012 pa 

na Evropskem pesniškem turnirju za pe-
sem »Ljudje kot rastline«. Francija sta že 
v osnovni šoli zanimala likovno ustvar-
janje in literatura. Svoja dela objavlja v 
zbornikih, literarnih revijah, na spletnih 
portalih. Intenzivno se ukvarja tudi s 
fotografijo. Tako je tudi na predstavitvi 
zbirke svoje pesmi obogatil z razstavlje-
nimi fotografijami. Pogovor z avtorjem je 
vodila mag. znanosti Ana Porenta, usta-
noviteljica Zavoda za razvijanje ustvar-
jalnosti, glavna urednica portala www. 
pesem.si in avtorica številnih literarnih 
del. Spremno besedo h knjigi je napisala 

Cvetka Bevc, ki med drugim pojasnjuje: 
»Perspektiva se nenehno menjava, vča-
sih celo znotraj ene same pesmi, pesnik 
tako in drugače nagovarja bralca in ga z 
napeto dinamiko pripovedovanja spod-
buja, da stopi za njim v medbesedje in 
išče skrite pomene. V premišljeno raz-
rahljanih kompozicijah pesmi se odpi-
rajo prostori vsebinskim preskokom …« 
Vračanje pogleda je zagotovo literarno 
delo, ki si zasluži uvrstitve na seznam 
knjig, ki bi jih morali prebrati.

Predstavitev nove pesniške zbirke Vračanje pogleda domačina Francija Novaka in odprtje 
fotografske razstave 

Pogovor s Francijem Novakom je vodila Ana Porenta. Razstava fotografij Francija Novaka bo v knjižnici postavljena na 
ogled do konca meseca marca.

Ustvarjalne počitniške delavnice za otroke
Nekaj prostega časa v tednu šolskih zimskih počitnic so otroci lahko 
preživeli na ustvarjalnih delavnicah, ki so se vsak dan odvijale v knji-
žnici. Izhajali smo iz knjig z različnimi vsebinami in tematikami, na 
osnovi katerih je potekalo tudi kreativno ustvarjanje. Ker smo bili ravno 
v predpustnem času, je bilo veliko vsebin povezanih s pustovanjem 
in maskami. Ena izmed delavnic je potekala pod mentorstvom Beti 
Lunder, s katero so otroci naredili unikatne pustne maske. Na petkovi 
pravljični urici, ki je bila tudi pustno obarvana, pa je slovensko ljudsko 
pravljico O pustu in zakletem gradu povedala Stanka Kuplenk. Tako 
Beti Lunder kot Stanki se zahvaljujemo za sodelovanje in dobronamer-
nost. Tudi v mesecu aprilu pa se v knjižnici vsak petek ob 17.30 lahko 
udeležite pravljično-ustvarjalnih uric.
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S pomladjo se začenjajo številna vrtna 
opravila. Na predavanju »Ekološki vrt 
brez prekopavanja, okopavanja in pletja« 
smo prisluhnili agronomki Jerneji Jošar, 
ki že več kot 20 let deluje na mnogih eko-
loških in razvojnih projektih. Jošarjeva 
je avtorica številnih knjig o vrtnarjenju, 
prireja delavnice in predavanja, piše 
članke in že vrsto let ureja in načrtuje 
zasaditve trajnostnih vrtov. Predstavila 
nam je nekaj možnosti in idej, kako ob-
delovati vrt na ekološki način. Predvsem 
je poudarila, da tla čim manj prekopava-
mo, poskrbimo za zastirko, zeleno gno-
jenje in kompostiranje. Rastline sadimo 

v mešanih posevkih, upoštevamo kolo-
bar in poskrbimo, da bo v našem vrtu 
čim bolj pestro. Gnojimo z organskimi 
gnojili (kompost, hlevski gnoj, rastline 
za zeleno gnojenje), pripravki za varstvo 
rastlin pa naj bodo na osnovi rastlinskih 
izvlečkov. Vendar, kot pravi tudi Jošarje-
va, je načinov za ekološke pridelave več, 
odločimo se lahko za enega izmed njih 
ali od vsakega povzamemo nekaj, kar 
nam je blizu. Več zanimivosti in pripo-
ročil si lahko preberete v knjigah Jerne-
je Jošar, ki so na voljo za izposojo tudi 
v knjižnici, ter na njeni spletni strani 
www.cvetlicna.si. 

Strokovno predavanje Jerneje Jošar »EKOLOŠKI VRT«

Sklop delavnic »Razgibajmo možgane s 
šahom«
Vsi ljubitelji šaha ali tisti, ki se te miselne igre želite na-
učiti, vabljeni, da se udeležite delavnic šaha, ki bodo v 
prostorih knjižnice Dobrepolje potekale tudi v prihajajo-
čem mesecu. Če torej radi bistrite svoje sive celice, se nam 
pridružite v sredo, 3. in 17. aprila, od 17.30 do 19. ure. 
Delavnice potekajo pod vodstvom mentorja, namenjene 
so vsem starostnim skupinam in so brezplačne.

Razstava izdelkov otrok skupine Medvedki vrtca Ringaraja
V knjižnico vas vabimo tudi na ogled razstave unikatnih iz-
delkov, ki so jih ustvarili otroci iz skupine Medvedki v okviru 
projekta »Ekobranje za ekoživljenje«. Vsi izdelki se navezujejo 
na knjige z ekološko tematiko, ki so jih brali v vrtcu in doma, 
skupaj s svojimi starši. Razstava bo postavljena na ogled do sre-
dine meseca aprila.
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Vabimo vas na predstavitev knjige

»DEMENCA, MOJA 
UČITELJICA«

 avtorice Ane Cajnko, 

v ponedeljek, 8. aprila 2019,  
ob 19. uri 

v prostorih knjižnice Dobrepolje  
(Jakličev dom).

Predstavitev in pogovor z 
avtorico bo vodila  

Desa Muck.

Knjiga navaja primere, kako živeti in 
ravnati z ljudmi z demenco, kaj storiti 
za odlaganje prihoda demence, kako 
prepoznati zgodnje znake demence, 

narediti boljše življenje za ljudi z demenco 
in sobivanje z njimi. Predstavljeno 
je tudi delo mreže prostovoljcev, ki 

pomagajo svojcem in ljudem z demenco 
in so organizirani v društvu RESje, ki ga je 

ustanovila in ga vodi avtorica knjige.
Ob predstavitvi bo knjiga tudi na voljo po 

promocijski ceni.

Lepo vabljeni!
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Bojan Novak

Sogovorniki: Boris Kaplan, Ana Kaplan 
Novak, Jože Samec, Franci Ljubič in 
Rado Pižem
Predsednik vaškega odbora:  
Boris Kaplan

POVEZANOST VAŠČANOV:

Društva in organizacije, v katerih se 
vaščani združujejo: 

V vasi imamo Športno društvo 
Predstruge, ki je bilo ustanovljeno leta 
2005, kar je sovpadalo z izgradnjo no-
vega športnega igrišča v vasi. Pobudnik 
ustanovitve društva je bil Samo Fabjan, 
ki je organiziral takratno številno gene-
racijo mladih »štacjonskih« najstnikov. 
Po ustanovitvi so se na novem športnem 
objektu začeli organizirane vadbe v raz-
ličnih športnih panogah in sodelovanje v 
občinskih rekreativnih ligah v nogometu 
in košarki. Športno društvo Predstruge 
tako sodeluje v dobrepoljski rekreativni 
nogometni ligi neprekinjeno že od svoje 
ustanovitve. 

Društvo je v prvih letih svojega 
obstoja organiziralo tudi družabna 
srečanja, na katerih se je zbrala skoraj 
celotna vas in so se vse generacije po-
merile v najrazličnejših športnih aktiv-
nostih. Člani društva niso dejavni samo 
na športnem področju, ampak nas vsa-
ko leto na pustno soboto vedno znova 
presenetijo z izvirnimi zgodbami in na 
šegav način predstavljajo tradicionalne 
vaške običaje.

V Predstrugah deluje tudi molitvena 
skupina, ki se je začela zbirati pred 26 
leti na pobudo gospe Julke Draženovič. 
Srečujejo se enkrat tedensko skozi celo 
leto. Na začetku je skupina štela približ-
no deset ljudi, ki so se srečevali v stari 
Lukatovi hiši, kasneje pa so se začeli 
sestajati v vaškem domu. Skupina je v 
najboljših časih štela 20 ljudi, danes se 
jih srečuje približno 15. Namen skupi-
ne ni zgolj molitev, temveč gre tudi za 

druženje med vaščani.
Sicer pa se število vaščanov povečuje 

in vedno znova se pojavljajo predlogi za 
kako novo vrsto združevanja. 

Prostori, kjer se vaščani združujejo: 
Na voljo imamo vaški dom, ki je bil 

še pred štirimi leti v slabem stanju, saj 
ni bil redno vzdrževan. Prostor smo va-
ščani obnovili sami – pobelili stene, zu-
naj in znotraj prebarvali okna. Občina je 
prispevala material, vaščani pa smo zavi-
hali rokave. Zdaj imamo poleg glavnega 
prostora, kjer se odvijajo volitve, vaški 

sestanki in se sestaja molitvena skupina, 
tudi manjšo kuhinjo, v kateri se občasno 
odvijajo razne delavnice. Ravno v tem 
mesecu bo gospa Nada Lunder pripra-
vila delavnico o peki kruha z naravnim 
kvasom. 

Športno igrišče v Predstrugah je eno 
najbolj obiskanih zunanjih športnih 
objektov v občini, saj se na igrišču odvija-
jo tudi treningi drugih društev in klubov, 
v prostih terminih pa ga obiskuje tudi ve-
liko mladine iz naše in drugih vasi. Pri-
zadevamo si, da bi pridobili tudi otroško 
igrišče z igrali, ki bi združevalo družine 

                       Utrip občine – Predstruge
Po nekajmesečnem premoru se v Naš kraj vrača rubrika Utrip vasi. Po lokalnih volitvah so vzpostavljeni vsi vaški 
odbori, zato lahko v naslednjih številkah pomerimo utrip še v preostalih vaseh. Tokrat sem bil gost v Predstrugah, vasi, 
ki se od drugih nekoliko razlikuje. Zakaj, si preberite na naslednjih straneh.
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z manjšimi otroki. Večja druženja so se 
včasih odvijala v starem kamnolomu, 
kjer je potekala prireditev Rock kamno-
lom, zadnje leto pa je prireditev dobila 
mesto v obrtni coni. Nekaj druženj po-
teka tudi v vaški gostilni. 

Interesi, ki združujejo vaščane: 
Poleg športno-rekreativnih in verskih 

interesov (molitvena skupina) moramo 
omeniti še vsakoletno čistilno akcijo. 
Zanjo smo letos razdelili vabila po vseh 
hišah v vasi in tako skušamo privabiti 
čim več ljudi, ki bi poskrbeli, da očistimo 
vas in njeno okolico. Skupaj lahko veliko 
naredimo, zato na tem mestu še enkrat 
vabimo vse vaščane. 

Omeniti moramo še eno delovno ak-
cijo, ko smo ravno v tem mesecu skupaj 
s podjetjem KPL d.o.o. porušili most – 
slepi tir v kamnolom –, ki je bil trn v peti 
mnogih vaščanov že vsaj 30 let. Most je 
bil eden glavnih razlogov, da je bila vas 
v poplavah leta 2010 močno prizadeta, 
saj se je v nosilcih mostu nabralo vejev-
je, posledično pa je voda prekomerno 
narastla. Vaščani smo v sodelovanju z 

Občino stopili skupaj. Na sestanku z 
vodstvom kamnoloma smo se dogovo-
rili za rušenje in organizirali delovno ak-
cijo. Pohvaliti moramo korektnost pod-
jetja KPL d.o.o., saj so že v dveh urah po 
sestanku začeli rušenje in prevzeli vse 
povezane stroške. Potem ko so s svojimi 
stroji podrli most, smo vaščani priskrbeli 
zemljo in jo poravnali na mestu rušenja. 
Naše vaščanke bodo na brežine zasadile 
še rastlinje in s tem bomo projekt v celoti 
dokončali. 

To je primer dogodkov, ko se ljudje 
zberejo zaradi določenega interesa, za 
skupno dobro, ob tem pa se tudi zbližu-
jemo. 

ZNANI, POMEMBNI VAŠČANI: 

Iz naše vasi prihaja kar nekaj zanimi-
vih ljudi, za katere ne želimo, da se izgu-
bijo v kolesju zgodovine. 

V hiši gostilne Zalar je bil rojen Jože 
Kadunc - Ibar. Glas o Ibru, najboljšem 
mitraljezcu Gubčeve brigade, se je ra-
znesel daleč po partizanskih enotah ši-
rom Slovenije. Bil je večkrat ranjen. Veli-

kokrat se je z nezaceljenimi ranami vrnil 
v svojo enoto. Po številnih bojih, v kate-
rih se je izkazal, je postal komandir čete, 
nekaj dni pred smrtjo pa so ga poimeno-
vali za namestnika komandanta bataljo-
na. Njegov zadnji boj je bil na Cikavi pri 
Grosupljem, kjer je 20. marca 1944 padel 
pri zgolj 17 letih. Za narodnega heroja so 
ga razglasili 13. novembra 1952.

Albin Gruden (Albinov ata) je bil svoj 
čas izjemno znan in priljubljen gostilni-
čar v Predstrugah. Imel je neverjetno do-
ber spomin, zato se ljudje niso ustavljali 
v gostilni samo zaradi pijače, ampak so 
prišli tudi po kakšen nasvet ali informa-
cijo. Bil je tudi Maistrov borec za sever-
no mejo in zadnja generacija avstro-ogr-
skih vojakov. Sprva je delal v apnenci pri 
znanem veleposestniku Štehu, ki je bil 
njegov bratranec. Kasneje je odprl go-
stilno na Vidmu, nato pa še bolj znano v 
Predstrugah, ki jo je vodil do svoje smrti. 

Ne moremo tudi mimo Jožice Fabjan, 
ki se je specializirala za trajnostni način 
kmetijstva in ga vpeljala tudi v domačem 
podjetju Endovital. Leta 2012 je prido-
bila naziv mednarodne permakulturne 
učiteljice, načrtovalke in organizatorke. 
Danes goji svoj permakulturni vrt na svo-
jem domu v Predstrugah, kjer se posveča 
izvajanjem permakulturnih tečajev čez 
vse leto. V preteklosti je sodelovala pri 
ustanavljanju Društva za permakulturo 
in mu dva mandata predsedovala.

Nada Lunder pa je dobitnica številnih 
priznanj za svoj kruh in različne vrste 
peciva. Med drugim je zaslužna, da so 
»poprtnik« leta 2013 vpisali v Register 
žive kulturne dediščine. Nada Lunder 
preko številnih delavnic širi svoje bogato 
kulinarično znanje na druge, ob tem pa 
sodeluje na različnih tekmovanjih in pri-
reditvah in s tem prispeva, da se ohranja 
bogata kulturna dediščina.
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DEJAVNOST VAŠKEGA ODBORA:

S čim se je vaški odbor Predstrug 
ukvarjal v zadnjih letih? 

Pomemben je bil projekt ureditve op-
tičnega omrežja. Ponosni smo, da nam 
je predvsem po zaslugi našega vašča-
na Borisa Kaplana uspelo pridobiti vso 
potrebno dokumentacijo, soglasja in fi-
nančna sredstva na Občini, da smo v vas 
pripeljali najsodobnejšo povezavo v svet 
interneta in televizije. Z našim prizade-
vanjem so namreč v Grosuplju namestili 
novo centralo, ki omogoča, da lahko op-
tično povezavo pripeljemo v vse okoliške 
vasi tako znotraj naše občine kot v širši 
okolici Grosuplja. 

V prejšnjem mandatu smo dosegli, 
da se je končno preplastila cesta mimo 
železniške postaje. Prizadevali smo si za 
hkratno izgradnjo pločnika, vendar nis-
mo bili uspešni. V interesu vaščanov je 
bila tudi izgradnja avtobusne postaje, ki 
si jo obetamo v tem mandatu.

Pomembno je bilo tudi urejanje pro-
tipoplavnega nasipa. Dolgo na tem po-
dročju ni bilo narejenega nič. Nato se je 
le razširila suha struga, ob cesti pa se je 
zgradil nasip. Menimo, da je treba sani-
rati še zemljišče ob cesti, ki vodi v ka-
mnolom, potem pa bo poplavna varnost 
vasi zadovoljiva. 

V preteklih mandatih se je s sredstvi, 
pridobljenimi s komunalnim prispev-
kom, postopno urejalo območje zazidal-
nega načrta. Novim stanovalcem je Ob-
čina zagotovila vodo, elektriko, optično 
omrežje, ponekod tudi pločnik, asfalt in 
javno razsvetljavo. Dejavno smo s pre-
dlogi in pobudami sodelovali pri ureditvi 
železniške postaje.

Veliko energije smo usmerili v dejav-
nosti v zvezi z zakonitim delovanjem ka-
mnoloma. Naša želja je (bila), da se ob 
izteku koncesije konec leta 2021 kamno-
lom zapre, do takrat pa deluje v skladu 
s predpisanimi standardi. Za to se bori-
mo že 30 let, a je s strani koncesionarjev 
vedno prihajalo do kršitev. Pomembno 
se nam zdi opozoriti na dejstvo, da je 
Zazidalni načrt Predstruge temeljil na 
predpostavki, da se bo kamnolom v 
Predstrugah zaprl. Trenutno vodstvo 
kamnoloma sicer zagotavlja nekatere iz-
boljšave zlasti glede odpraševanja (ruše-
nje silosa, zaradi katerega naj bi bilo pra-
hu desetkrat manj, obljubili so tudi novo 
fasado na objektu, v katerem meljejo ka-
men, kar bi nekoliko zadušilo zvok). Že 

nekaj časa si prizadevamo, da bi Občina 
začela pripravo občinskega podrobnega 
prostorskega načrta (OPPN), ki bo pod-
laga za opustitev izkoriščanja mineralnih 
surovin in sanacijo kamnoloma.

Katere cilje in načrte ima Vaški od-
bor Predstruge za naprej?

Še naprej želimo sodelovati s podje-
tjem KPL d.o.o., da bo leta 2021 kamno-
lom deloval skladno z zakonodajo (ure-
ditev opraševanja, zavarovanje območja 
kamnoloma, zmanjšanje hrupa, izvaja-
nje letnih meritev prašnosti in miniranja, 
začetek sprotne sanacije, spoštovanje 
dovoljenih količin odvoza materiala po 
rudarskem načrtu in postopna opustitev 
izkoriščanja mineralnih surovin). 

Urediti želimo avtobusno postajališče 
v vasi in doseči spremembo linije prevo-
znika Arriva. Zdaj avtobusi, ki prihaja-
jo iz smeri Ponikev, vozijo iz Predstrug 
naravnost proti Vidmu, mi pa si priza-
devamo, da bi vozili skozi vasi Cesta in 
Zdenska vas proti Vidmu. Tako bi lahko 
imeli samo eno postajo v vasi, prebivalci 
vasi Cesta in Zdenska vas pa bi pridobi-
li dodatno povezavo do Ljubljane skozi 
Rašico. Avtobusna postaja je nujna tudi 
z vidika zagotavljanja varnih šolskih poti. 

Novo vaško vodstvo si bo prizadeva-
lo, da bi preko različnih delovnih akcij in 
druženj še v večji meri povezalo vaščane. 
Pomembno se nam zdi, da vaščani drži-
mo skupaj. 

Delali bomo na tem, da se v držav-
ne načrte uvrsti preplastitev regionalne 
ceste Predstruge–Videm, ki je v lasti in 
upravljanju države, saj je zaradi ogro-
mnega števila kamionov ta cesta v vedno 
slabšem stanju. Vaški odbor bo še naprej 
aktivno sodeloval z Občino pri pripravi 

dokumentacije, saj se zavedamo, da so 
zaposleni na Občini zelo obremenjeni. 

Želimo spremembo zazidalnega načr-
ta, ki se je v obdobju, odkar je bil sprejet, 
izkazal za neživljenjskega, med drugim 
izjemno visok komunalni prispevek od-
žene večino potencialnih investitorjev. 
Hkrati pa je treba postopno zagotoviti 
komunalno infrastrukturo za že obstoje-
če novogradnje.

V letu 2019 si obetamo nakup defibri-
latorja, saj ga trenutno v vasi nimamo. 
Sredstva so v proračunu zagotovljena, 
prav tako imamo izbrano lokacijo (na 
objektu podjetja Elma TT d.d.)

Spremljali bomo napredek del v Obr-
tni coni Predstruge in skušali korektno 
sodelovati s podjetji, ki bodo v njej gra-
dila. Skladno z začetkom obratovanja 
obrtne cone je treba zgraditi pločnik z 
javno razsvetljavo od obrtne cone do 
začetka Predstrug, da bo delavcem za-
gotovljena varna pot do avtobusne in 
železniške postaje. 

V vasi se trudimo, tudi s čistilnimi ak-
cijami, da bi bila vas čista. V načrtu ima-
mo izdelavo unikatnih tabel, na katere 
bi zapisali pozitivna in okoljevarstvena 
sporočila. Tudi druge prebivalce občine 
bi radi spodbudili, da bi dejavno skrbeli 
za čisto in urejeno okolje celo leto. Dol-
goročno si želimo, da se glavno križišče 
v vasi preprojektira v krožišče. 

Za kateri cilj si želite, da se najprej 
realizira?

Nakup defibrilatorja, izgradnja avto-
busne postaje in izdelava občinskega 
podrobnega prostorskega načrta, za kar 
so sredstva zagotovljena v letošnjem pro-
računu. 

Ob tem moramo povedati, da se nam 
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zdi prav, da se sredstva, pridobljena s 
koncesijo za kamnolom, v večjem obse-
gu vrnejo vasi, in da se s tem denarjem 
vas obnavlja in ureja. 

KATERE SO GLAVNE TEŽAVE, KI 
PESTIJO VAŠO VAS?

Vsekakor sta na prvem mestu kamno-
lom in tovorni promet, ki je povezan z 
njim. Težava je tudi neurejenost avtobu-
snih postaj, občasno tudi poplave in neu-
strezno vzdrževani obcestni jaški, zaradi 
katerih v času močnejših nalivov prihaja 
do vtekanja vode v objekte.

KAJ BI V VAŠI VASI POKAZALI 
TURISTU, KI PRIDE K VAM? 

Na robu vasi Predstruge je grobnica 
žrtev NOB. To je sedem metrov visok 
spomenik iz belega marmorja, delo Sta-
neta Keržiča, ki se je učil pri likovnem 
umetniku Francetu Kralju. 

Predstruge so bile ena redkih vasi, ki 
ni imela cerkve ali kapelice, saj je vas 
nastala relativno pozno. Gospa Julka 
Draženovič je bila pobudnica ideje, da 
se postavi križ, ob katerem bi se vaščani 

poslavljali od umrlih, ki so jih v sprevo-
du spremili na pokopališče na Vidmu. 
Kasneje je ta ideja med vaščani prerasla 
v pobudo za izgradnjo kapelice, ampak 
zanjo niso imeli denarnih sredstev. Leta 
1996 je prišlo do nesreče ob miniranju 
v kamnolomu, ko je razmetalo kamenje 
v razdalji 400 metrov, prav do hiš v vasi. 
Takratni upravljavec kamnoloma je vasi 
izplačal odškodnino, sredstva pa so va-
ščani namenili izgradnji kapelice. Del 
denarnih sredstev je prispevala Občina 
Dobrepolje. Kapelica je delo priznanega 
arhitekta Kvaternika. 

Po zaslugi našega vaščana Slavka Nuz-
dorferja imamo urejeno in označeno peš 
pot proti Staremu gradu. Pot je označena 
z markacijam in usmerjevalnimi tablami 
tako iz vasi Cesta kot iz vasi Predstruge v 
skupni dolžini približno 4,5 km.

VAS KAKŠNA ZNAČILNOST LOČI OD 
VAŠČANOV DRUGIH VASI? PO ČEM STE 
VAŠČANI PREDSTRUG ZNANI?

Vas Predstruge je malce drugačna od 
drugih dobrepoljskih vasi. Za Predstruge 
pred letom 1500 ni znanih zapisov, kar 

pomeni, da gre za najmlajšo vas občine 
Dobrepolje. Gre za vas, ki nima izrazite-
ga vaškega jedra, saj se je razvijala ob že-
leznici. Uradno se prebivalci imenujemo 
Predstružani, ampak med domačini smo 
bolj znani kot »štacjonarji«. Takšen vzde-
vek pa ni mogel nastati pred letom 1893, 
ko je bila zgrajena železniška postaja v 
Predstrugah. Posledično so zaživeli tr-
govina z lesom, gozdno gospodarstvo, 
»apnenca«, ki je bila v lasti takratnega ve-
leposestnika Šteha z Vidma, kamnolom, 
kasneje pa tudi elektrotehnični obrat 
TELA Iskra. V najboljših časih je pod 
vodstvom Antona Drobniča iz Predstrug 
podjetje zaposlovalo kar 360 delavcev, 
zdaj jih je približno petkrat manj (trenu-
tno 63), vendar v zadnjih letih ponovno 
uspešno rastejo in vsako leto zaposlijo 
nekaj novih delavcev. V vasi ni kmetij, 
imamo pa kar pet čebelarjev. Vas je tudi 
edina znotraj občine, ki ima izdelan zazi-
dalni načrt, zato je zanimiva za investi-
torje iz drugih krajev. Posledično je v vasi 
precej priseljencev, ki pa se vključujejo 
v vsakdanje dejavnosti in pomagajo pri 
raznih delovnih akcijah. ■
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Ema Zajc, Mateja Lohkar

V šoli smo imeli v februarju delavni-
co z gospema Nado Lunder in Ivanko 
Zrnec, na kateri so se učenke poučile o 
peki štule, ki velja za našo tradicionalno 
pustno jed. Medgeneracijsko povezova-
nje in prenašanje znanja na mlajše je 
ena izmed najpomembnejših vrednot, 
ki jih želimo s tovrstnimi projekti nego-
vati in spodbujati ter prinaša veliko za-
dovoljstva vsem udeleženim. 

Strokovne delavke vrtca smo predsta-
vile značilno postno dobrepoljsko jed, 
češplovo kašo.

Svojo predstavitev smo obogatile z iz-
delki, ki smo jih izdelovali skupaj z otroki 
v vrtcu. Na stojnici smo predstavili tudi 
lesorez Pust iz cikla »Zemlja« mojstra To-
neta Kralja in fotografije pustnega obiska 
pri oskrbovancih v Zavodu sv. Terezije. 

Poleg štule in češplove kaše smo 
predstavili pustne običaje, ki so v naši 
dolini zelo bogati in raznoliki. Učenke 
so se ob zvokih harmonike, na katero je 
zaigrala Ajda Erčulj, zavrtele v kostumih 
zagoriških mačkar ter ob slikah in po-
snetkih predstavile njihove značilnosti. 
Tako so obiskovalcem predstavile najbolj 
značilne like, kot so babji maln, babo ža-
gat, orače itd.

Na sejmu smo predstavili tudi pustne 
običaje in s slikami ter posnetki najzna-
čilnejše maske iz Ponikev. Obiskovalci so 

izkazali veliko zanimanja in navdušenja, 
da se kaj takega še ohranja, in uživali v 
degustaciji predstavljenih jedi. 

Hvala Nadi Lunder, Ivanki Zrnec in 
Marini Somrak za sodelovanje in pomoč 
pri pripravi štule. Zahvala knjižničarju 
Mateju Kalanu, ki nam s svojim obiskom 
na sejmu vsako leto znova izkazuje pod-
poro, in vsem, ki ste na kakršen koli način 
prispevali k uspešni predstavitvi. Zahva-
la in pohvala za odlično zastopanje naše 
šole na sejmu gre sodelujočim učenkam 

Ajdi Erčulj, Maji Marolt, Lari Levstik in 
Evi Česen, ki so se udeležile sejma, ter 
Urški Novak za sodelovanje na delavnici 
o pripravi štule.

Udeležencem sejma smo preko pust-
nih običajev in kulinarike predstavili, 
kako živi so pustni običaji naših pred-
nikov. Naša dolina je prava zakladnica 
bogatega ljudskega izročila. Tudi oce-
njevalna komisija, ki je ocenjevala našo 
predstavitev, je bila navdušena, kako 
vzgojno-izobraževalna ustanova stremi k 
temu, da običaji ne gredo v pozabo, kajti 
narod brez kulturne dediščine je kot dre-
vo brez korenin.

Sejma ALTERMED so se udeležili stro-
kovni delavci vrtca in šole: Mateja Loh-
kar, Sabina Novak, Mojca Mlakar, Petra 
Usenik, Marička Žnidaršič, Ema Zajc, 
Dragica Volek ter ravnatelj Ivan Grando-
vec. ■

Vrtec in šola na sejmu Altermed
V soboto, 16. marca 2019, smo se strokovne delavke vrtca Ringaraja, učiteljici in učenke OŠ Dobrepolje v spremstvu 
ravnatelja g. Ivana Grandovca ponovno udeležili sejma Altermed v Celju. Tam smo se v okviru EKO ŠOLE predstavili s 
temo Pustna praznovanja v Dobrepolju.
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Andreja Škulj in Tatjana Zevnik, Fit 
multiplikatorki v vrtcu Ringaraja

Na konferenci so bile predstavljene nove 
strategije poučevanja in učenja, skladne 
s sodobnim načinom življenja in delo-
vanjem človeškega telesa, ki temeljijo 
na zadnjih dognanjih znanosti. V okviru 
konference so bili prvič uradno predsta-
vljeni tudi Fit pedagogika, ki jo je skupaj 
z modelnimi Fit4Kid in Fit zavodi dve de-
setletji razvijala Barbara Konda, program 
Fit4Kid in rezultati raziskav učinkovitosti 
Fit pedagogike. Fit pedagogika je nova, 
inovativna strategija poučevanja, ki v 
ospredje postavlja učenje v gibanju in 
igro kot najučinkovitejši metodi učenja 
otrok in mladostnikov. Med govorci in 
predavatelji so bili priznani strokovnja-
ki s področja nevroloških in kognitivnih 
znanosti, medicine in pedagogike prof. 
dr. Manfred Spitzer, prof. dr. James A. 
Levine in dr. Carla Hannaford ter drugi 
predavatelji iz Slovenije in tujine. Kon-
ferenca je postregla tudi z obilico kako-
vostnih primerov dobre prakse za pred-
šolsko, osnovnošolsko in srednješolsko 
obdobje ter za vsa učna področja.

V okviru tridnevne konference je 
bil prvi dan, 6. marec 2019, namenjen 
predkonferenci, ki je potekala v okviru 
Fit dneva po modelnih vrtcih in šolah.

Tudi v vrtcu Ringaraja smo pripravili 
Fit dan, ki je zajemal različne Fit meto-
de in oblike dela, kot so Fit hidracija, Fit 

»Fit učenje za Fit otroke«
Od 6. do 8. marca 2019 je v Portorožu potekala mednarodna znanstvena konferenca »Fit učenje za Fit otroke«, ki sta se 
je udeležili tudi multiplikatorki programa Fit4kid v vrtcu Ringaraja. 
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gibalne minute, Fit aktivni sprehodi, Fit 
jutranje športanje, Fit igrišče, Fit gibalni 
odmori, Fit didaktične gibalne igre, Fit 
talne in Fit aktivne igre, Fit terasa, Fit 
kotički in Fit aktivno sedenje. Vse staro-
stne skupine otrok so aktivno izvajale vse 
omenjene oblike dela, ki so vsem udele-
žencem, ne le otrokom, omogočale ak-
tivno učenje s pomočjo gibanja.

Otroci so se z lastno gibalno aktiv-
nostjo vključevali v načrtovane in nena-

črtovane dejavnosti in iskali lastne poti 
pri reševanju gibalnih problemov, skozi 
gibanje in igro spoznavali nove stvari, se 
družili, reševali gibalne in druge naloge 
ter se ob tem neizmerno zabavali. Med-
kurikularno povezovanje in učenje s po-
močjo gibanja so otroci doživeli z aktiv-
nim vključevanjem, kar jim je ponujalo 
vsestranski razvoj, lastno udeležbo in iz-
kušnje, ki so osnova za učenje. Otroci so 
bili cel dan motivirani za delo, zato smo 

posamezne dejavnosti stopnjevali in 
nadgrajevali, pri tem pa upoštevali sta-
rostno obdobje in posebnosti oddelkov. 

Z vsakodnevnim vnašanjem Fit aktiv-
nosti v vzgojno-izobraževalno delo v na-
šem vrtcu skušamo otrokom omogočiti 
aktivno udeležbo pri vseh delih dejav-
nosti, vnašati pozitiven odnos do giba-
nja, gibalnega izražanja in učenja skozi 
gibanje. ■



26 Naš kraj ■ marec 2019••• Iz vrtca in šole •••

Petra Usenik, za kolektiv vrtca Ringaraja

Pust praznujemo na pustni torek, ki je 
vedno štirideset dni pred veliko nočjo. 
Velika noč pa je vedno prvo nedeljo po 
prvi spomladanski polni luni. Pustne 
maškare naj bi preganjale zimo in vpliva-
le na rodovitnost v prihajajočem letu. Za 
pusta uživamo mastne, ocvrte in s slad-
korjem posute jedi. To so krofi, flancati, 
svinjina, koline, suho meso, kisla repa in 
kislo zelje. 

Pustu sledi pepelnična sreda, ko pusta 
sežgejo. To pa je tudi začetek 40-dnevne-
ga posta. Ta čas naj ne bi jedli mesa. 

Tudi otroci in strokovni delavci vrt-
ca Ringaraja smo se letos poveselili na 
pustni torek. V vrtcu so odmevali smeh 
in veselje otrok, ki so se predstavili vsak 
s svojo masko. Družili smo se v skupnem 
prostoru, kjer smo rajali ob glasbi. Sta-
rejše skupine smo se odpravile na spre-
hod po Vidmu, kjer smo se ustavili pred 
Občino, obiskali pa smo tudi starostnike 
v zavodu sv. Terezije, kjer so otroci – ma-
škare – zapeli nekaj pesmic. 

Pustne šeme v davnih časih niso bile 
prav nič smešne. Bile so resne, tudi stra-
šljive, grozne. Ker so bili včasih ljudje 
bolj revni kot danes, so si le v pustni 
preobleki upali stopiti pred nevidnega 
duha in pred njim razgrajati, da bi preg-
nali zimo.  ■

Pustovanje v vrtcu Ringaraja
V vrtcu Ringaraja smo na pustni torek otrokom pripravili zanimiv, malce drugačen dan. Pust je povezan z raznimi 
šegami in navadami. Danes se šemijo predvsem otroci, ki hodijo od hiše do hiše in prosijo: »Ali imate kaj za pusta 
hrusta?« 
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Magda Tanko, učiteljica matematike

Učenci so odgovorili na anketo v spletni učilnici in na osnovi 
rezultatov naredili ustrezne diagrame s programom Excel. Ve-
čina učencev se je s programom Excel prvič srečala, zato so se 
hkrati z obdelavo podatkov naučili tudi osnov risanja grafov in 
diagramov s tem računalniškim programom. 

Ugotovitve so naslednje: 
• pri večini učencev imajo doma vsaj dva računalnika, 

• večina učencev preživi za računalnikom manj kot eno uro,

• vsi učenci imajo mobitel,

• v povprečju uporabljajo mobitel okoli dve uri na dan,

• učenci obiskujejo različne spletne strani,

• večina učencev si ne predstavlja življenja brez interneta.
 

Empirična raziskava: Uporaba računalnika in mobitela
Z učenci 8. razreda smo v okviru pouka matematike naredili empirično preiskavo o uporabi računalnika in mobitela. 
Preiskavo smo izvedli, ker opažamo, da naši učenci vse preveč časa preživijo za računalnikom in vse preveč 
uporabljajo mobitel. Zato jim zmanjka časa za igro na prostem in druženje s prijatelji.  
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Učenci uporabljajo računalnik in mobitel predvsem zato, ker 
se z njima lahko povežejo na internet, kjer klepetajo s prijatelji, 
brskajo po internetu ... Za šolo ga uporabljajo zelo malo, glede 
na rezultate ankete ga uporabijo le, ko je obvezno. 

Ker smo ugotovili, da učenci uporabljajo mobitel v povpre-
čju dve uri na dan, smo se odločili na spletu poiskati dejstva, 
kako mobiteli vplivajo na naše zdravje.

Jaka Grandovec iz 8. a je zapisal naslednje ugotovitve:
O škodljivosti telefona na naše telo oziroma zdravje se v da-

našnjem času veliko govori. Mnenja so deljena. Nekateri pravi-
jo, da je uporaba mobitela škodljiva, drugi to zanikajo. V nada-
ljevanju so prikazane prednosti in slabosti uporabe mobitela in 
računalnika oziroma na splošno pametnih naprav.

Slabosti uporabe mobitela:
• večja možnost rakavih obolenj zaradi močnega elektroma-

gnetnega sevanja (največje možnosti so, da se rak razvije v 
možganih ali na očesu);

• pametne naprave oddajajo svetlobo, ki jo imenujemo modra 
svetloba in je za oči zelo škodljiva;

• večje možnosti za slabši sluh (če pri uporabi slušalk glasbo 
poslušamo preglasno, so možne tudi okvare sluha);

• psihološke motnje (depresija, zaprtost, osamljenost), slabše 
spanje;

• težave z glavoboli in migrenami, bolečinami v vratu in hrb-
tenici, utrujenost;

• pomanjkanje pozornosti, zmanjšanje koncentracije in spo-
mina.
Prednosti uporabe mobitela:

• povezanost z drugimi ljudmi (boljša komunikacija);
• aplikacije, ki nam pomagajo pri vsakdanjem življenju;
• lažje in hitrejše širjenje podatkov;
• naprednejše iskanje podatkov;
• delo opravimo hitreje, kot če ne bi uporabljali tehničnih (pa-

metnih) naprav. 

Ob zaključku ure smo se pogovorili o ugotovitvah. Poskušali 
se bomo držati naslednjih nasvetov: 
• mobitel bom poskušal uporabljati največ 30 minut na dan, 

raje bom zunaj s prijatelji;
• uporabljal bom komplet za prostoročno telefoniranje (vrvič-

ne ali bluetooth slušalke) ali vgrajeni prostoročni zvočnik;
• ko bo aparat vzpostavljal povezavo, ga bom držal stran od 

glave, saj takrat deluje z največjo oddajno močjo;
• za manjše sevanje uporabljam SMS, saj telefon držim stran 

od glave;
• pol ure pred učenjem ga bom odložil in ga začel uporabljati 

šele po zaključku učenja;
• eno uro pred spanjem ga bom ugasnil.

Anketo so izpolnili tudi učenci 6. razreda, rezultati so skoraj 
enaki kot v 8. razredu.

Viri:
https://safe.si/novice/10-razlogov-zakaj-bi-otrokom-mlajsim-
-od-12-let-morali-prepovedati-uporabo-mobilnih-naprav
https://www.pobalinko.si/vpliv-sodobne-tehnologije-na-ve-
denje-otrok
https://safe.si/nasveti/prekomerna-raba-novih-tehnologij/
prekomerna-raba-mobilnih-telefonov
https://www.cosmopolitan.si/zdravje/kaj-se-res-zgodi-ce-cel-
-dan-bulis-v-telefon/
https://www.dnevnik.si/1042482163
http://www.publishwall.si/solzemlje/post/172134/mobiteli-
-in-zdravje
https://www.slovenskenovice.si/lifestyle/zdravje/tako-svetlo-
ba-z-mobilnega-telefona-deluje-na-mozgane-telo ■

Življenju ni že vnaprej namenjeno, da postane 

breme za mnoge in praznik za nekatere, ampak 

da za vse postane prizadevanje, za katero bo 

vsakdo odgovarjal.

(Alessandro Manzoni) 

Kakor za komedijo tudi za življenje ni 

pomembno, ali je dolgo, ampak ali je  

dobro odigrano. 

(Seneka)
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Ema Sevšek, mentorica

Brazdo v ledino je zaoral Andrej Jurje-
vič, veteran vojne za Slovenijo 1990–
1991, in ves čas zvesto in skrbno bdi 
nad idejnim projektom ter se vsako 
leto razveseli prelitih misli in občutkov 
mladih ustvarjalcev. Takole je zapisal v 
zbornik nagrajenih besedil leta 2017: 
»Zaradi vaše izjemne ustvarjalnosti in 
predvsem vedenja in zavedanja, da 

vam je še kako mar za prihodnost naše 
domovine, naše Slovenije. Vaša dela so 
nam, ki pripravljamo vsakoletni literar-
ni natečaj, v ponos, so pa tudi dokaz, 
da mladi, ki stopate na življenjsko pot, 
spoštujete slovenski jezik, slovensko 
kulturo in naše vrednote.« 

Pridružujem se mislim idejnega 
vodja projekta. Tudi jaz sem se po-
novno razveselila navdiha treh mla-
dih piscev Sare Česen, Rebeke Rotar 

in Svita Duščaka. Razpisali so se, da je 
domovina najprej dom, soseska, naša 
dolina. In zapisali, da lipa pomembno 
zaznamuje slovenstvo, kot so nedavno 
zapisali, da tako vlogo ohranja tudi Tri-
glav. Da je pri negovanju naše kulture 
in naših vrednot pomembno tudi, kaj 
povedo dedki, babice, starši … Da je 
dom tisti, iz katerega je izpeljana do-
movina. ■

Literarni natečaj Moja rodna domovina – lipa kot 
simbol slovenstva
Že enajsto leto teče od prvega literarnega natečaja Moja rodna domovina. Ves čas pod častnim pokroviteljstvom 
Boruta Pahorja, predsednika Republike Slovenije. 

Bil je marec, začetek pomladi. Iz šole 
sem s težko torbo na ramenih prihite-
la domov. Pozdravila sem mamo, ki je 
pripravljala kosilo. Mali bratec je kot 
angelček spal v svojem košku. Pritisnila 
sem mu poljubček na lice. Za trenutek 
sem pozabila na vse naloge in učenje, 
ki me čakajo. Stopila sem iz hiše in se 
odpravila k mogočni lipi, ki je rasla blizu 
sosedove hiše. Pihal je lahen vetrič, sijalo 
je sonce, ptički so prelepo žgoleli. Ulegla 
sem se na mehko travo, med mogočne 
korenine lipe. Uživala sem v čudovitem 
dnevu, v prelepi naravi, ki me je obdaja-
la. Nato pa je iz hiše stopila še mama in 
prišla k meni. Premišljala sem o zgodovi-
ni drevesa, pod katerim počivam. Prosila 
sem mamo, naj mi o njej pripoveduje ...

»Bila sem majhna deklica,« je zače-
la. »Hodila sem k otroškemu pevskemu 
zborčku. Spominjam se pesmi, ki nas jo 
je učila že ostarela zborovodkinja. Način 
učenja, ki ga je uporabljala, se mi je ved-
no zdel nekaj posebnega. Ob misli na vse 
to spoštovanje, navdušenje, ki ga je pre-
mogla do te pesmi, sem še danes očara-
na. Ko jo zdaj včasih v mislih prepevam, 
se mi naježi koža …« Z zanimanjem jo 
poslušam in jo od navdušenja kar preki-
nem ter rečem: »Zapoj jo, prosim!« Na-
smehne se mi in začne: »Lipa zelenela 
je, tam v dišečem gaju, kadar ležal sem 

pod njo, d'jal sem, da sem v raju. Veje 
raztezavala k nebu je visoko, meni pa 
je do srca segala globoko  …« Bila sem 
očarana: »Prosim, nadaljuj s pripovedo-
vanjem!« Tako je pojasnila: »To pesem 
smo skoraj vedno prepevali ob državnih 
praznikih. Kot veš, smo bili v času mo-
jega otroštva del Jugoslavije. Združene 
smo bile skupaj mnoge države: Hrvaška, 
Srbija, Makedonija ter Bosna in Herce-
govina, Črna gora, Slovenija in dve avto-
nomni pokrajini Kosovo in Vojvodina. Mi 
pa smo si želeli postati samostojni. Tako 
mi je leta 1991 mama podarila majhno 
zlato broško v obliki lipovega lista, da bi 
se vedno spominjala prelepe samostojne 
države Slovenije, v kateri lahko živim.« 

Zdaj mi je postalo jasno, zakaj je lipa 
simbol slovenstva. Že res, da sem bila 
sama vedno navdušena nad njeno le-
poto in dobrinami, ki nam jih ponuja, 
toda nikoli nisem pomislila na to, da je 
Slovencem že od nekdaj pomenila toli-
ko. Mama pa mi je še povedala: »Ali veš, 
da je najstarejša slovenska lipa stara že 
prek 700 let? Kljubuje času, vremenu in 
je pravzaprav neuničljiva. Gre za močno 
simboliko. Verjamem pa, da bi jih lahko 
našli še mnogo. Na primer, saj veš, ko 
gremo za dan spomina na mrtve obiskat 
grobove na Plečnikovih Žalah?« Priki-
mala sem, nato pa je nadaljevala: »Če si 

opazila, pridejo predsednik in Sloven-
ska vojska s častno stražo položit vence 
za vse padle prav pod mogočno lipo, ki 
jo imenujemo lipa sprave. Mislim pa, da 
tudi ti poznaš še kakšen primer, ki kaže 
na to, da je lipa simbol svetosti že od ...« 
Vprašujoče jo pogledam, ona pa se na-
smehne in reče: » Si prepričana, da ne 
poznaš nobene pripovedke, ki govori o 
lipi, pa mogoče še o kakšni cesarici ...?« 
»Martin Krpan! Saj res! No, zdaj mi je 
jasno, zakaj je bila cesarica tako jezna na 
Krpana, ko je posekal mogočno drevo z 
njenega dvorišča,« povem. »Pa še kot za-
nimivost naj ti povem, da imamo Sloven-
ci tradicijo zasajanja lip ob pomembnih 
dogodkih in prelomnicah …«

Najin pogovor je prekinil jok mlajše-
ga bratca, ki se je očitno zbudil. Tako je 
mami morala oditi; še prej pa mi je po-
vedala, naj kmalu pridem v hišo, ker bo 
kosilo. Še nekaj časa sem sama ležala ob 
vznožju drevesa, o katerem sem toliko 
izvedela. Obljubila sem si, da tudi sama 
ne bom nikoli pozabila na vse danosti, 
s katerimi je lipa pripomogla k razvoju 
naše države in naroda, ter da se bom 
vedno trudila, da bom ostala zvesta in 
domoljubna Slovenka.

Sara Česen, 6. b

Lipa – simbol slovenstva
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»Lipa zelenela je
tam v dišečem gaju,
s cvetjem me posipala,
d'jal sem, da sem v raju.«

Tako se glasi prva kitica pesmi Miro-
slava Vilharja iz leta 1860. Govori o lipi 
kot simbolu slovenstva.

Ta pesem me spominja na mogočno 
vaško lipo, ki stoji sredi naše vasi. Pod njo 
sem še kot majhen deček skakal in se ig-
ral. Zdaj se pogosto uležem pod to lipo, 
da se po napornem šolskem dnevu glo-
boko zamislim. Poslušam, kako šelesti 

listje in v krošnjah ter v oddaljenosti po-
jejo ptice. Veter pihlja, raznaša lipove lis-
te vsenaokrog. Pomislim na besedo lipa. 
Spreletijo me različne misli. Najprej po-
mislim na drevo z mnogimi listi enakih 
oblik. Vsi imajo obliko srca, vsi so zdru-
ženi v eno. Skupaj sestavljajo krošnjo. 
Spominja me na Slovenijo. Slovenci smo 
kot srčasti listi in vsa naša srca so kot eno, 
združena v našo prelepo domovino. Vsak 
izmed nas je pomemben. Skupaj smo vsi 
prebivalci Slovenije povezani v Slovenijo. 
Lipa je kot Slovenija. Simbol slovenstva.

Sam živim v zame najlepšem delu 

Slovenije. Ponosno sem ozrem proti 
svetemu Antonu, kjer se v soncu leske-
ta največji lipov gaj v Sloveniji. Nekoč so 
tu sejmarji sklenili marsikatero kupčijo, 
danes je pomembna turistična točka, 
kjer se obiskovalci v senci lip sprostijo in 
naberejo novih moči za nadaljnje ustvar-
jalno delo. 

Tu rad živim. Cenim čisto naravo, ce-
nim delo svojih prednikov – trdnih kme-
tov – in rad bi ostal tu, zraščen z zemljo. 

Svit Duščak, 6. b

Ste si kdaj predstavljali drevesa kot an-
tene, ki lovijo sporočila z neba, da jih 
potem lahko predajo nam? Morda so te 
skrivnosti dreves naši dedki in babice 
zelo dobro poznali in se ob tihem pose-
danju pod drevesom bolje počutili. Za-
vedali so se, da je drevo simbol človeške 
povezanosti z naravo, da drevesa sode-
lujejo pri ustvarjanju naše zgodovinske 
in kulturne dediščine in odkrivajo naš 
odnos do narave, da že od nekdaj igrajo 
pomembno vlogo pri oblikovanju člove-
kovega vsakdana.

Pa mi je šinilo v glavo, da bi tudi jaz 
to rada začutila. Pobarala sem dedija, 
da se skupaj v nevzdržni poletni pripeki 
odpraviva proti cerkvi sv. Antona nad 
Zdensko vasjo, v največji lipov gaj v Slo-
veniji, da si privoščiva počitek v senci 
stoletnih lip. Že med potjo sva se spus-
tila v pogovor in pot nama je tako hitro 
minila. Še zadnji vzpon in upehana sva 
se zazrla na prehojeno pot, na prekrasno 
Dobrepoljsko dolino, ki je slovenskemu 
narodu dala nemalo pomembnih mož. 
Dedi spregovori: »Ponosni smo na likov-
na umetnika Franceta in Toneta Kralja, 
pisatelja Frana Jakliča, arheologa Jerneja 
Pečnika, pesnika Staneta Novaka, ki so 
Dobrepolje in vest o marljivem dobre-
poljskem človeku ponesli po Sloveniji in 
zunaj njenih meja.« »Ja, od teh mož mi 
je najbolj poznan Tone Kralj, ilustrator 
Martina Krpana. Seveda sem ponosna, 
da sem njegova rojakinja, da listajo in be-
rejo to slikanico vsi slovenski otroci. Pa to 

ni slikanica samo za otroke. To je branje 
za vse generacije. Saj je Martin Krpan 
tudi simbol slovenstva; z zdravo kmeč-
ko pametjo je premagal sovražnika, ki je 
pustošil po Dunaju. Čeprav je bil Dunaj 
v vsem naprednejši od naše domovine, 
niso premogli junaka, ki bi mu bil kos,« 
veselo dodam.

Zazrla sem se globoko v dolino, v pike 
hišic, razporejene v gručaste vasice, ob-
dane s sadnimi drevesi. Od podpeškega 
hriba s cerkvico sv. Martina se je odbi-
jala modrikasto zelena barva iglavcev. 
Nebo je bilo posuto z drobnimi oblački, 
kot bi bili nanizani na vrvico. Cesta proti 
Vidmu je na obe strani ločevala zelene 
površine. Začutila sem, da roteče prosijo, 
naj jih dobrepoljski človek spet preorje 

in začne pridelovati zdravo hrano. Tu so 
dobri pogoji za to. Sama ravnina, kamor 
seže pogled. 

Usedla sva se v prvo senco lipovega 
drevesa. Krošnja je lahno šelestela v ve-
tru in nama hladila prepotene ude, ptičje 
ščebetanje nama je božalo od vsakdanje-
ga hrupa razbolela ušesa. In dedi mi je 
začel pripovedovati zgodbe o zakladih, 
ki so povezni z lipo: »Veš, Rebeka, okrog 
lipe so se vse čase spletale pripovedi in 
pravljice. Že kot prvošolček sem znal 
Prešernovo pesmico o lipi. In nekaj se je 
celo še spomnim. Stoji, stoji tam lipica, 
// pod lipo hladna senčica, // pod lipo 
miza kamnata, // na štiri vogle rezana … 
Lipa je bila središče vaškega življenja. 
Pod njo so se zbirali, se pogovarjali in 

Lipa – kot simbol slovenstva

V senci stoletnih lip največjega slovenskega lipovega gaja 
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odločali. Prirejali so vaške večere, ne-
deljske in praznične shode, nazdravljali, 
sklepali kupčije. Prav na tem mestu so 
bili nekoč daleč naokoli znani živinski 
sejmi. Večkrat se je pod lipo zaslišalo 
fantovsko petje ter se začenjale ljube-
zenske zgodbe.« 

Uležem se in se zastrmim v krošnje 
nad mano. Videti so kot dame z lepimi 
naglavnimi okrasi. Lipa cveti. Veter po-
nese vonj njenega cvetja daleč naokrog. 

Dedi nadaljuje: »Lipi se po domače 
reče rabljevka. To ime je dobila zato, ker 
so včasih obsojene ljudi obešali nanje.« 
Premolkne. »No, da pa ni vse tako črno, 
so lipo zasadili tudi v spomin na rojstvo 
otroka ali pa če se je na posestvu zame-
njal gospodar. Veliko jih je bilo tudi za-
sajenih leta 1991 ob osamosvojitvi naše 

države. Lipovo drevo je že stoletja simbol 
slovenstva, in kjer so bili zasadi lipo, je 
to pomenilo, da tod biva slovenski rod … 
Rebeka, ali si v kaki ljudski pripovedi zas-
ledila lipo?« Razmišljam in razmišljam … 
Ne spomnim se. Pa mi dedi namigne: 
»Koroška? Peca?« »Ja, seveda, pripoved-
ka o Kralju Matjažu!« se mi posveti. Hi-
tim pripovedovati: »S samo stotimi pre-
živelimi junaki se je moral skriti v votlino 
pod Peco; ta se mu je sama odprla in ga 
skrila pred sovražniki. V votlini se je Ma-
tjaž usedel za mizo, drugi pa so posedli 
po tleh okrog njega in zaspali. Izvedela 
sem, da se bo, ko mu brada zrastla devet-
krat okoli mize, prebudil. Takrat bo pred 
njegovo jamo sredi zime zrastla lipa. Od 
polnoči do ene zjutraj bo cvetela, potem 
pa se bo posušila. Takrat bo Matjaž s svo-

jimi vojaki prišel ven, premagal in zatrl 
vse svoje sovražnike.« Dedi me pohvali 
in spomin mu oživi: »Moja mama, tvo-
ja prababica, je posušeno lipovo cvetje 
napolnila v bombažne ali lanene vreče 
in so jih imeli otroci ob vzglavju postelje. 
Prijeten vonj podarja prijeten in miren 
spanec.«

 Skozi krošnje veličastnih lip zapiha 
lahen vetrič in naju opomni, da je čas za 
spust v dolino. Počasi se odpraviva, saj 
sonce že izgublja svojo moč in mrak ne-
utrudno lega nad moj rodni kraj.

Ko sva prišla domov, nama je babi 
postregla z nebeško dobrim mrzlim li-
povim čajem. Spogledala sva se.

Rebeka Rotar, 6. a

Ema Sevšek, mentorica

V kategoriji 2. triade (od 4. do 6. 
razreda) so od petih nagrajencev 
ljubljanske regije kar trije učenci 
naše šole, naši šestošolci: Sara 
Česen, Rebeka Rotar in Erik 
Novak.

Komisija je na regijski ravni 
nagrajena besedila že posre-
dovala Upravi RS za zaščito in 
reševanje za nadaljnji izbor na 
državni ravni. 

Vsem pišočim šestošolcem 
zahvala in pohvala za sodelova-
nje, nagrajencem pa iskrene če-
stitke. ■

Literarni natečaj »Naravne in druge nesreče – neurje«  
je na regijski ravni zaključen
Nedavno smo v Našem kraju lahko brali kakovostne prispevke naših šestošolcev o neurju. Da so res kakovostni, je 
28. februarja 2019 potrdila tudi komisija za ocenjevanje literarnih izdelkov v sestavi Elza Majcen, Katrina Gobec in 
Katarina Molk. Izbrala je po pet kakovostno enakovrednih besedil v vsaki kategoriji.

Daj vsakemu dnevu možnost, da bo najlepši dan v tvojem življenju.

(Mark Twain)

Čez življenje se lahko pritožujemo edinole, če od njega pričakujemo nemogoče.

(Maksim Gorki)
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 Karmen Kljun in Mojca Pugelj

Preden smo s svojo povorko odšli po 
Strugah, smo se naučili pustno pesmico 
in imeli pustno delavnico. Najprej smo 
obiskali vse razrede na šoli, kjer so nas 
prijazno sprejeli ter presenetili z bom-
bončki in s prijazno besedo. Sledil je 
sprevod po Strugah. Obiskali smo go-
stilno Pri Petru, trgovino gospe Gregorič, 
našega gospoda župnika in dobrodošli 
smo bili tudi na pošti, kjer sta nas pri-
čakala poštarja Luka in Alain. Vsi so nas 
prijazno sprejeli, za kar se jim iskreno 
zahvaljujemo. 

Staro izročilo pravi, da obisk pustnih 
maškar prinaša dobro letino, zato jih je 
treba obdarovati. Glede na darove bo 
letos v Strugah bogato leto. Ker smo se 
povsod počutili dobrodošle, obljubimo, 
da se prihodnje leto spet oglasimo z že 
vsem znanim vprašanjem: »A mate kaj 
za pusta hrusta?«

Upam, da so naši otroci uspešno 
pregnali »kilavo« zimo. In kaj je bilo na 
pustni torek všeč otrokom?

Gašper: »Rajanje od hiše do hiše, ker 
smo bili na svežem zraku in smo s pe-
smico pozdravljali ljudi.«

Gal: »Ko smo šli ven, da so nas videli 
še drugi prijazni ljudje, in igra z Ada-
mom.«

Ajda: »Ko nas je obiskala Kim, igra z 
Matejo in sladkarije.«

Nuša: »Sprehod, moja pustna obleka, 
vsi sošolci in učiteljice, ki so se našemili, 
in seveda sladkarije.«

Florijan: »Igra z Jožetom in da sem bil 
pogumni vitez.«

Lovro: »Pesmica in sladkarije.«
Jože: »Sprevod, da smo se pokazali 

tudi drugim, in seveda sladkarije.«
Jožko: »Sladkarije.«
Mateja: »Všeč mi je bilo, da nas je 

obiskala bodoča prvošolka, moja prija-
teljica Kim. Všeč mi je bilo tudi v gostilni 
Pri Petru, predvsem pa veliko sladkarij 
in pustni krof.«

Jaka: »Super je bilo, ker ni bilo pouka, 
in všeč mi je bila pustna pesmica.«

Adam: »Najbolj všeč mi je bila igra z 
Galom, ker sva prijatelja.«

Maša: »Zabavno mi je bilo, ko sem vi-
dela, da so bili vsi kostumi lepi, sprehod 
po Strugah, sladkarije, igra v avli in ko so 
nam učiteljice razdelile sladkarije.«

Anja: »Najbolj mi je bilo všeč Pri Pe-
tru, ker sem tam videla svojega atija, saj 
ga imam zelo rada, in sem ga šla stisnit.«

Vid Peter: »Za pusta sem se zelo zaba-
val, ker smo obiskali prijazne ljudi, ki so 
nam dali bombone, in ker smo obiskali 
mojega očija.«

Jakob: »Ker smo se našemili v ko-
stume, imeli le dve uri pouka, za malico 
jedli krof in šli na sprehod po Strugah.«

Matevž: »Ker smo se učili pustno pe-
smico in je bil pravi pustni karneval.«

Klemen: »Všeč mi je bilo, da sem bil 
kavboj, ko smo dobili sladkarije in ko 
sem popoldne šel še po Kompoljah in 
dobil veliko sladkarij.«

Eva: »Vse mi je bilo všeč. Imela sem 
se zelo lepo.«

Nik: »Všeč mi je bilo, ker smo bili ob-
lečeni v maškare, imeli le dve uri pouka, 
se učili pustno pesmico, šli po malici od 
hiše do hiše in imeli dve uri igre.« ■

Ta norčavi pustni torek na PŠ Struge
Pustni čas je tesno povezan z veliko nočjo, ki je premakljiv praznik in je na vrsti prvo nedeljo po prvi spomladanski 
polni luni; velika noč je med 22. marcem in 25. aprilom. Pust je veseli čas, ko se zlasti otroci radi našemijo, zato so na 
pustni torek pozabili na pouk in se spremenili v pravljične junake.
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Andreja Polzelnik Marolt, mentorica

Spremljali smo glavno junakinjo Niko, ki se poleg 
odraščanja, prve ljubezni in vključevanja v razred 
po selitvi iz Pariza spopada še z lastnim sprejema-
njem mlajšega brata Igorja, ki ima Downov sin-
drom. Kot smo lahko prebrali v gledališkem listu, je 
Kit na plaži igra o normalnosti, pove pa nam tudi, 
kako pomembno je pogledati na svet, na življenje 
okrog sebe, na soljudi, starše, učitelje, sošolce, 
prijatelje, družino, na samega sebe z drugačnimi 
očmi. Učencem je bila igra zelo všeč, želeli bi si še 
več takih dogodkov. 

Zahvaljujemo se Šolskemu skladu OŠ Dobrepo-
lje, ki nam je s finančno pomočjo omogočil ogled 
zanimive predstave. ■

Ogled predstave Kit na plaži
V ponedeljek, 21. januarja 2019, so si učenci 8. in 9. razreda, ki so sodelovali na Cankarjevem tekmovanju, v 
Šentjakobskem gledališču v Ljubljani ogledali predstavo Kit na plaži, ki je nastala po istoimenskem mladinskem 
romanu Vinka Möderndorferja. 

Andreja Polzelnik Marolt, Sonja Lenarčič, 
mentorici 

Letošnje šolsko leto je državna komisija 
za tekmovanje iz znanja v slovenščini za 
Cankarjevo priznanje izbrala dve knjigi, 
in sicer sodobno Vinka Möderndorferja 
Kit na plaži in slovensko klasiko Ivana 
Cankarja Moje življenje.

Učenci so tako na šolskem tekmova-
nju dokazovali svoje znanje iz knjige, 
ki govori o sprejemanju drugačnosti, o 
življenju najstnikov, knjigi, ki spodbuja 
k empatičnosti. Kit na plaži je knjiga, 
ki je učencem blizu, saj zna Vinko Mö-
derndorfer približati jezik in glavno ju-
nakinjo mlademu bralcu in sodobnemu 
svetu. Kit na plaži je knjiga, ki nudi neš-
teto možnosti za razmišljanje in jo toplo 
priporočamo tudi starejšim bralcem.

Sodelovali so učenci 8. in 9. razreda, 
ki so vneto prebirali knjigo, članke, spre-
mne besede, intervjuje … Razmišljali so 
o drugačnosti, o sprejemanju samega 

sebe, o jeziku in sodobnem svetu. Na 
šolskem tekmovanju so potem pokazali 
svoje znanje. Kar šest učencev je doseglo 
bronasto priznanje. Med njimi so se trije 

učenci, in sicer Jaka Grandovec, 8. a, Eva 
Česen, 9. a, Urška Novak, 9. b, uvrstili na 
regijsko tekmovanje, ki je letos potekalo 
na OŠ Ivana Prijatelja v Sodražici. 

Za regijsko tekmovanje so morali 
učenci prebrati še knjigo Ivana Cankarja 
Moje življenje. Knjigo, ki se marsikomu 
zdi težka in zapletena, so učenci ne samo 
prebrali, ampak tudi podrobno razdelali. 
Prebrati so morali še veliko dodatne li-
terature, poznati dobro avtorja in njegov 
pogled na svet. Vse skupaj pa primerjati 
s sodobnim svetom, ki ga danes živijo 
otroci.

Vsi trije naši učenci Sara Česen, Jaka 
Grandovec in Urška Novak so osvojili 
srebrno Cankarjevo priznanje, kar je ne-
izmeren uspeh, saj so dokazali, da odlič-
no razumejo tako sodobno literaturo kot 
klasiko. Za takšen uspeh jim čestitamo 
in želimo še veliko ustvarjalnih literarnih 
dosežkov.  

Eva Česen se je uvrstila na državno 
tekmovanje. ■

Tri srebrna priznanja na regijskem tekmovanju  
za Cankarjevo priznanje
Sara Česen, Jaka Grandovec in Urška Novak so na regijskem tekmovanju iz slovenščine osvojili srebrna Cankarjeva 
priznanja.
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Metka Laharnar in Dušica Hočevar, mentorici

Pristop odgovornega ravnanja s hrano se 
začne z idejo in razmislekom ter nadalju-
je z dejanji.

Odgovornost pri hrani se začne z izbi-
ro živila, ki ga zaužijemo. Ob tem je zelo 
pomembno, da vsak posameznik pozna 
odgovore na naslednja vprašanja:

Kaj jemo?
Koliko jemo česa?
Koliko odpadkov nastane pri tem?
Od kje oziroma od kod prihaja hrana?
Kdo jo prideluje oziroma predeluje?

Mentorji skupaj z učenci v letošnjem 
šolskem letu posvečamo posebno pozor-
nost spoznavanju TESTENIN (sestava, 
izvor, pridelava, vrste, koristi uživanja, 
recepti). Ob tem raziskujemo pot od 
pridelave testenin do krožnika, vklju-
čenost lokalne in sezonske hrane ter 
pomembnost poznavanja aditivov oz. 
dodatkov v prehrani in GSO-jev (gensko 
spremenjeni organizmi). Z namenom 
ozaveščanja in obveščanja so učenci ob 
pomoči mentoric zbirali informacije in 
znanje o tematiki in jih prikazali v obliki 
miselnih vzorcev in makete v ekokotič-
ku na šoli. Ob tem učenci spoznavajo 
pomembnost globalnega, celostnega in 
odgovornega pristopa k izbiri zdravih ži-

vil ter možnosti priprave uravnoteženega 
in hranljivega obroka, ki koristi tako po-
samezniku kot okolju.

Testenine predstavljajo živilo, ki izvira 
že iz časov starodavnih civilizacij. Danes 
poznamo sveže in posušene testenine, ki 
so najrazličnejših oblik in okusov. Teste-
nine so živilo z visoko energijsko vredno-
stjo z malo maščobe; vsebujejo veliko 
vlaknin in kompleksnih ogljikovih hidra-
tov ter zmerne količine beljakovin. Hra-
nilno vrednost testenin zvišajo omake in 

druge sestavine, ki naj bodo pripravljene 
iz zdravih in lokalno pridelanih sestavin. 
Testenine tako lahko predstavljajo zdrav 
in uravnotežen obrok, ki je pripravljen 
hitro in poceni. 

Če povzamemo, lahko trdimo, da sku-
paj z različnimi omakami, pripravljenimi 
iz zdravih ter svežih sestavin, testenine 
predstavljajo zdrav, uravnotežen in sa-
mostojen obrok – obrok, ki združuje ljudi 
po celem svetu in koristi okolju. ■

Sodelovanje v projektu Vem, zato odgovorno jem
V letošnjem šolskem letu 2018/2019 je naša Osnovna šola Dobrepolje preko programa Ekošole vključena v projekt 
Vem, zato odgovorno jem. Podpornik projekta je Pekarna Pečjak.

PODPORNIK PROJEKTA

Skupina učencev projekta z mentorico Dušico Hočevar v ekokotičku

Ekolistina odgovornega ravnanja s hrano
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Alenka Leskovar
 

Pri vijuganju med veleslalomskimi vratci 
sta za našo šolo nastopala dva učenca. Med 
mlajšimi dečki nas je zastopal Enej Strah. Med 
starejšimi dečki nas je predstavljal njegov brat 
Mark. Oba že vrsto let uspešno zbirata meda-
lje na raznoraznih tekmovanjih, da sta nas že 
kar malo razvadila.

 Tudi tokrat sta se izkazala v vsej svoji ve-
ličini, ko sta se hrabro spustila po snegu in 
ledu. Čeravno ledu ni bilo ravno veliko, saj je 
bila snežna podlaga zaradi visokih temperatur 
precej zmehčana, tako da je bilo treba še po-
sebej paziti na pravilno tehniko smučanja in 
ohraniti močno koncentracijo, da ne bi prišlo 
do kakšne poškodbe. Pametno je opozoriti, da 
je, kadar je sneg zmehčan, večja nevarnost za 
poškodbe kakor na močno ledeni površini.

 Enej je začel tekmo suvereno in bil prvi 
na medobčinskem tekmovanju in drugi na 
področnem tekmovanju. Enej je bil torej kar 
dvakrat na stopničkah za zmagovalce. Mark 
pa je dosegel še odmevnejši rezultat, saj je 
bil na medobčinskem in na področnem tek-
movanju prvi. Mark se je uvrstil naprej na dr-
žavno tekmovanje. Z drugim besedami lahko 
rečemo, da se je prebil vse do finala, kjer sicer, 
zaradi močne konkurence, praktično profesi-

Mark in Enej Strah prva na medobčinskem tekmovanju  
v smučanju
Čeprav smo pred kratkim še imeli zimske počitnice, se zima počasi poslavlja. Zato je zdaj ravno pravi čas, da naredimo 
povzetek dogajanja zimskih radosti in vas obvestimo o tekmovalnem dogajanju v alpskem smučanju, ki se ga je naša 
šola udeležila tudi letos. Sodelovali smo na medobčinskem in na področnem tekmovanju v alpskem smučanju, ki sta 
se odvijali v Kranjski Gori. 

Devetošolci OŠ Primoža Trubarja Velike Lašče smo sprejeli izziv ravnateljice in se odločili,  
da pokažemo, kako znamo sodelovati in pomagati, zato vas vabimo na 

 

2. dobrodelni tek 

ki bo v soboto, 6. aprila 2019, v okolici Velikih Lašč. 

URNIK PRIREDITVE: 

8.00: začetek prireditve na šolskem igrišču 
8.15: skupinsko ogrevanje ob glasbeni spremljavi  
8.30: začetek spremljevalnega programa 
8.30: odhod učencev 3. triletja na štart, štart ob 8.45, začetek pohoda 
9.15: odhod odraslih in nešolskih tekačev na štart, štart teka ob 9.30 
10.00: odhod učencev 2. triletja na štart, štart teka ob 10.15  
10.45: odhod učencev 1. triletja na štart, štart teka ob 11.00  
12.00: zaključni del prireditve na šolskem igrišču, nastop skupine LUMBERJACK 
  

Tek je netekmovalne narave. Vsak tekač preteče toliko, kot želi. Proga je speljana po naravnem 
okolju (makadamska pot, travnik, gozdna pot) in poteka krožno. 

     DOLŽINA PROGE: 

     1 krog – 3.500 m 
     2 kroga – 6.200 m 
     3 krogi – 8.900 m 

 

Veseli bomo, če boste namesto štartnine pomagali s prostovoljnim prispevkom in nam pomagali 
zbrati sredstva za nakup igral za učence 1. triletja. Na prireditvi bomo imeli tudi srečelov. 

S seboj pripeljite tudi prijatelje in vse tiste, ki zmorejo in hočejo pomagati!  

NOVO!!! Za ljubitelje hoje smo pripravili POHOD! Za predšolske otroke smo pripravili delavnico 
ustvarjanja in gibanja.  

Povezovalec prireditve bo Marcel Lejko. Z nami bo tudi voditelj oddaje Male sive celice in človek 
različnih znanj, Nik Škrlec! Ob zaključku prireditve se bodo predstavili udeleženci letošnje EME, 

skupina LUMBERJACK. 

Več o našem projektu si lahko preberete na spletni strani www.ptrubar.si – Dobrodelni tek ali na 
naši Facebook strani Hočem. Zmorem. Tečem! Za dodatna pojasnila nam pišete na 

dobrodelni.tek9@gmail.com. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

onalnih smučarjev, ni bilo pričakovati 
stopničk. Je pa ponosno, pogumno in 
uspešno zastopal barve naše šole.

 Razveseljuje dejstvo, da je bilo na 
tekmovanjih veliko udeležencev, kar 
kaže, da je alpsko smučanje med Slo-

venci še vedno zelo priljubljeno. Ve-
seli smo, da je med tako številno kon-
kurenco našima dvema uspel krasen 
rezultat, tako da se lahko veselimo 
novih udeležb na smučarskih tekmo-
vanjih. ■
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Rok Klinc, predsednik mladinske komisije  
GZ Dobrepolje

Iz Gasilske zveze Dobrepolje se je na tek-
movanje uvrstilo devet ekip, in sicer po 
ena ekipa iz Hočevja in Strug, dve ekipi 
iz Zagorice in pet ekip iz Zdenske vasi. 
Celotna dobrepoljska odprava je z av-
tobusom skupaj odšla proti Kočevju že 
v zgodnjih jutranjih urah. Po uspešnih 
prijavah in odprtju se je začel tekmovalni 
del, kjer so mladi pokazali, koliko gasil-
skega znanja in spretnosti premorejo. Ko 
so bili vsi testi in praktične vaje opravlje-
ni, je sledilo nestrpno čakanje na razgla-

sitev rezultatov in morebitno uvrstitev 
katere izmed ekip na državno tekmova-
nje, kamor se uvrstita po dve najboljši 
ekipi iz vsake regije. Žal je dobrepoljskim 
ekipam za sam vrh zmanjkalo malce 
športne sreče, vseeno pa so dosegli lepe 
rezultate in dokazali, da so v zimskih 
mesecih pridno vadili. Vedeti moramo, 
da je že sama uvrstitev na regijsko tek-
movanje lep uspeh, saj je bilo treba za 
uvrstitev najprej premagati ekipe na ob-

činskem tekmovanju. Čestitke vsem tek-
movalcem za dosežene rezultate, pa tudi 
mentorjem, ki so svoj prosti čas namenili 
vajam ter tako tekmovalce odlično prip-
ravili na regijski nastop. ■

Gasilska mladina iz Zdenske vasi, Zagorice, Hočevja in 
Strug nastopila na 14. regijskem tekmovanju v kvizu
V soboto, 2. marca 2019, je v OŠ Stara Cerkev (GZ Kočevje) potekalo regijsko tekmovanje v kvizu gasilske mladine, za 
regijo Ljubljana II. Na to tekmovanje so se uvrstile po tri najboljše ekipe iz občinskih tekmovanj v vsaki kategoriji. 

REZULTATI:

PIONIRJI:
• Zagorica 2 (Matevž, Martin, Marcel) –  

5. mesto
• Zagorica 1 (Maruša, Patricija, Nastja) – 

8. mesto
• Zdenska vas 1 (Matic, Tija, Nik) –  

12. mesto

MLADINCI:
• Zdenska vas 3 (Blaž, Jan, Matic) –  

13. mesto
• Struge (Danijel, Maks, Martin) –  

15. mesto
• Zdenska vas 2 (Manja, Veronika, Tjaša) 

– 18. mesto

GASILCI PRIPRAVNIKI:
• Zdenska vas 4 (Ana, Sara, Rebeka) –  

5. mesto
• Zdenska vas 5 (Tjaša, Eva, Nika) –  

9. mesto
• Hočevje (Žiga, Andraž, Filip) –  

12. mesto

PGD Hočevje

PGD Struge PGD Zagorica
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Uroš Gačnik

Sejo je odprla predsednica komisije za 
članice pri regiji Ljubljana II. Marija No-
vak, ki je pozdravila vse prisotne. Kljub 
ogromno obveznostim in časovni stiski 
se je srečanja udeležila predsednica 
sveta članic Elizabeta Čampa, na katero 
smo vsi ponosni, da uspešno predstavlja 
pomemben del članstva na ravni GZS. 

Brez članic si ne znamo več predsta-
vljati tako dogodkov, prireditev, druženj 
kot tudi ne intervencij. Ste pomemben 
in tvoren člen gasilske organizacije. 
Zato želim vsem članicam iskreno čes-
titati ob njihovem dnevu. Verjamem, da 
je bil dan prepleten z drobnimi ali malo 
večjimi pozornostmi nas moških, ki vas 
cenimo tudi takrat, ko vam tega ne damo 
slutiti ali ne znamo pokazati. 

Prijetno me je presenetilo prijateljsko 
in sproščeno ozračje, ki je vladalo na se-

stanku, saj so se članice veselile, da se 
srečajo. Ob priložnosti 8. marca so druga 
drugi naklonile prijazne besede, niso pa 
manjkale niti cvetlice in sladke pregre-
he.

Poleg drugih točk dnevnega reda so 

članice aktivno pristopile k organizaciji 
srečanja posveta članic PGD in GZ, ki bo 
potekalo 13. aprila 2019 v veliki dvorani 
Jakličevega doma v Vidmu - Dobrepolje. 
Vabilo bo posredovano na GZ in obja-
vljeno na spletni strani GZS. ■

8. marec so praznovale tudi predsednice komisij za 
članice v regiji Ljubljana II.
7. marca na predvečer praznika vseh žensk so se predsednice komisij za članice v regiji Ljubljana II sestale v prostorih 
GZ Dobrepolje. 

PGD Zdenska vas

Življenje najbolje uporabimo, če ga porabimo za nekaj, kar traja dlje kot življenje samo.

(William James)
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Miha Kuplenk

Poročila, ki so jih podali predsednik, po-
veljnik, komisija za mladino in blagajnik, 
so bila bogata in izčrpna ter so kakovo-
stna podlaga za bogat arhiv dogajanja v 
društvu. Intervencij je bilo v letu 2018 
sicer manj kot prejšnje leto, kar pa ne 
pomeni, da smo počivali. Sodelovali smo 
na desetih intervencijah, ki so bile zelo 
raznolike. Prav to dejstvo zgovorno priča 
o tem, da moramo biti gasilci pripravlje-
ni na vse možne scenarije. V tem duhu 
smo delovali celo leto, zato smo izvedli 
veliko operativnih vaj. Največ je bilo vaj 

iz prve pomoči, kjer smo iz meseca v me-
sec boljši in bolj suvereni, izvedli pa smo 
še vajo evakuacije v primeru požara več-
jega objekta in njegovega gašenja. Po-
govorili smo se še o drugih projektih, ki 
smo jih v prejšnjem letu bodisi že v celoti 
realizirali bodisi jih bomo letos še nada-
ljevali. Na koncu smo podelili značke za 
dolgoletno in operativno delo zaslužnim 
članom, podelile pa so se tudi diplome 
tečajnikom, ki so opravili tečaj za prve 
posredovalce in tečaj za tehnično reše-
vanje. Prav tako smo podelili kipec za 
gasilca operativca v letu 2018. Po koncu 
uradnega dela občnega zbora smo nada-

ljevali druženje in zbrali še nekaj novih 
idej za izboljšanje svojega dela.

Kljub temu da smo prostovoljci, se 
trudimo, da se ves čas usposabljamo za 
nova znanja in obnavljamo stara. Naše 
glavno vodilo sta učinkovitost in čim 
višja strokovnost na intervencijah, saj to 
prinaša tudi najboljše izide. Zavedamo 
pa se, da je za dolgoročni razvoj društva 
ključna predaja znanja mlajšim genera-
cijam. Veseli nas, da se je letos v društvo 
včlanilo šest novih mladih. Tudi druge 
toplo vabimo, da se nam pridružite, saj 
bomo letos nadaljevali in še okrepili delo 
z njimi. ■

Občni zbor PGD Videm - Dobrepolje
Leto je ponovno naokoli in gasilci PGD Videm - Dobrepolje smo se v mesecu februarju zbrali na 119. rednem občnem 
zboru. V dvorani gasilskega doma se nas je zbralo več kot 30 članov in nekaj gostov, vključno z županom Občine 
Dobrepolje, predsednikom in poveljnikom GZ Dobrepolje ter predstavniki PGD Zagorica in PGD Ljubljana Barje.

Miha Kuplenk

Zbrali smo se ob 19. uri, ko se je zunaj že stemnilo. Na ta na-
čin smo dodatno otežili okoliščine, v katerih smo nato izvedli 
intervencijo. Na tovrstnih vajah vedno poskušamo pristopati 
tako kot na pravih intervencijah, saj so temu vaje tudi name-
njene. Ker pa je šlo tukaj za uprizoritev prometne nesreče s 
tremi ponesrečenci, ki so jih sicer naši mladi igralci odlično 
predstavili, smo morali najprej izvedeti scenarij. Naša prva 
posredovalca Boštjan in Miha sta nam tako na začetku razlo-
žila, da se je zgodila prometna nesreča, v kateri sta bila ude-

Nova vaja iz prve pomoči v PGD Videm - Dobrepolje
Gasilci PGD Videm - Dobrepolje smo 8. marca izvedli že drugo vajo iz prve pomoči v letošnjem letu. Tokrat smo se 
odločili, da bomo priredili prometno nesrečo z več poškodovanci.  
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Boštjan Hren, poveljnik GZ Dobrepolje 

Avtomatski eksterni defibrilator (AED) 
je prenosna elektronska naprava, ki je 
sposobna zaznati zastoj srca pri človeku. 
S pomočjo električnega sunka pa lahko 
srce ponovno požene in s tem reši živ-
ljenje. Sestavljen je iz ohišja z baterijo, iz 
katerega izhajata dve nalepki – elektrodi. 
Modeli so sicer različni, običajno pa na 
ohišju najdemo največ dva gumba (za 
vklop in proženje električnega sunka), 
zvočnik (preko katerega nam aparat daje 
glasovna navodila v slovenskem jeziku) 
ter pri nekaterih ekran, kjer se navodila 
tudi izpišejo. Uporaba je varna in ga lah-
ko uporablja prav vsak. 

Sam po sebi pa aparat seveda ne rešu-

je življenj, je pa izredno dobrodošel do-
datek pri oživljanju s pritiski na prsni koš 
(masažo srca) in umetnim dihanjem. Z 
oživljanjem z uporabo AED-ja lahko na-
rediš toliko kot celotna reševalna ekipa, 
ki prispe kasneje in reši življenje. Upo-
raba aparata AED brez stiskov prsnega 
koša in umetnega dihanja je neučinko-
vita. Tudi te dejavnosti smo vsi prisotni 
preizkusili na lutki in šolskem AED-ju. 

Temeljni postopki oživljanja ali TPO
V okviru TPO-ja je bilo prikazano, 

kako pristopimo k onemogli osebi in 
kako izvedemo prave postopke. Pregled 
odzivnosti, dihanje, pulz, postavitev ose-
be na bočni položaj … Prikazano je bilo 
tudi, kako ukrepamo v primeru zapore 

dihalnih poti s tujki, tako pri odraslem 
človeku kot pri otroku ali dojenčku. 

V Zagorici smo že lansko leto organi-
zirali predstavitve delovanja AED-ja in 
TPO-ja in jim bomo tudi v prihodnje. Po-
zivam pa vse predstavnike vaških skup-
nosti v občini Dobrepolje, da se povežejo 
z gasilci in se dogovorijo za delavnice za 
uporabo AED-ja in TPO-ja po vaseh, saj 
bomo tako povečali varnost svojih bli-
žnjih. Vsaka sekunda šteje.

Na koncu bi se želel zahvaliti vsem 
udeležencem, vaščanom Zagorice, da 
so se v tako velikem številu udeležili 
predstavitve. Zahvaljujem se tudi gasil-
cem PGD Videm za prikazano in pove-
dano. 

Z gasilskim pozdravom Na pomoč! ■

Predstavitev delovanja AED-ja in temeljnih postopkov 
oživljanja v Zagorici
V PGD Zagorica se že nekaj časa pogovarjamo o predstavitvi delovanja in uporabi AED-ja in TPO-ja. Zato se je 
predsednik Gorazd Kastelec dogovoril z gasilci iz PGD Videm, da pridejo in predstavijo delovanje avtomatskega 
eksternega defibrilatorja in temeljne postopke oživljanja.

ležena dva avtomobila v čelnem trčenju in motorist, ki 
je zaradi premajhne ter neprilagojene hitrosti trčil v eno 
izmed vozil. Najprej smo kraj nesreče primerno zavaro-
vali in poskrbeli za razsvetljavo. Našemu motoristu smo 
oskrbeli zlom medenice in stegnenice. Poškodovanca iz 
avtomobilov smo iznesli s pomočjo zajemalnih nosil ter 
jima oskrbeli poškodbe. Eden je močno krvavel iz glave, 
drugi pa je imel zlomljeno golen. Pri vaji so se izkazali tudi 
naši novi operativni gasilci, ki so polni motivacije in se zelo 
dobro vključujejo v naše delo.  ■



40 Naš kraj ■ marec 2019••• Iz društev •••

Janez Gačnik

V organizaciji PGD Ponikve je bila 9. mar-
ca, ko se je pustno rajanje že umirilo, v 
dvorani Zavoda Prizma Ponikve predsta-
vitev temeljnih postopkov oživljanja, ki 
jo je vodil ambasador prve pomoči Pri-
mož Velikonja. Predstavil nam je znake 
srčnega zastoja in možganske kapi ter 
kako ravnati, če naletimo na človeka, ki 
potrebuje našo pomoč. Večkrat je bilo 
izpostavljeno, kako pomembno je hitro 
ukrepati in da je strah odveč, saj človeku, 
ki je npr. nehal dihati, težko škoduješ.

Prikazana je bila tudi uporaba defibri-
latorja. Te naprave omogočajo prepros-
to rokovanje, saj same preverjajo znake 
življenja in temu primerno tudi sprožijo 
električni šok.

Nazadnje smo navzoči lahko preizku-

sili oživljanje na učnih lutkah in uporabo 
defibrilatorja, g. Velikonja pa je uprizoril 
tudi nekaj specifičnih scenarijev. Izbra-
ni »naključni mimoidoči« so morali na 
podlagi slišanega in videnega ustrezno 

reagirati. Takrat se je pokazalo, da na vi-
dez enostavno teorijo in osnovna vodila, 
če niso ukoreninjena v našo podzavest, 
hitro pozabimo. Pa je šlo le za zaigran 
prizor. Kaj bi bilo, če bi se nam res kaj 
takega zgodilo in bi nas preplavil adre-
nalin? Zato je pomembno, da postopke 
oživljanja večkrat osvežimo in usvojimo. 
Ni dovolj le izpit prve pomoči, ki smo ga 
delali ob avtomobilskem izpitu ali pri 
gasilcih.

Zaradi tega sem posebej vesel lepe-
ga števila vaščanov, ki so si kljub sončni 
soboti vzeli čas za predstavitev. Mislim, 
da nikomur ni žal, da je izkoristil to lepo 
priložnost, saj je očitno, da je g. Velikonja 
utečen pri poučevanju in kot reševalec 
poln praktičnega znanja in izkušenj, ki 
jih nesebično razdaja po Sloveniji, za kar 
se mu še enkrat lepo zahvaljujem. ■

Delavnica TPO v Ponikvah
Na povabilo gospe Mateje Mehle nas je obiskal Primož Velikonja, reševalec iz Zdravstvenega doma Kočevje. Mogoče ga 
poznate kot dobitnika naziva ime leta 2018, ki ga podeljuje VAL 202.

Nina Groboljšek

AKTUALNO: PRAVILEN POTEK OBČ-
NEGA ZBORA
Občni zbor ali zbor članov je najpo-
membnejši organ društva. Sestavljajo 
ga vsi člani. Gre za (vsaj) enkrat letno 
srečanje, kjer se po potrebi voli vodstvo, 
oblikujejo smernice delovanja in odloča 
o vseh najpomembnejših vprašanjih gle-
de društva. 

Sklicatelj in vabilo
Če statut ne določa drugače, občni 

zbor skliče zastopnik društva (ponavadi 
predsednik društva) enkrat letno, lahko 
pa ga kadar koli skliče tudi petina vseh 
članov društva. Sklicatelj mora člane o 

občnem zboru pravočasno obvestiti in 
ob tem priložiti dnevni red.

Potek občnega zbora
Občni zbor mora potekati v skladu z 

določbami statuta, če je potek v njem 
opredeljen. Sicer ga lahko društvo izpe-
lje drugače. Takrat je pomembno, da je 
zbor transparenten, da lahko sodelujejo 
vsi člani in da so sprejete odločitve jasne.

Minimum prisotnih članov, da lahko 
zbor veljavno sprejema odločitve, ime-
nujemo sklepčnost. 

Koncu uradnega dela ponavadi sledi 
točka razno, v kateri lahko člani podajo 
svoje ideje, pobude, vprašanja. Pogosto 
sledi še sproščeni del s pogostitvijo. Ce-
loten občni zbor je odlična priložnost za 

Stičišče NVO osrednje Slovenije – Prva pomoč  
za nevladne organizacije
V tokratni številki se posvečamo informiranju o pravilnem poteku občnih zborov.

člane društva, da se srečajo in si izme-
njajo ideje.

Med občnim zborom se piše zapisnik, 
ki se podpisan hrani v prostorih društva 
in je na voljo članom v vpogled.

Ekipa Stičišča NVO osrednje Slove-
nije je kot brezplačno podporno okolje 
na voljo nevladnim organizacijam (dru-
štvom, zasebnim zavodom, ustanovam) 
iz osrednje Slovenije. Pri nas lahko do-
bite informacije s področja ustanovitve 
NVO (nevladna organizacija), projektne-
ga svetovanja, vodenja računovodstva, 
promocije in komuniciranja ter posebej 
za NVO s potencialom celo informacije, 
vezane na njihove individualne potrebe. 

Za več informacij obiščite našo sple-
tno stran: www.consulta.si, pišite na 
info@consulta.si ali pokličite na 059 927 
619.

* Izkoristite brezplačno podporo Sti-
čišča in razširite svoj krog.
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ČEBELARSKO DRUŠTVO DOBREPOLJE        

Ana Kaplan Novak, ČD Dobrepolje

V resnici se še ne poznava dobro, bi 
se sami malo predstavili? Vem, da ste 
odvetnik in da ste eden najstarejših 
članov ČD Dobrepolje.

Tako je, rojen sem leta 1936, na žalost. 
Čas gre tako hitro naprej. Rojen sem v 
Zasavju, nad Zagorjem, pod Čemšeniško 
planino, na revni kmetiji, kjer nas je bilo 
devet otrok. O revščini ne bom govoril, 
ker se danes pogovarjava o čebelah. Oče-
ta nisem poznal, ker je med vojno ostal 
v Mauthausnu (op. p.: nemško koncen-
tracijsko taborišče v Zgornji Avstriji). 
Vse, česar sem se naučil v mladosti, tudi 
o čebelah, me je naučil stari oče. Že od 
malih nog sem sedel z njim pred čebel-
njakom, bil je čebelar s starimi kranjiči, 
in ure in ure mi je razlagal, kako se vse, 
kar se v panju dogaja, vidi na žrelu. Kar 
nekaj stvari sem si zapomnil. Ime mu 
je bilo Janez Drnovšek in bil je širokega 
obzorja – avstrijski vojak, nato je delal v 
nemškem rudniku, kasneje pa je prišel 
domov in s prisluženim denarjem kupil 
to našo kmetijo, kjer sem se rodil in ki je 
bila pristava gamberškega gradu. Žal je 
danes samo razvalina. Tudi Valvazor ga 
je opisoval. 

Mama je, kot rečeno, po očetovi smrti 
ostala sama. Želela je, da bi otroci študi-
rali. Dva brata sta takrat že študirala na 
biotehniški fakulteti, jaz pa sem bil med 
zadnjimi otroki in zame denarja ni bilo. 
Šel sem se učit za mizarja, potem sem šel 
v vojsko, prišel domov in videl, da bo z 
mizarstvom bolj težko. V tistih časih se 
je bilo možno učiti tudi ob delu, in tako 
sem študiral; nekaj časa redno, nekaj 
časa ob delu. 

Ko sem končal študij, me je takratna 
oblast posrkala v državno upravo. Tam 
sem delal 14 let, dobro mi je šlo, en 
mandat sem bil glavni tržni inšpektor, 
potem so me imenovali za sekretarja na 

področju mednarodnega sodelovanja, 
vendar me ta brezplodna birokracija ni 
zadovoljila. Sestanki, potovanja z letali v 
Beograd (v bivši državi se je vse dogajalo 
v Beogradu). Zato sem se naslednjemu 
mandatu odpovedal, hoteli so me pos-
lati na delovno mesto v Beograd, kar mi 
ni ustrezalo. Malo pred tem sem ovdovel 
in s takrat štiriletno hčerko Simono sva 
ostala sama, ves čas se me je oklepala. 
Tedaj je bilo kar težko.

Spoznal sem Marušo, Cigojevo, kot se 
reče po domače, s Ceste. Nekega dne me 
je povabila, naj pridem v Dobrepoljsko 
dolino, da bom videl, kako lepo je. Prišel 
sem k njim domov in njeni starši so tako 
mene kot Simono takoj vzeli za svoja. 

Delo v javni upravi sem želel konča-
ti, opravil sem državni izpit. Na tedanjih 
delovnih mestih sem spoznal veliko ljudi 
in Borut Šnuderl, ki je bil takrat direktor 
Emone, me je povabil. To je bilo veliko 
podjetje, če se spomnite. Bilo je nekaj 
direktorskih mest, ki me niso zanimala, 
zato sem prevzel pravno službo SOZD-a 
Emona. Po dveh letih sem ustanovil 

eno prvih odvetniških podjetij v takra-
tni Jugoslaviji, kar je bila takrat novost. 
Na začetku smo bili trije. Imeli smo kar 
nekaj težav, saj nas obstoječa srenja od-
vetnikov ni dobro sprejela, hoteli so nas 
celo izbrisati, pa smo vse prestali. In v tej 
pravni pisarni Alič - Kovač, d.o.o., sem 
ostal še 30 let.

In še vedno ste dejavni.
Da, moja delovna doba je trajala 52 

let. Vendar enostavno nisem mogel os-
tati doma. Druga hči, Lucija, je prav tako 
doštudirala pravo in prevzela mojo od-
vetniško pisarno, jaz pa ji grem vsako 
jutro malo pomagat, kaj preberem, kaj 
napišem. 

Kako pa ste postali čebelar?
Kot sem že rekel, mi je čebelarstvo v 

gene položil mamin oče. Ko sem v Lju-
bljani zgradil hišo in sem imel malo več 
časa, mi je sosed leta 1978 dal prvo če-
beljo družino s panjem vred, ki sem jo 
odpeljal na Cres. Tam je bilo krasno če-
belariti, paša je bila odlična, cvetel je žaj-
belj. Čebele sem množil, malo na Cresu, 
malo doma. Medu je bilo precej, dvakrat 
letno smo točili. Najprej konec maja ali 
na začetku junija žajbljev med, nato pa je 
septembra ali oktobra zacvetela tamkaj-
šnja resa, ne takšna, kot jo poznamo mi, 
ampak tista z drobnimi belimi cvetovi, ki 
grenijo. Vsi so hoteli imeti ta med. 

Potem ko se je Slovenija osamosvoji-
la, leta 1992, sem nič hudega sluteč na 
prikolico naložil štiri panje, da bi čebele 
preselil na Cres. Odpeljal sem se na Jel-
šane in carinik je hotel vedeti, kaj preva-
žam. Pojasnil sem, da peljem čebele na 
Cres, pokazal sem zdravstveno izkazni-
co čebel, vendar me ni spustil čez mejo. 
Poklicali so veterinarja in dolgo je trajalo, 
da se je primajal. Ura je bila skoraj pol-
dne, sonce je bilo visoko, bilo je konec 
maja in bilo je vroče. Izročil sem mu 

Pogovor s čebelarjem Metodom Kovačem iz Ljubljane

Gospod Metod Kovač je visok, pokončen in uglajen gospod, ki je name naredil vtis že ob prvem srečanju, na mojem 
prvem občnem zboru čebelarskega društva nekaj let nazaj. Nadalje sva se srečevala na čebelarskih izobraževanjih, 
občnih zborih in sestankih Upravnega odbora ČD Dobrepolje. Všeč sta mi njegova neposrednost in sposobnost, da vsi 
prisluhnejo, kadar spregovori. Zato se mi je zdel kot nalašč za moj naslednji »čebelarski« intervju. 
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papirje, on pa je zahteval uvozno dovo-
ljenje iz Zagreba. Čebele v panju so bile 
glasne kot sto vragov, arogantni carinik 
pa ni popustil. Z ženo sva se obrnila proti 
domu in celo pot nisva spregovorila be-
sede. Doma sem čebele razložil kar na 
dvorišču in popolnoma so znorele, ko 
sem jih odprl (smeh).

In potem niste več čebelarili na Hr-
vaškem?

Ne, nekaj let sem imel tam le še dva 
panja, čebelaril je namreč tudi sosed, pa 
vendar so počasi odmrle, kljub temu da 
takrat ni bilo toliko varoj. Čebele potre-
bujejo skrbnika in stalno skrb. 

Nato so Cigojevi ponudili, da nad vas-
jo Cesta pri sv. Antonu postavim panje. 
Parcelo sem počistil, uredil gozdno ces-
to, naredil stojišče, čebelarim namreč z 
nakladnimi panji, in na Občini v Grosu-
pljem zaprosil za priglasitev za enostavni 
objekt. V Dobrepolju pa nisem bil prav 
dobro sprejet, ampak se je na koncu vse 
dobro izšlo. To je bilo leta 1993.

Kolikšno je bilo največje število če-
beljih družin, ki ste jih imeli?

Približno 16 družin. 

Koliko pa jih imate sedaj?
Število panjev je vedno relativno, jese-

ni jih je bilo deset, koliko jih bo preživelo, 
bomo pa videli. Jih je kar dovolj, dela je 
veliko. Imel sem sicer ambicije, da bi jih 
imel več, ampak saj jih je dovolj. 

Pa tudi voziti se morate k čebelam, 
ki jih nimate prav blizu doma. 

Da, res je, vendar to zaenkrat ni pro-
blem. V tistem času sem se tudi včlanil v 
ČD Dobrepolje, predsednik je bil takrat 
Stane Godec, bratranec moje žene. Sta-
ne ve veliko o čebelah, pa tudi vsakemu 
rad pomaga. V društvu nas je bilo takrat 
komaj 40. 

Zdaj pa ste član Nadzornega odbora 
ČD Dobrepolje.

Da, že drugi mandat sem predsednik 
nadzornega odbora. 

Kakšna je vaša vizija našega društva?
Pogrešam malo več družabnosti in 

dejavnosti. Da bi se podružili tudi po 
sestankih. 

Bliža se stoletnica društva, urediti je 
treba arhiv, ki je sedaj raztresen vsepov-
sod. Lepo bi bilo, da bi se ob tem jubi-

leju primerno predstavili. Pogrešam tudi 
večjo urejenost pri administrativnem po-
slovanju, vse sestanke morajo spremljati 
zapisniki. Zagovarjam tudi nagrajeva-
nje posameznih članov, ki so v društvu 
dejavnejši. Denarno ali s priznanji. Kar 
pomnim, v društvu to počne Jožica Lju-
bič, ki pa je tudi že malo utrujena.

Katere čebelje pridelke pa pridobi-
vate?

V glavnem med. Včasih tudi cvetni 
prah, ampak mi ne gre preveč, nimam 
rad, da čebelam poberemo njihov trud, 
še preden so dospele v svoje domovanje. 

Katere čebelje pridelke pa uživate?
Med in propolis.

Ste koga iz svoje družine navdušili 
za čebelarstvo?

Imam dve hčeri, Simono in Lucijo. 
Simona je profesorica telesne vzgoje in 
živi v Šmartnem pri Litiji. Lucijo čebele 
sicer zanimajo, ampak je dejavna pred-
vsem takrat, kadar so kakšni tržni viški 
medu. Mislim, da jo bolj zanima »biznis« 
kot čebele. Želel sem navdušiti vnuka, pa 
pravi, da pikajo.

Torej vam Lucija pomaga pri delu s 
čebelami?

Da, Lucija pomaga. Pomaga tudi žena, 
kadar točimo med. Zlasti skrbi za čisto-
čo. In če kakšna družina umre, ravno ona 
najbolj žaluje. 

Če imam prave informacije, z vami 
čebelari tudi nečak.

Da, Mitja. Čebele imava na isti lokaci-
ji, mislim, da ima on 16 družin, in lepo 
sodelujeva. Mitja ima vse pod nadzorom, 
zlasti ko so roji in se obesijo na veje bli-
žnjih smrek. 

Kako pogosto pa obiskujete svoje 
čebele?

Skoraj vsak teden enkrat ali dvakrat. 

Kaj vam pomenijo čebele?
Veliko mi pomenijo. To človek občuti 

takrat, kadar kakšna družina umre ali ko 
ti pred nosom uide roj. Takrat se moraš 
ustaviti in pomisliti, kaj si naredil narobe. 
Kaj bi lahko naredil, pa nisi. 

Za čebelarjenje sem skušal navdušiti 
nekaj prijateljev in sorodnikov, pa so vsi 
hitro obupali, takoj ko so izgubili druži-
no.

Se spomnite še kakšne prigode, po-
vezane s čebelami?

Enkrat mi je nekdo prevrnil panje, bilo 
je meseca aprila, in satje se je razsulo po 
tleh. Ampak moram povedati, da so tis-
te družine, nad katerimi so se znesli, da 
sem čebele pobiral s tal, tisto leto naj-
bolje delale. Tako da so mi na nek način 
naredili uslugo (smeh). Drugih takšnih 
dogodkov pa ni bilo.

Zahvaljujem se za pogovor in vam 
želim uspešno čebelarjenje še naprej. ■
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Gerta Gregorka

Najbolj znana in ena prvih pomladan-
skih gob je marčna polževka (Hygropho-
rus marzuolus), užitna goba, ki je ne na-
birajo le gobarji, ampak jo rade pojedo 
tudi divje živali. Raste od februarja do 
sredine maja v iglastih, listnatih, najra-
je pa v mešanih gozdovih, pod listjem, 
posamezno ali v skupinah. Ne moremo 
je zamenjati z nobeno drugo gobo, ker v 
tem času ne raste nobena njej podobna 
goba, ne užitna ne strupena. Poznamo 
jo tudi pod domačimi imeni: marčnica, 
marčevka, podmahovka, velikonočnica. 
Čeprav je splošno znano, da spomladi 
ni posebej strupenih gob, pa le ni čisto 
tako. Prav med smrčki (Morchella) se 
skriva njim podobna, vendar strupena 
zamenjava, pomladanski hrček (Gyro-
mitra esculenta). Pomladanski hrček je 
dolgo veljal za užitno gobo, vendar pa so 
se občasno posamezniki zastrupili prav s 
to gobo. Danes vemo, da je surova goba 
smrtno nevarna, strup giromitrin, ki ga 
vsebuje, pa je močno hlapljiv, tako da 
lahko z vdihavanjem hlapov pri kuha-
nju nastopi smrt. Raste od februarja do 
maja v iglastih gozdovih, predvsem pod 
borovci, na golih tleh (najraje peščenih), 
ob štorih ali v travi. Za gobarje pri nabi-
ranju smrčkov torej velja previdnost, če 
jih res dobro ne poznate, jih raje pustite 
v naravi.

Ker je v Sloveniji gobarjenje zelo pri-

ljubljena oblika gozdne rekreacije, mor-
da ne bo odveč, da na začetku gobarske 
sezone podamo nekaj koristnih nasvetov 
in pravil, ki jih moramo vsi upoštevati, ko 
se odpravimo v gozd. 

Obnašanje obiskovalcev gozdov do-
loča več predpisov, in sicer: Zakon o 
gozdovih, Pravilnik o varstvu gozdov, 
Uredba o prepovedi vožnje z vozili v 
naravnem okolju, Zakon o ohranjanju 
narave, Uredba o zavarovanih prosto 
živečih vrstah gliv in Rdeči seznam gliv 
Slovenije.

Pravi gobarji in obiskovalci gozda 
cenimo in spoštujemo naravo, njene 
prebivalce in se temu primerno obna-
šamo:
1. Ne motimo živali v gozdu, hodimo 

tiho, ne kričimo in poslušamo le ogla-
šanje ptic in šelestenja listja.

2. Ne odlagamo plastenk in podobnih 
predmetov v gozdu, saj gozd ni sme-
tišče.

3. Ne uničujemo drevja in podrasti, ker 
s tem uničujemo pogoje za rast mi-
koriznim gobam, ki živijo v sožitju z 
rastlinami in drevjem. Čuvajmo goz-
dove, saj so pljuča našega planeta.

4. Najpomembnejše za prave gobarje je: 
ne brcamo, ne teptamo in ne uniču-
jemo gob, ki jih ne poznamo. Za nami 
hodijo gobarji, ki te gobe poznajo in 
poberejo. Ne uničujmo najlepšega ok-
rasa naših gozdov, gob.

Za pravilno nabiranje gob mora 
imeti vsak gobar pravo opremo:
1.  Pleteno košaro ali podobno embala-

žo, ki mora biti zračna, da lahko trosi 
prosto padajo. Pravimo, da gobe seje-
mo. Trose pa raznašajo tudi živali in 
veter.

2.  Nož (predpisan z Uredbo o varstvu sa-
moniklih gliv), da lahko gobe očistimo 
na samem rastišču.

3.  Palico za brskanje po listju in grmov-
ju.

4.  Oblačila z dolgimi rokavi in hlačni-
cami. Po gozdu nikoli ne hodimo v 
kratkih rokavih in kratkih hlačah, saj 
tvegamo, da se nas oprimejo majhni 
gozdni zajedavci − predvsem klopi, 
prenašalci zelo nevarnih obolenj.

5.  Škornje ali visoke čevlje.
6.  Kapo, ki nam obvaruje glavo.

Pri nabiranju gob moramo biti še po-
sebno previdni pri čisto mladih gobah, ki 
svojih značilnosti še niso povsem razvile. 
Ne smemo se zanašati na to, da pripa-
dajo vse gobe, ki rastejo tesno druga ob 
drugi, eni in isti vrsti. Sredi užitnih gob 
lahko naletimo na posamezne primerke 
strupenih vrst. Če so gobe črvive ali so jih 
obžrli polži, to še ničesar ne pove o nji-
hovi užitnosti za človeka; očitno je, da so 
za polže in insekte tudi najbolj strupene 
gobe neškodljive (prebavni trakt imajo 
drugače urejen kot ljudje). 

Nikoli ne nabirajmo in jemo starih 

Začetek gobarske sezone Društva gobarjev Štorovke 
Šentrumar Hočevje
Zima se še ni poslovila, gobarji pa se že pripravljamo, da se bomo podali v bližnje gozdove in na nam znane skrivne 
kotičke, da pogledamo, ali so že začele rasti prve gobe letos. 

Pomladanski hrček  (Gyromitra esculenta) -  
smrtno strupena 

Marčna polževka, marčnica ...  
(Hygrophours marzualus) - užitna 

Užitni smrček (Marchella esculenta - užitna
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gob. Ne pozabimo, da v dežju mnoge 
gobe spremenijo svojo barvo in čvrstost. 
Pogosto postanejo temnejše in spolzke, 
robovi klobuka pa včasih prosojni. Moč-
nejše deževje lahko izpere tudi nekatere 
od najpomembnejših znakov, kot na pri-
mer majhne bele krpice s klobuka rdeče 
mušnice in panterjeve mušnice. Prav 
tako lahko zaradi vremenskih vplivov ali 
polžev izgineta obroček na betu kot tudi 
lupina v dnišču. Zaradi tega moramo 
vedno upoštevati tudi druge značilnosti 
določene vrste gobe. 

Gob, ki jih ne poznamo, pa tudi 
takšnih, ki jih ne prepoznamo kot strupe-
nih, ne smemo nikoli brcati ali jih poho-
diti − pustimo jih nedotaknjene v naravi. 
Goba živi v gozdu v simbiozi z drevesni-
mi vrstami, je pa tudi  hrana celi vrsti 
živali. Mnoge gobe, tudi strupene, pa so 
zelo pomembne za rast in razvoj rastlin, 
s katerimi so povezane preko podgobja. 

Zato je vsako uničevanje gob z vidika 
varovanja narave nedopustno. Ne glede 
na svojo strupenost pa so tudi strupene 
gobe čudovita bitja in okras gozda, saj 
nam pogled nanje razveseli oko in srce. 

Ne pretiravajte s količino. Posameznik 
lahko dnevno nabere največ 2 kg gob ali 
eno gobo, ki je lahko težja od 2 kg. Proč 
od zaščitenih gob. Prepovedano je nabi-
ranje zavarovanih vrst gob, kot so knež-
ja mušnica (Amanita caesarea), karželj, 
kraljevi goban (Butyriboletus regius), 
vražji gobam (Boletus satanas), žlahtni 
ded (Leccinum carpinii) in še mnogo 
drugih. Gobe so v bistvu le kulinarični 
dodatek, ki jedi oplemeniti, njihovo čez-
merno in prepogosto uživanje pa je za 
zdravje lahko tudi škodljivo, saj so gobe 
precej težko prebavljiva hrana in je ni 
priporočljivo dajati otrokom, mlajšim 
od šest let. 

Če sumite, da ste se zastrupili z goba-

mi, ne odlašajte, takoj v bolnišnico ali k 
svojemu zdravniku. Ne uživajte podarje-
nih gob, dokler niste prepričani o njihovi 
užitnosti, in se posvetujte z determina-
torjem − določevalcem − gob. Če pa ste 
se odločili, da si gobjo jed kljub nepozna-
vanju gob pripravite, je dobro, da kakšen 
primerek nepripravljene gobe shranite v 
hladilnik, in če pride do zastrupitve, jo 
vzamite s seboj k zdravniku, da lahko 
ugotovi vrsto zastrupitve. 

Ob vseh teh nasvetih pa ne smemo ni-
koli pozabiti, nabirajmo in uživajmo le 
tiste gobe, ki jih zares dobro poznamo. 
Še veliko zanimivega o gobah, gobarje-
nju in zastrupitvah z gobami vam bomo 
povedali na predavanju, ki ga bomo or-
ganizirali v mesecu aprilu 2019 v Jakliče-
vem domu na Vidmu, ali nas obiščite na 
razstavi gob, ki jo že tradicionalno vsako 
leto pripravimo tretji vikend v septembru 
v vasi Hočevje. Vabljeni. ■

V A B I L O

VABIMO VAS NA PREDAVANJE O GOBAH, KI BO V MODRI 
DVORANI JAKLIČEVEGA DOMA na VIDMU 

 v petek, 12. aprila 2019,
ob 18. uri.

»Zastrupitve z gobami in gobe pomladi in 
poletja« 

Predavala bo VERONIKA TRATNIK – determinator 
samostojni svetovalec, članica Društva Gobarjev Štorovke 

Šentrumar Hočevje.

VSTOP PROST – VABLJENI!

DRUŠTVO GOBARJEV ŠTOROVKE ŠENTRUMAR HOČEVJE

 

Društvo podeželskih žena Dobrepolje-Struge
vas vabi na

SEJEM NA TIHO NEDELJO
pri SV. ANTONU,

v nedeljo, 7. aprila 2019.

Na stojnicah pred cerkvijo bo pestra izbira peciva, kruha, 
žolce, ajdovih štrukljev, kolačkov, semen rastlin, dišavnic 

itd., ki vam jih bomo ponudile članice društva.
Med drugo ponudbo se bodo uvrstili tudi domače šunke 

in vsi suhomesnati izdelki, velikonočne butarice, košarice, 
oljke.

 Pridite kot ponudnik ali kupec.

Vljudno vabljeni med 9. in 12. uro na Zdensko reber!
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Neža Androjna, ŠK GROŠ

V prihodnje pa v našem klubu sledijo 
tudi bolj eksotični dogodki. V petek, 12. 
4. 2019, se bo v prostorih našega kluba 
odvijalo prav posebno potopisno pre-
davanje. Rožle Reven vam bo predstavil 
svoje 10.000-kilometrsko potovanje s 
kolesom, ki je trajalo 150 dni in med ka-
terim je prečkal 15 različnih držav. Čez 
Balkan je prikolesaril do Turčije, nato pa 
se je podal čez Gruzijo, Armenijo, Iran, 
Turkmenistan, Uzbekistan, Tadžikistan 
in Kirgizijo. Za zdaj vam izdamo le toli-
ko, tisti pa, ki bi vas zanimalo še kaj več, 
toplo vabljeni na prijetno druženje ob 
izredno zanimivi tematiki.

Ker pa nam GROŠ-evcem veliko po-
meni pomoč sočloveku, organiziramo v 

sodelovanju z Rdečim križem Grosuplje 
tudi krvodajalsko akcijo, ki bo potekala 
od 15. 4. do 17. 4. 2019. Veseli bomo čim 
večje udeležbe, saj se zavedamo, da lah-
ko vsaka najmanjša količina darovane 

krvi naredi največjo razliko.
Vsekakor pa tudi za maturante sledi 

spodbudna novica. S težkimi matema-
tičnimi formulami in slovničnimi struk-
turami se vam ne bo treba spopadati sa-
mim. V prihodnje načrtujemo priprave 
za glavne tri maturitetne predmete, slo-
venščino, angleščino in matematiko, ki 
jih bodo izvajali člani ŠK GROŠ. Datumi 
priprav bodo znani v kratkem, zato bo-
dite pozorni na naše prihodnje objave.

Več informacij o prihajajočih dogod-
kih lahko izveste na GROŠ-evih uradnih 
urah, ki potekajo v ponedeljek, sredo in 
petek od 18.00 do 20.00, preko spleta na 
našem uradnem Facebook profilu ali na 
spletni strani www.klub-gros.com.

Groš-evcu ni nikoli dolgčas! ■

GROŠ-eve mamice in očki ter spomladansko prebujanje 
v Študentskem klubu GROŠ
Na dan žena, 8. marec, smo poleg deljenja vrtnic po bližnjih občinah člani ŠK GROŠ že tradicionalno razpisali mesta za 
socialno obarvan projekt GROŠ-eve mamice in očki, ki se simbolno zaključi 25. marca, na materinski dan. Na razpis se 
še vedno lahko prijavite nezaposleni starši s statusom študenta, ki ste člani ŠK GROŠ.

Jelka Janežič

Vreme nas je razvajalo kot že dolgo ne. 
Bilo je toplo in sončno, uživali smo v 
čudovitem razgledu in občudovali naše 
prelepe gore.

Gotovo je bilo tudi vreme zaslužno za 
množično udeležbo na pohodu, vendar 
se Slovenci zavedamo, da je kultura tis-
ta, ki je ohranila naš narod in naš jezik. 
Ljudje se zavedajo, da brez kulture ne bi 
imeli samostojne države. Tudi zato se 
vsako leto množično udeležujejo tega 
pohoda in drugih prireditev. In tako je 
tudi prav. 

Naša pot se je začela v Radovljici, pred 
odhodom smo se okrepčali s čajem in 
kavo, pozdravili so nas naši gostitelji. 

Nato smo krenili proti Bledu. Po dobri 

uri smo prispeli na Bled, tudi tu smo se 
odpočili in okrepčali. 

Kot vsako leto so organizatorji pripra-
vili proslavo pred spomenikom Francetu 
Prešernu. Program je bil skrbno priprav-
ljen, vsi nastopajoči so se res potrudili, 
tako da smo vsi uživali v petju in recita-

cijah, slavnostna govornica na proslavi 
pa je bila evropska poslanka Tanja Fajon.

Treba je bilo naprej, tako smo pot na-
daljevali proti Vrbi, kjer smo si ogledali 
obnovljeno Prešernovo rojstno hišo in se 
udeležili proslave na državni ravni.

Po končani proslavi smo se z avtobu-
som odpeljali v Radovljico, v Gostinsko 
šolo, od koder smo zjutraj krenili na po-
hod. Prijazni in skrbni gostitelji so nam 
pripravili toplo malico, ki je po dolgi poti 
še kako teknila. 

Prišel je čas slovesa. Poslovili smo se 
od svojih gostiteljev in  drugih prijateljev 
– veteranov –, ki jih vsako leto srečujemo 
na številnih pohodih. 

Hvala, prijatelji Gorenjci, gotovo se 
drugo leto spet vidimo. ■

Prešernov pohod 2019 v spomin Janeza Svetine
Veterani OZVVS Grosuplje smo se tudi letos udeležili že 17. pohoda v spomin Janeza Svetine, ki ga organizira OZVVS 
Gornja Gorenjska, obenem pa smo počastili tudi slovenski kulturni praznik – Prešernov dan. 
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Anica Smrekar, sekretarka RKS – OZ Grosuplje

Neznanec je uporabljal brezrokavnik 
Rdečega križa, pri sebi je imel blagajniš-
ki prejemek in žig. Brezrokavnik, blagaj-
niški prejemek in žig so bili protipravno 
odtujeni iz pisarne Rdečega križa sredi 
februarja 2019 ob vlomu.

Rdeči križ Slovenije – Območno zdru-
ženje Grosuplje letos ni izvedlo nobene 

akcije zbiranja pomoči po požaru, ker za 
to ni bilo izkazane potrebe. Kadar Rde-
či križ zbira prostovoljne prispevke, jih 
zbira z dovoljenjem pristojne upravne 
enote, prostovoljci in člani Rdečega križa 
zbirajo članarino in prispevke le na ob-
močju, kjer prebivajo in so vam pozna-
ni, pri tem pa uporabljajo znake Rdeče-
ga križa in imajo žigosano in podpisano 
pooblastilo, na katerem je njihovo ime. 

Nihče od Rdečega križa ne pobira čla-
narine ali prostovoljnih prispevkov na 
območju drugih krajevnih skupnosti ali 
občin, zato ne nasedajte neznancem, ki v 
imenu Rdečega križa zbirajo prostovolj-
ne prispevke. 

Občani, ki ste neznancu izročili de-
narno pomoč, pokličite Policijsko po-
stajo Grosuplje, ki preiskuje navedeni 
primer, na številko: 01 7818 380. ■

Anica Smrekar, sekretarka RKS – OZ Grosuplje

Ministrstvo za zdravje za območje občin 
Grosuplje, Ivančna Gorica in Dobrepolje 
ni pooblastilo nobene druge organizacije 
za izvajanje tečajev prve pomoči za kan-
didate za voznike motornih vozil.

Šola vožnje Vito L d. o. o., ki deluje na 
območju navedenih občin, izvaja tečaje 
prve pomoči brez pooblastila za izvaja-
nje navedenih tečajev, kar pomeni, da 
jih izvaja nezakonito. Poleg tega ima viš-
jo ceno tečajev, kot jo za celotno državo 
določa RKS, kandidate pa na izpit odpe-
lje v Ribnico, čeprav RKS – OZ Grosuplje 
vsak mesec izvaja tečaje in izpite iz prve 
pomoči v Grosupljem.

Zavedamo se, da kandidati lahko 
prosto izbirajo, ali se bodo tečaja ude-
ležili ali ne in kje bodo opravljali izpit, 
vendar so v konkretnem primeru kan-
didati zavedeni, da tečaj opravlja Rdeči 
križ Slovenije, saj uporablja šola vožnje 
kopije gradiva z znaki Rdečega križa brez 
dovoljenja lastnika. Dejansko tečaj izvaja 
Šola vožnje Vito L d. o. o. tudi brez ustre-
zne licence za predavatelje prve pomoči 
in prejme za navedeno storitev plačilo. 

Kandidati šele kasneje izvejo, da bodo 
izpit iz prve pomoči opravljali v Ribnici, 
kar pomeni za kandidate veliko izgubo 
časa.

Kandidatom za voznike svetujemo, 
naj izberejo kakovosten tečaj, ki ga izva-
ja Rdeči križ Slovenije preko območnih 
organizacij Rdečega križa, saj po naših 
podatkih trenutno nobena druga orga-
nizacija v Sloveniji nima pooblastila Mi-
nistrstva RS za zdravje za izvajanje nave-
denih tečajev. Kakovostno pridobljeno 

znanje bo služilo nudenju prve pomoči 
poškodovanim ali nenadno obolelim, s 
čimer boste lahko reševali življenja. ■

Nepridiprav zbiral prostovoljne prispevke
Konec meseca februarja je neznana oseba, ki se je predstavljala za predstavnika Rdečega križa, na območju Šentvida 
pri Stični, Cikave in Šmarja - Sapa, lahko tudi kje drugje, pa nimamo informacije, pobirala prostovoljne prispevke od 
vrat do vrat za »pomoč družini iz Dobrepolja, ki naj bi utrpela škodo v požaru«. 

Tečaji prve pomoči za bodoče voznike motornih vozil
Rdeči križ Slovenije – Območno združenje Grosuplje (v nadaljevanju RKS – OZ Grosuplje) ima na podlagi Zakona o 
Rdečem križu že vrsto let javno pooblastilo za organiziranje tečajev in izpitov iz prve pomoči. RKS – OZ Grosuplje 
izpolnjuje pogoje za izvajanje tečajev in izpitov iz prve pomoči, ki jih določa Pravilnik o usposabljanju in izpitu iz prve 
pomoči za kandidate za voznike motornih vozil ter pogojih, ki jih mora izpolnjevati pooblaščena organizacija v primeru 
usposabljanj iz prve pomoči. 

vabi na

KRVODAJALSKE AKCIJE 
V PONEDELJEK, 15. 4. 2019, OD 7. DO 13. 
URE V DRUŽBENEM DOMU GROSUPLJE,

V TOREK, 16. 4. 2019,  
OD 7. DO 12. URE V OSNOVNI 

ŠOLI DOBREPOLJE,  
VIDEM - DOBREPOLJE, IN 

V SREDO, 17. 4. 2019, OD 7. DO 13. URE V 
SREDNJI ŠOLI JOSIPA JURČIČA V IVANČNI 

GORICI. 

S seboj prinesite osebni dokument s 
fotografijo.

SKUPAJ REŠUJMO ŽIVLJENJA!

Območno združenje

Grosuplje
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Dipl. del. ter. Barbara Bavdek, Prizma Ponikve 

5. marca so zavod in bivalne enote pusto-
vali. Hišo so preplavili klovni, čarovnice, 
Rimljanke, meduze, hudički in splošno 
veselje. Ob kavici smo nadoknadili vse 
zamujeno in se v borilnem duhu pome-
rili v tekmovanju za najboljšo masko. 

Strokovna žirija je izbrala tri najizvirnej-
še posamezne in eno skupinsko masko, 
ki so prejele medalje, izdelane v naši le-
sni delavnici. Dogajanje smo zaključili 
ob glasbi, rajanju in krofih.

V mesecu marcu smo prav tako obe-
ležili dan žena. V okviru delovne terapije 
smo izdelali voščilnice in zapestnice ter 

potrkali na vsa vrata stanovalk. Spreho-
dili smo se tudi čez pisarne, delovne pro-
store, kuhinjo, pralnico … nikogar nismo 
pozabili. In ob tej priložnosti, preko pi-
sane besede, želimo vse najboljše tudi 
vsem bralkam. ■

Pustovanje v Prizmi Ponikve
V Prizmi smo na pustni torek odganjali zimo. 

Ne bodi sam, pridruži se nam
IZ DRUŠTVA UPOKOJENCEV DOBREPOLJE

Marija Tegel

Marca se v društvu ni dogajalo kaj posebnega. Le ekipi PIKADA 
pridno trenirata. Sedaj se je že pokazalo, kdo bolje pocilja in 
koga puščica še ne uboga. Na tekmovanju 4. aprila jim bomo 
zaželeli srečno, pa bo, kar bo.

V nedeljo, 17. marca, smo imeli občni zbor društva. Občnega 
zbora se je kot vsako leto udeležilo veliko članov, kar je tudi 
prav. Srečamo se z vrstniki, ki se bolj poredko udeležujejo na-
ših druženj, pa vendar je lepo poklepetati z njimi. Po podanih 
poročilih je bilo razvidno, da smo v letu 2018 kar nekaj delali. 
Dejavni so bili tudi »Škrjančki«, ki so nastopali po raznih do-
movih za ostarele, nato pa na tekmovanju upokojenskih pev-
skih zborov, kjer so bili izbrani za nastop na festivalu za tretje 
življenjsko obdobje v Cankarjevem domu. Dobro so se odre-
zali. S financami smo dobro ravnali in nadzorni odbor je brez 
pripomb potrdil finančno poslovanje društva.

V veliko čast nam je, da se je našega občnega zbora udele-
žil župan g. Igor Ahačevčič in poudaril, da naše delovanje šele 

spoznava ter da je v nekaterih primerih prijetno presenečen. 
Seznanil nas je tudi s projektom prevoza starejših, ki ga bomo 
skupaj z Občino vzpostavili v prihodnjih dveh mesecih. Ta pro-
jekt je namenjen starejšim občanom za prevoz do zdravnika, tr-
govine ali banke. O začetku teh prevozov vas bomo pravočasno 
obvestili, mogoče že v prihodnji številki Našega kraja.

Dodobra smo že vstopili v pomlad, samo še čakamo, da pride pravi čas, da začnemo z vrtičkanjem. Upam, da si ne 
bomo naložili preveč in da bomo to delo še zmogli. 
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Anja Novak, animatorka

Sodelovali smo pri različnih dobrodelnih akcijah: priprava in 
delitev Miklavževih darilc, raztovarjanje in delitev hrane, deli-
tev informativnih letakov, čiščenje stanovanja … Udeležili smo 
se tudi nekaterih izobraževalnih srečanj sodelavcev Karitas in 
občnega zbora, da smo bolje spoznali organizacijo in delovanje 
Karitas v celoti.

Lepo je deliti in pomagati ljudem. A če hočemo deliti, je tre-
ba sredstva tudi nekako pridobiti, zato smo člani karitativne 
birmanske skupine organizirali in izpeljali posebno dobrodel-
no akcijo.

V nedeljo, 24. februarja 2019, smo po mašah pred cerkvijo 
delili pecivo in zbirali prostovoljne prispevke. Birmanci so ve-
čino pecivo spekli sami. Največ so napekli prav mišk, katerih 
pripravo sta jim jo dva tedna pred dobrodelno akcijo prijazno 
prišli predstavit in pokazat gospe Ivanka Zrnec in Nada Lunder. 
Hvala obema za pomoč in sodelovanje. 

Teden pred dobrodelno akcijo so birmanci začeli s peko in 
pripravami vseh sladkarij. V soboto pred dobrodelno akcijo pa 
so pridnih rok, seveda s pomočjo mentorice skupine in nji-
hovih animatorjev, pripravili kar pošteno število majhnih za-
vojčkov, ki so bili polni piškotov, mišk in raznega peciva. Nekaj 
peciva so spekle tudi sodelavke Karitas in tudi animatorji ka-
ritativne skupine, za kar se birmanci iskreno zahvaljujejo. S to 
dobrodelno akcijo smo zbrali 600 €. Nekaj denarja smo porabili 
za poravnavo stroškov, ostalo pa je 550 €. Birmanci in anima-
torji smo se soglasno odločili, da bomo del zbranega denarja 
namenili slovenskim misijonarjem v Afriki. Povezali smo se s 
Slovensko karitas, ki redno sodeluje z našimi misjonarji. Drugi 
del zbranih sredstev pa bomo podarili mladi družini iz bližnje 
okolice, ki se je zaradi bolezni znašla v hudi socialni stiski in 
denar res potrebuje. Birmanci so ponosni na svoj dosežek, da 
so z lastnim delom in trudom lahko pomagali ljudem v stiski. 
Prav tako pa smo njihovih prizadevanj in radodarnosti veseli 
animatorji in sodelavci župnijske Karitas.

 Vsem se za prispevke iskreno zahvaljujemo. Upamo, da 
vam je pecivo teknilo. Brez vaše dobrote akcija ne bi uspela, 
tako pa smo skupaj naredili nekaj lepega. ■

Dobrodelna akcija karitativne birmanske  
skupine
Letos je leto birme. Veroučenci osmega in devetega razreda se vse leto pripravljajo na prejem zakramenta sv. birme. 
Srečujejo se v rednih birmanskih skupinah in v interesnih skupinah. Karitativna skupina birmancev je ena izmed 
interesnih skupin, kjer se birmanci skupaj s tremi animatorji vključujejo v delo župnijske Karitas.

Župnijska Karitas Dobrepolje-Videm

Našega občnega zbora se je udeležil 
tudi novi predsednik Območne zveze 
društev upokojencev Dolenjske, gospod 
Matjaž Marinšek. Prisotne je seznanil z 
delovanjem novoustanovljene zveze na 
območju treh občin in sedmih društev. 
To so: Dobrepolje, Grosuplje, Šmarje - 
Sap, Višnja Gora, Ivančna Gorica, Šen-
tvid pri Stični in Stična. Prav člani teh 
društev se vsakoletno srečujemo na je-

senskem srečanju v Osnovni šoli Stična. 
Tega srečanja se tudi dobrepoljski upo-
kojenci radi udeležujemo.

Predsednica Društva upokojencev 
Šmarje - Sap ga. Anka Fabjan je pohva-
lila sodelovanje med društvi, saj smo se 
člani enega in drugega društva že kar 
spoprijateljili.

Ko bo izšla ta številka Našega kraja, 
se bomo udeleženci letovanja že vrnili. 

Upam, da vsi zdravi in polni energije za 
v prihodnje. 

Kaj bomo delali v aprilu?
Kaj posebnega ne, se bomo pa v do-

mačem okolju pripravljali na veliko noč. 
Želim vam prijetno praznovanje veli-

ke noči in obilo pirhov ter še vsega, kar 
sodi zraven.

Lepo pozdravljeni! ■
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Marta Šuštar

Res je, da bo polovico postnega časa in 
polovica omenjene akcije že mimo, ko 
boste to brali, ampak pravijo, da vsak 
dan šteje in nikoli ni prepozno, da se 
odločimo za spremembo na bolje. So-
delavci Karitas se pri svojem delu po-
gosto srečujemo s stiskami družin in 
posameznikov, ki so povezane s preko-
mernim uživanjem alkohola, zato se o 
tem veliko izobražujemo in sodelujemo 
v takšnih in podobnih akcijah in projek-
tih. Čezmerno pitje je pri nas še kako 
prisotno. Raziskave kažejo, da je za 43 
odstotkov Slovencev med 25. in 64. le-
tom značilno čezmerno pitje alkohola, 
kar pomeni, da skoraj polovica Sloven-
cev prekorači mejo, ki je z vidika zdravja 
še sprejemljiva. 

Splošno o alkoholu
Alkohol je snov, ki vpliva na vaše mož-
gane in lahko neugodno spremeni dobro 
delovanje vašega telesa. Alkohol je v vinu, 
žganih pijačah, v pivu, likerjih, moštu, ja-
bolčniku, tolkovcu, medici, koktajlih.

Pitje alkoholnih pijač lahko močno za-
znamuje posameznika, njegovo družino 
ter družbo v celoti. Poraba alkohola na 
prebivalca je v Sloveniji med najvišjimi 
v Evropi, prav tako bolezni, povezane s 
pitjem. 

Pitje alkoholnih pijač je pogost spre-
mljevalec različnih družabnih dogod-
kov. Vendar pitje alkohola na način in v 
količinah, ki presegajo mejo manj tve-
ganega pitja, prinaša grožnjo za zdravje 
in blagostanje posameznika, njegove 
družine, ožje in širše okolice ter celotne 
družbe. Alkohol deluje opojno, škodlji-
vo in povzroča zasvojenost. Za škodljive 
učinke alkohola so še posebej občutljivi 
otroci in mladostniki, pitje alkohola med 
nosečnostjo pa ogroža tudi še nerojene-
ga otroka in mu lahko pusti trajne po-
sledice.

Zakaj sodelovati v akciji 40 dni brez 
alkohola?

DOMA
Želimo si lepih odnosov, zdravja, blagi-
nje in pravega veselja v družinah. Čez-
merno pitje in opijanjanje uničuje naše 
skupnosti, povzroča zasvojenost, revšči-
no, nasilje in trpljenje, še posebej otrok. 

NA CESTI
Radi bi varno prišli na cilj in pri tem ne 
ogrožali drugih. Vsakršno pitje alkohol-
nih pijač v prometu, kar velja za vozni-
ke, kolesarje in pešce, je smrtno nevar-
no. Vzrok za kar tretjino vseh prometnih 
nesreč s smrtnim izidom je alkohol. V 
zadnjih petih letih je zaradi vožnje pod 
vplivom alkohola na slovenskih cestah 
nastalo 7907 prometnih nesreč. V njih je 
umrlo 157 oseb, 732 oseb pa je bilo huje 
poškodovanih.

V SLUŽBI IN PRI DELU
Svoje delo lahko odgovorno opravljamo 
le, če smo zbrani, razsodni in učinkoviti. 
Alkohol deluje kot strup in otopi delo-

vanje možganov. Z nerazsodnim ravna-
njem lahko poškodujemo sebe in druge.

V DRUŽBI
Skupaj oblikujemo navade in sprejemlji-
ve vzorce v družbi. Zato bodimo dober 
zgled zmernosti, še posebej mladim in 
otrokom. Zmanjšamo toleranco do opi-
janjanja ter odklanjajmo spodbujanje 
pitja in vsiljivo ponujanje alkoholnih 
pijač.

Kaj nam sporočajo organizatorji in 
podporniki akcije?

Mag. Cveto Uršič, generalni tajnik 
Slovenske karitas:

»Na Slovenski karitas izpostavljamo 
alkohol preprosto zato, ker nam stati-
stika sporoča, da v Slovenji samo zaradi 
bolezni in stanj, ki so izključno povezana 
z alkoholom, ter prometnih nesreč, ki jih 
povzročijo alkoholizirani vozniki, letno 
v povprečju umre vsaj 1000 oseb. Alko-
hol pa pogosto vodi tudi v druge oblike 
nasilja v družinah, na delovnem mestu, 
med vrstniki. Alkohol je velikokrat pos-
ledica ali pa vzrok za brezposelnost in 
revščino. Tudi ni naključje, da ta akcija 
poteka ravno v postnem času. Postni čas 
je namreč čas spokornosti in čas, ko se 
trudimo spremeniti. Slovenska karitas 
nas zato vabi, da smo doma, na cesti, v 
službi in pri delu ter v družbi odgovorni 
brez alkohola in drugih drog.« 

Nataša Sorko, družinska psihotera-
pevtka:

»Vsaka družina je enkratna, ima svo-
ja pravila in strukturo. Ravno družinsko 
okolje je tisto, v katerem otroci pridobijo 
svoje prve osebne, socialne in druge iz-
kušnje. Naloga odraslih je, da v največji 
meri poskrbimo, da so te izkušnje po-
zitivne. Družina je tista osnovna celica, 
kjer bi se morali otroci počutiti varno. 
Različni podatki pa kažejo, da se otroci 

V letu 2019 slogan akcije »Za odgovoren  
odnos do alkohola«
Slovenska karitas s soorganizatorjema Javno agencijo RS za varnost prometa in Med.Over.Net že 14. leto spodbuja 
k preventivni akciji 40 dni brez alkohola v znamenje solidarnosti z vsemi, ki trpijo zaradi alkohola. Akcija poteka od 
srede, 6. marca, do sobote, 20. aprila 2019. Sodelujete tako, da v času akcije ne uživate in ne ponujate alkohola. Svojo 
odločitev lahko simbolno potrdite na brezalkohola.si in na Facebooku.

Župnijska Karitas Dobrepolje-Videm
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ne počutijo varno v lastnem domu, v ko-
likor odraščajo v družinah, v katerih ima 
eden ali oba starša težave zaradi škodlji-
vega, tveganega pitja alkohola ali zasvo-
jenosti z njim.« 

Igor E. Bergant, ljubitelj športa in te-
levizijski voditelj, ambasador akcije 40 
dni brez alkohola:

»Problem neodgovornega odnosa do 
alkohola je problem slovenske družbe na 
splošno. Novinarski poklic velja za tve-
gan poklic, je stresen, fizično in umsko 
naporen. Ko sem bil mlad novinar, je bil 
alkoholizem še zelo pogost. Bilo je nena-
vadno, da sam nikoli nisem posegal po 
njem in sem bil po tem nekaj posebnega. 
Odgovorno ravnanje na cesti zahteva 0,0 
alkohola in po mojem mnenju je enako 
tudi v službi. Uživanje alkohola tako ni 
samo razvada, je neodgovorno ravnanje, 
tudi povod za številne bolezni in slabše 
socialne odnose. Vprašajmo, kaj družbi 
sporočamo, ko se opijamo, kaj povemo s 
tem o sebi ter še posebno, kakšen zgled 
smo mladim in otrokom. Živimo v lepi 
in bogati deželi in škoda je, da ne izko-
ristimo vseh danosti in lepot, ki nam jih 
ponuja, in uživamo raje v tem.«

V akciji sodelujejo tudi NIJZ (Nacio-
nalni inštitut za javno zdravje) – projekt 
SOPA (Skupaj za odgovoren odnos do 
pitja alkohola), Zavod Varna pot, Kate-

dra za družinsko medicino Medicinske 
fakultete v Ljubljani (projekt Sporočilo v 
steklenici), društvo Žarek upanja, Zavod 
Vse bo v redu, Zveza klubov zdravljenih 
alkoholikov in Društvo abstinent. Kot go-
stujoča organizacija letos sodeluje Zveza 
paraplegikov Slovenije. 

SOPA – kaj je to?
Slovenska karitas je aktivno vključena 
tudi v projekt SOPA, ki ga vodi Nacio-
nalni inštitut za javno zdravje. Osnovni 
namen pristopa SOPA je zmanjšati čez-
merno pitje alkohola in njegove negativ-
ne učinke na zdravje obravnavanega ter 
vzpostaviti odgovoren odnos do alkoho-
la pri vključenih deležnikih. 

Vsako pitje alkohola je tvegano. Pitje 
alkohola je v Sloveniji resen problem. 
Skupni vpliv alkohola na srčnožilni sis-
tem je negativen. Alkohol povečuje tve-
ganje za nastanek nekaterih vrst raka. 
Pitje alkohola ni ustrezen vir pomemb-
nih hranil. Nosečnice, otroci, mladostni-
ki in mladi odrasli so med najranljivej-
šimi. Zaradi alkohola v Sloveniji vsako 
leto beležimo tudi do 2000 smrti. Škoda, 
povezana z alkoholom, je veliko finanč-
no breme za državo.

Ključno:
• Povsem normalno je, če posameznik 

ne pije alkohola.

• Za vsakega pivca alkohola velja: čim 
manj, tem bolje.

• Pitje alkohola v mejah manj tvegane-
ga pitja zmanjša verjetnost, da bo po-
sameznik zaradi pitja alkohola utrpel 
posledice.

• Čezmerno pitje bistveno poveča tve-
ganje za nastanek škode.

Kaj je to manj tvegano pitje alkohola?
Manj tvegano pitje alkohola je pitje, ki 
kljub daljšemu trajanju verjetno ne bo 
privedlo do okvar zdravja. Meja manj 
tveganega pitja alkohola je odvisna od 
različnih dejavnikov, kot so starost, spol, 
zdravstveno stanje posameznika in oko-
liščine pitja.

Meja manj tveganega pitja alkohola 
je določena na podlagi znanstvenih raz-
iskav. Ta meja pove, kolikšna je količina 
alkohola, ki je z medicinskega stališča še 
sprejemljiva za večino zdravih odraslih 
ljudi, tako da najverjetneje ne bo škodo-
vala zdravju. To ne pomeni, da je pripo-
ročljiva, ampak le sprejemljiva.

Meja manj tveganega pitja alkohola 
je za moške in ženske različna. Velja za 
zdrave odrasle ljudi, nikakor ne za otro-
ke, mladostnike in ženske, ki so noseče 
ali dojijo.

 
Povzeto po spletnih straneh https://

brezalkohola.si/ in www.sopa.si. ■



Naš kraj ■ marec 2019 51••• Iz društev •••

Urška Bogataj, delovna terapevtka, Zavod 
svete Terezije

Še posebno pomembno je, da znamo 
osebam z demenco pomagati in jim biti 
v oporo v našem ožjem okolju, kjer vsi 
skupaj bivamo in preživimo največ časa.

Le tako lahko najbolje pomagamo 
svoji mami, očetu, ženi, možu, bratu, se-
stri, prijatelju, sosedu, ki kaže prve znake 
demence, da bi kljub svoji bolezni živel 
čim bolj polno, samostojno in kakovo-
stno življenje ter da bi bilo ohranjeno 
njegovo dostojanstvo.

»V središču naj bo človek in ne bolezen. 
Zato bodimo strpni in prijazni. Vzemimo 
si čas za jasen in enostaven pogovor. Pris-
topimo počasi in prijazno, dotaknimo se 
osebe, ne prepričujmo je v nekaj, česar ne 
dojame.«

Izr. prof. dr. Aleš Kogoj, dr. med., spec. 
psihiatrije, ustanovitelj Spominčice

Demenci prijazno točko bomo v Za-
vodu svete Terezije odprli v sodelovanju 
s Spominčico – Alzheimer Slovenija. 

Demenci prijazna točka bo namenje-
na vsem, ki bivajo v naši skupnosti, pa 
tudi širše in potrebujejo pomoč in infor-
macije v zvezi z demenco. Namenjena bo 
predvsem osebam z demenco, pri kate-
rih je bolezen v zgodnji fazi, njihovim 
svojcem, pa tudi vsem drugim prebival-
cem, ki bi želeli o demenci vedeti kaj več. 

V našem domu bomo zaposleni nudi-
li potrebne informacije in nasvete (kako 
prepoznati prve znake demence, kako 
komunicirati z osebo z demenco, kakšne 
so možnosti nadaljnje pomoči in opore 
svojcem, kako pomagati nekomu, ki se 
izgubi in ne najde več poti domov, ne 
prepozna več svoje okolice …) in na ta 
način skušali pomagati obolelim, svoj-
cem, pa tudi vsem drugim, željnim no-
vega znanja. 

Z odprtjem Demenci prijazne točke 
želimo dejavno prispevati k življenju v 

demenci prijaznem okolju, ki bo osebam 
z demenco omogočalo, da dlje časa osta-
nejo dejavne, živijo kakovostno, samos-
tojno in dostojno življenje, se počutijo 
varne, razumljene in upoštevane ter lah-
ko dostopajo do storitev, ki jim jih ponu-
ja domače okolje (trgovina, zdravstveni 
dom, pošta, lekarna …). 

To lahko dosežemo le s pomočjo pod-
pore lokalnega okolja, ki bo tudi ob po-
moči Demenci prijazne točke lažje pre-
poznavala in razumela samo bolezen in 
osebe z demenco ter jih lažje vključevala 
v svoje okolje in vsakodnevne dejavnosti 
znotraj tega. ■

Kaj je Demenci prijazna točka in njeno odprtje  
v Zavodu svete Terezije
V sredo, 10. aprila 2019, bo ob 10. uri v Zavodu svete Terezije potekalo odprtje Demenci prijazne točke. Ker je oseb 
z demenco v naši družbi vse več, je pomembno, da smo o sami bolezni ozaveščeni in da prepoznamo prve znake 
demence prav vsi člani družbe in da lahko s skupno podporo pomagamo tistim osebam z demenco, ki potrebujejo 
našo pomoč. 

 

ODPRTJE DEMENCI  
PRIJAZNE TOČKE  

V SREDO, 10. 4. 2019, 
OB 10. URI 

 

ZAVOD SV. TEREZIJE  
ZAVOD ZA SOCIALNO VARSTVENO 

DELO  
VIDEM 33A 

1312 VIDEM - DOBREPOLJE  
 

Demenci prijazno točko bosta slavnostno odprla: 

Sabina Hočevar Lenarčič, direktorica Zavoda 
Svete Terezije in 

predstavnik Spominčice-Alzheimer Slovenija 

SOS 059 30 5555 

www.spomincica.si 

info@spomincica.si 
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Jana Roštan, za OO SDS Dobrepolje

Osrednja govornika na slovesnosti sta 
bila kandidat Evropske ljudske stranke 
za predsednika Evropske komisije na 
letošnjih volitvah v Evropski parlament 
Manfred Weber in predsednik Slovenske 
demokratske stranke Janez Janša.

»V veliko veselje mi je, da sem danes z 
vami, da lahko prispevam svoj govor ob 
vašem 30. rojstnem dnevu. Lahko ste res 
ponosni na ta zgodovinski dosežek,« je 
dejal Manfred Weber in nam ob prazni-
ku tudi čestital.

Spomnil nas je, da moramo biti po-
nosni na krščanske demokrate v Slove-
niji, kot je bil dr. Jože Pučnik, in v Evro-
pi, kot so bili De Gasperi, Schumann, 
Adenauer – to so politiki, ki so ustvarili 
današnjo Evropo, v kateri živimo v miru, 
v kateri smo svobodni. Kot politična dru-
žina smo v zadnjih desetletjih v Evropi 
res veliko dosegli, a veliko stvari moramo 
tudi še storiti.

V luči prihajajočih evropskih volitev 
pa je dejal: »Sam sem nova generacija, 
odpreti moramo novo poglavje, stopiti 
moramo v novo obdobje za evropsko ce-
lino.« Meni, da si moramo še vedno pri-
zadevati, da bi imeli v vsej Evropi ena-
ke življenjske pogoje, ko gre za delovna 
mesta, ko gre za plačila, ko gre za nove 
obete za ljudi. Vedno bo zagovarjal, da 
nihče ne bi smel biti prisiljen, da zapusti 
svojo državo samo zaradi gospodarskih 
razlogov, da bi našel boljše življenje in 

delovno mesto nekje drugje. 
Pomembno vprašanje so tudi migra-

cije. V Evropski ljudski stranki zagovar-
jamo nadzor meja. Ne želimo si nezako-
nitih migrantov, ki bi prečkali meje. »Kot 
politik želim zagotoviti Evropejcem, da 
bomo vedeli, kdo je na evropskem ozem-
lju. Država mora prevzeti nadzor ne pa 
nezakoniti tihotapci,« je dejal.

Vedeti pa moramo tudi, kaj so naše 
vrednote, kaj smo že dosegli. Ob tem je 
z nami delil naslednjo misel: »Ko leti-
mo, ko prečkamo evropske meje, vidimo 
različne stvari, različne kulture, govorijo 
se različni jeziki ... Nekateri imajo boljše 
pivo, nekateri vino, nekateri meso, Slove-
nija ima vse to na zelo visoki ravni, kar 
je velika prednost. Ko vidim evropsko ra-
znolikost, si rečem, lepo je biti Evropejec, 
ker smo tako raznoliki, vseeno pa nas ena 
stvar druži. V vsaki vasi, v vsakem mes-
tu, je v središču krščanska cerkev. Ponosni 
moramo biti na svoje krščanske vrednote 
in jih moramo braniti tudi v prihodnje.«

»Slovenska demokratska stranka je za 
demokracijo in je proti vsakemu totali-
tarizmu. Na tej osnovi smo pripravljeni 
vedno in povsod sodelovati v dobro Slove-
nije, za blaginjo Slovenije z vsakomur, ki 
brez težav in dodatkov podpiše ta stavek, 
pa če se imenuje levi ali desni, socialni, 
krščanski ali liberalni demokrat. A demo-
krat in demokratičen, ne po imenu, am-
pak po delu in prepričanju, biti mora,« 
pa je v svojem nagovoru med drugim 
poudaril Janez Janša.

Dejal je, da je rojstni dan stranke 
priložnost, ko se ozremo v preteklost, a 
pozornost je seveda usmerjena v priho-
dnost. In morda še nikoli po letu 1991, 
po osamosvojitvi, našega rojstnega dne 
nismo praznovali v času, ko bi bila pri-
hodnost, ki je pred nami, tako odprta in 
tako malo samoumevna. Toliko različnih 
možnosti je pred nami in niso vse dob-
re. Star pregovor pravi, da je za luknjo v 
ladji in za to, da potopiš ladjo, dovolj en 
sam pijan mornar, da pa ladjo zgradiš, 
pa je potrebnih na stotine pridnih rok in 
ogromno znanja. Ta prispodoba danes 
zagotovo vsaj deloma velja za Evropsko 
unijo, 26. maja pa so pred nami volitve v 
Evropski parlament.

Vedno v zgodovini pride čas, ko mora 
vsaka skupnost in vsak narod premisli-
ti o svojem mestu v svetu. In pred temi 
volitvami je tak čas prišel za Evropo. O 
nekaterih ključnih izzivih je spregovoril 
že Manfred Weber. 

Vseeno pa je poudaril, da je EU danes 
precej drugačna kot je bila leta 2004, ko 
smo se EU pridružili, ali kot leta 2003, 
ko smo z velikansko večino glasovali za 
vstop v EU in v NATO. Ko smo končno 
dočakali trenutek, ki so ga sanjale gene-
racije, da se Slovenci ponovno povežemo 
z drugimi narodi zahodne civilizacije. 
Desetletje in pol, ki je sledilo našemu 
vstopu v Evropsko unijo, smo najprej 
živeli medene tedne ponovno združene 
Evrope, se nato spopadali z gospodarsko 
krizo ter se na koncu soočili z množični-

Zvesti Sloveniji. Že 30 let.
V soboto, 9. marca 2019, na dan, ko se spominjamo tudi rojstva očeta slovenske državnosti dr. Jožeta Pučnika, je v 
dvorani Cankarjevega doma potekala slavnostna akademija ob 30. obletnici Slovenske demokratske stranke.
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mi migracijami in Brexitom. Ta izziv še 
vedno traja. Brexit, odhod Velike Brita-
nije iz Evropske unije, predstavlja enega 
največjih šokov ali celo največjega, kot 
bo pokazala prihodnost, od nastanka EU 
dalje. Iz EU, ki se je doslej le širila, odhaja 
ena njenih največjih članic. 

»Zaradi tega je, spoštovani prijatelji, 
čas, ki je danes pred Evropejci, tudi pred 
Slovenci, čas političnega boja za Evropo. 
Za Evropo, za kakršno smo glasovali na 
referendumu leta 2003. Za Evropo evrop-

ske civilizacije in kulture, utemeljene na 
desetih božjih zapovedih in razsvetljen-
stvu. Evrope, ki spoštuje človekove pra-
vice in temeljne svoboščine, enakoprav-
nost obeh spolov in pravico človeka do 
varnosti in dostojanstva. Za Evropo, ki 
je svojo civilizacijo pripravljena in spo-
sobna varovati in braniti. Pravni temelji 
takšne Evrope so po našem mnenju za-
pisani v Lizbonski pogodbi,« je še dejal 
Janez Janša. 

Na slovesnosti smo se ob foto in video 

utrinkih ozrli tudi v čas nastanka stranke, 
z bogatim kulturnim programom pa smo 
se sprehodili skozi vse regije naše domo-
vine. Prav tako so bila ob tej priložnosti 
podeljena najvišja priznanja stranke, 
skozi prireditev pa nas je popeljala Eva 
Irgl, tudi naša dolgoletna poslanka. ■

Alojz Kuplenk

Nekaj tekačev Športnega društva Dobrepolje je bilo aktivnih 
vseskozi. Tako so novo tekaško sezono pričakali fizično in psi-
hično pripravljeni. Prijavili so se že na prve teke po Sloveniji, 
Povežimo soline − od Seče do Strunjana ter Mali kraški maraton 
v Sežani. Letos se je teh tekov udeležilo malo manj tekačev iz 
Športnega društva Dobrepolje. Za najvztrajnejše pa sta ta dva 
spomladanska teka čudovita in obvezna.

Naj omenim »dolenjski pokal«, v katerega je vključen tudi 
oktobrski dobrepoljski tek. Vabim vse tekače, da se organizirajo 
in se udeležijo kakšnega teka več.  Na ta način bodo naredili re-
klamo tudi za Dobrepoljski tek in privabili večje število tekačev 
v naše kraje.

Za konec naj povabim tako stalne tekače kot tiste, ki bi radi 
začeli, da se udeležite tedenskih treningov, ki bodo naknadno 
objavljeni na Facebook strani športnega društva. Poleg tre-
ningov je pomembno druženje, ki je moto Športnega društva 
Dobrepolje. ■

Tekaška sezona se je začela
Letošnja zima je bila zares ugodna za različne dejavnosti. Med drugim tudi za tiste športe, za katere ni potreben sneg: 
tek, kolesarjenje, hojo, planinarjenje. Za tekače pravzaprav ni bilo predaha. Tekli so lahko celo zimo. Treba pa se je bilo 
le malo topleje obleči.

Ena od velikih skrivnosti 
življenja je, da je zares kaj 

vredno le tisto, kar naredimo 
za druge.

(Lewis Carroll)

Bodite zadovoljni, da živite, 
ker vam življenje ponuja 
priložnost, da ljubite in 

delate, se igrate in gledate 
zvezde.

(Henry Van Dyke)
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Bojan Novak

Zadnja tekma med dobrepoljsko ekipo 
in gostujočo ekipo KMN Miklavž v tek-
movalnem smislu sicer ni odločala o ni-
čemer, saj sta ekipi že pred tekmo osvo-
jili končno peto (Futsal klub Dobrepolje) 
oziroma osmo mesto (KMN Miklavž). 
Po posebnem uvodnem protokolu, ko 
so na igrišče igralce obeh ekip pripeljali 
domači fantje iz selekcij U-9 in U-11, sta 
obe ekipi zaigrali odprto, zato smo gle-
dalci lahko uživali v številnih vrhunskih 
potezah. Po nepričakovano nervoznem 
prvem polčasu, ki se je končal z neod-
ločenih 3 : 3, so na parket prišli vsi fan-
tje, ki letos trenirajo pod okriljem Futsal 
kluba Dobrepolje. Od tistih najmlajših, 
šestletnikov, do fantov iz starostne ekipe 
U-19, ki, vsaj nekateri, že trkajo tudi na 
vrata članske ekipe. Okrog 70 fantov se je 
predstavilo v klubskih dresih, gledalci pa 
so vsakemu od njih zaploskali v spodbu-
do za nadaljnje treniranje. 

Drugi polčas je ponovno razvnel stras-
ti na parketu, zadetki so padali še hitreje 
kot v prvem. Gostujoča ekipa se je uspela 
pred koncem odlepiti na 9 : 6, a naši ži-
lavi igralci pred polno dvorano niso vrgli 
puške v koruzo. Nasprotno, v zadnji mi-
nuti so dosegli kar dva zadetka, za izena-
čujočega pa je zmanjkalo časa. Končni 
rezultat je bil tako 9 : 8 za goste. 

Zadnja tekma članske ekipe pred polno velikolaško 
dvorano
Poseben večer je bil tistega petka, 8. marca. Tudi zaradi praznika žensk. Veliko se jih je zbralo v športni dvorani v 
Velikih Laščah, kjer so bile ob vstopu v dvorano deležne drobnega presenečenja, nato pa so lahko uživale v pravem 
prazniku futsala.
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Poraz ni pokvaril vzdušja in kar nekaj 
gledalcev se je v družbi ekipe poveselilo 
tudi pred dvorano. Za člansko ekipo je 
zelo uspešna sezona, saj kljub dejstvu, da 
nima svoje dvorane, drži tempo igranja 
ekip druge slovenske lige. Po nekoliko 
slabšem začetku sezone se je ekipi us-
pelo dvigniti in zabeležiti nekaj odmev-
nih zmag. Ekipa je v letošnji sezoni pod 
vodstvom trenerja Danijela Kaljeviča 
šestkrat zmagala, štirikrat igrala neodlo-

čeno in osemkrat izgubila. 
Tudi po organizacijski plati lahko v 

klubu ocenimo sezono kot uspešno. 
Povprečen obisk je bil med najvišjimi v 
ligi, kljub temu da še čakamo na svojo 
domačo dvorano. Na dveh tekmah je bil 
obisk tudi več kot 200 gledalcev, kar se 
v drugi ligi naredi zelo redko. Samo ena 
tekma v celotni ligi (derbi med vodilnima 
ekipama) je potekala pred večjim števi-
lom gledalcem. 

Futsal klub Dobrepolje se ob tej pri-
ložnosti zahvaljuje za podporo vsem 
donatorjem, staršem igralcev in zvestim 
podpornikom. Za naslednje leto prav 
tako obljubljamo zanimiva dogajanja na 
velikolaškem parketu, nato pa se bo že 
približal veliki dogodek, ko bo dobre-
poljska ekipa lahko končno odigrala svo-
jo prvo tekmo na domačih tleh. ■

Aleš Tegel, predsednik ZŠO Dobrepolje

Tekmovanje bo predvidoma izpeljano 
v obliki dvokrožnega ligaškega sistema. 
Podrobnejši sistem tekmovanja bo odvi-
sen od števila prijavljenih ekip. 

Posamezna ekipa lahko prijavi do 
dvajset (20) igralcev, brez omejitev. Vi-
šina prijavnine bo določena naknadno 
glede na število prijavljenih ekip.

Priznanja (pokale) prejmejo tri prvo-
uvrščene ekipe, najbolj fair play ekipa in 
najboljši strelec tekmovanja.

Vse ekipe in posamezni igralci sode-
lujejo na tekmovanju na lastno odgovor-
nost!

Predvideni igralni dan je petek!
Začetek tekmovanja je predviden za 

petek, 26. aprila 2019!

Izpolnjena prijava za tekmovanje 
mora prispeti na e-naslov organizatorja 
(zsodobrepolje@gmail.com) najkasneje 
do torka, 2. aprila 2019, končni seznam 
z igralci pa do torka, 16. aprila 2019.

Prijavnico in več informacij o tekmo-
vanju dobite na spletni strani in FB-pro-
filu ZŠO Dobrepolje.

Športni pozdrav! ■

Razpis odprtega rekreativnega občinskega prvenstva v 
futsalu za leto 2019
ZŠO Dobrepolje razpisuje odprto rekreativno prvenstvo občine Dobrepolje v futsalu za leto 2019.
Tekmovanje šteje tudi kot občinsko prvenstvo.
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Aleš Tegel, ZŠO Dobrepolje

Tekmovanje poteka po pravilih teniške piramide. Začetek tek-
movanja je predviden za 1. maja 2019 in traja do 30. septembra 
2019. Tekmovanje bo potekalo na igriščih v Zalipovcu.

Tekmovalec, ki bo na koncu meseca septembra zasedel vrh 
piramide, si bo prislužil naslov prvaka teniške piramide. Prvih 
osem tekmovalcev iz občine Dobrepolje se pomeri za občin-
skega prvaka. Sistem tekmovanja je popolnoma avtomatizi-
ran s spletno aplikacijo. Pravila tekmovanja so objavljena na 
spletni in Facebook strani ZŠO Dobrepolje. Prijavite se lahko 
najkasneje do torka, 16. aprila 2019, preko prijavnega obrazca, 
ki ga najdete na spletnem naslovu www.pyra.si. ■

Razpis odprtega rekreativnega občinskega prvenstva v 
tenisu za posameznike
ZŠO Dobrepolje v sodelovanju s ŠD Predstruge razpisuje odprto rekreativno prvenstvo občine Dobrepolje v tenisu za 
leto 2019. Tekmovanje šteje tudi za občinsko prvenstvo.

Aleš Tegel

Po zimskem premoru smo tenisači zače-
li novo sezono s turnirjem parov. Da bi 
čim prej odgnali zimo in se preselili na 
odprta igrišča, smo se v pustnem duhu 

vsi sodelujoči opremili s pustnimi la-
suljami. Tekmovanja se je udeležilo 20 
pustnih šem, ki so svoje pare in nasprot-
nike dobile na podlagi žreba. Najboljši 
so prejeli pokale in praktične nagrade. 
Bilo je zabavno in kot vedno z ogromno 

tekmovalnega naboja. Letos bodo sledili 
še trije podobni turnirji, seveda pa že vsi 
nestrpno čakamo začetek teniške pira-
mide, ki se začne maja. ■

Pustni teniški turnir
Na pustno soboto se je v Ribnici odvil pustni teniški turnir. To ni bil čisto običajen turnir, saj je bilo pogoj za 
sodelovanje igranje s pustno lasuljo.

Človeško življenje ni samo njegovo. Kdor ga hoče oblikovati, mora imeti pomoč svoje okolice,  
ali pa mu bo spodletelo.

(Radindranth Tagore)
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Vsakomur enkrat zastane korak
in odide v kraje – nam živim – neznane.
In če je v ljubezni nastalo slovo,
ne odide za vedno in je manj hudo,
v spominu in duši nam –  za vedno – ostane.
           (J. Medvešek)

ZAHVALA
Ob boleči izgubi mame, babice, sestre in tašče

ANE KORELC
(11. 1. 1936 – 7. 2. 2019) iz Male vasi

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom, vaščanom in znancem za vsa izrečena sožalja, 

darovano cvetje, sveče in svete maše.
Iskrena zahvala vsem, ki ste jo v času bolezni obiskovali, 

opogumljali in ji dajali upanje.
Sosedje Milka, Boštjan in Nataša, sprejmite izraze naše 
globoke hvaležnosti za vse, kar ste dobrega storili zanjo.

Hvaležni smo osebju v DSO Grosuplje za vso oskrbo,  
gospodu župniku, moškemu pevskemu zboru, Zofki za 

vse molitve in Marku Zakrajšku za organizacijo pogrebne 
slovesnosti.

Posebna zahvala vsem, ki ste se poslovili od nje, zanjo 
molili in jo pospremili k večnemu počitku.

Hči Tanja z družino

Na svetu mnogo je poti,
a ena sama vodi tja, kjer si ti, 
po tej poti za teboj  
enkrat pridemo mi vsi.

ZAHVALA
ob zadnjem zemeljskem slovesu naše ljube mame

FRANČIŠKE GRM
(3. 10. 1916–6. 3. 2019)

iz Zagorice.

Iskrena zahvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče, svete 

maše in darove za cerkev.
Hvala tudi vsem, ki ste jo pospremili k njenemu večnemu 

počitku in hodili za njo molit.
Posebna zahvala negovalkama Mileni in Renati ter 

patronažni sestri Klavdiji.
Bog poplačaj kaplanu Marinku Bilandžiču, ki ji je vrsto let 
vsak prvi petek prinesel Boga, župniku Francu Škulju za 
pietetni pogrebni obred, moškemu pevskemu zboru za 
sočutno odpete pesmi in diakonu Roku za udeležbo pri 

molitvi v Zagorici.
Hvala cvetličarni Lilija za organizacijo in izpeljavo pogreba.

Hvala vsem, ki ste ji pomagali in jo imeli radi.

Žalujoči, vsi njeni

Ne jokajte ob mojem grobu,
privoščite mi večni mir,
saj izčrpal svoje sem moči 
in zaprl svoje trudne sem oči. 

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega moža, očeta, dedka, brata, svaka, 

strica in bratranca

JOŽETA MRKUNA
(5. 3. 1943–24. 2. 2019)

iz Male vasi

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
vaščanom in znancem za vsa izrečena sožalja, darovano 

cvetje, sveče in maše.
Zahvaljujemo se dr. Boštjanu Šerugi, osebju Onkološkega 

inštituta in osebni zdravnici dr. Barbari Morovič za vso 
zdravstveno oskrbo, cvetličarni Lilija za organizacijo in 

izvedbo pogreba, g. župniku Francu Škulju za poslovilni 
govor, obred in sveto mašo.

Hvala pevcem, trobentaču, molivcem v mrliški vežici, 
Angeli in Majdi za vso pomoč in Andreji za molitve ter 
vsakemu posebej, ki ste ga pospremili na zadnjo pot.

Žalujoči, vsi njegovi

In je zletel gor proti nebu
in potopil se v teman ocean.
Odtlej je eno sonce več na nebu
in eno sonce na zemlji manj.
                                     (T. Pavček)

ZAHVALA
Ob boleči izgubi sina, brata, strica, nečaka

MARKA ŠTRUBLJA
(2. 9. 1987 – 17. 3. 2019)

z Vidma

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam v težkih 
trenutkih stali ob strani, ki ste zanj molili, nepregledni 

množici za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče, dar za 
cerkev in sv. maše.

Posebna zahvala vsem gasilcem, motoristom, sodelavcem 
MBC Grosuplje, športnikom, sošolcem in dobrim 

prijateljem.
Neizmerno smo hvaležni g. kaplanu M. Bilandžiču za 

molitve na kraju smrti in v vežici z veroučnima skupinama, 
g. župniku F. Škulju za spodbudne besede ob slovesu in 

pevcem za lepo petje.
Naj bo njegov odhod iz zemeljskega življenja svetla luč v 

temi vsem nam, ki smo ga imeli radi.

Anica in Alojz z družino
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VGRADNO 
KUHINJSKO 

KORITO
780×435 mm RF

29,00 €

MIZARSKE 
STOLICE

SKLOPNA STOLICA

10,30 €

KUHINJSKE DELOVNE PLOŠČE
V PONUDBI VEČ KOT 30 RAZLIČNIH DEKORJEV

4100×600×38mm

KUHINJSKA 
ARMATURA 

MINES
IB 9605

29,00 €
V ponudbi tudi 

velika izbira 
sanitarnih 
armatur! KUHINJSKA IZVLEČNA 

NAPA LINEASTAR

59,10

SPECIALIZIRANA TRGOVINA Z MIZARSKIM OKOVJEM

PE GROSUPLJE / Kadunčeva ulica 4  tel.: 08 2052 382  gsm: 041 633 825  uros.starles@gmail.comVse za mizarje in hišne mojstre!
Vse za mizarje in hišne mojstre!
Vse za mizarje in hišne mojstre!
Vse za mizarje in hišne mojstre!
Vse za mizarje in hišne mojstre!

PROTIDRSNA GUMA 
ZA KUHINJSKE 

PREDALE
0,48 m / tekoči meter

3,90 €
Primerno tudi za police 

v omarah!V ponudbi tudi 

PVC

od 5,98 €

VLOŽKI ZA 
KUHINJSKI PRIBOR

500/540×490

2,39 €
V ponudbi pribori za vse 

širine predalov!

POOBLAŠČENI 
PRODAJALEC 
V GROSUPLJU

KLJUKE ZA NOTRANJA 
IN VHODNA 

VRATA

KOŠI ZA 
ODPADKE

DREAM

13,90 €/grt

AKCIJA
16,90 €/tm

IN VHODNA 
MIZARSKE 

STOLICE
SKLOPNA STOLICA

10,10,
HOPPE MILOS

10,39 €/grt

V NAŠIH 
PRODAJALNAH 
VAM NUDIMO:

 kljuke za vrata,
 vinilne talne obloge,
 kuhinjske pulte,
 pohištvene ročaje,
 okovje za pohištvo,
 vijake,
 ročno orodje

SAMOZAPIRALO 
ZA KRILNA VRATA

26,00 €

KUHINJSKA 
PROTIDRSNA GUMA 

ZA KUHINJSKE 
PREDALE

VLOŽKI ZA 
KUHINJSKI PRIBOR

500/540×490

ROČNO 
ORODJE FERM

VBODNA ŽAGA

32,83 €

V ponudbi pribori za vse 

KUHINJSKI PRIBOR

TALNI LAMINATI
Največja ponudba talnih laminatov 
priznanega avstrijskega proizvajalca!

VINIL

32 razred obremenitve / 8 mm 
debeline

SUPER AKCIJA

že od 3,90 €/m2

KLIK SISTEM
SUPER AKCIJA

že od 21,98 €/m2

v Grosupljuv Grosupljuv Grosupljuv Grosupljuv Grosupljuv Grosuplju
NovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovoNovo

pri baru Karantanija

V cene je vključen DDV!



Izdelava vseh vrst ogrevalnih sistemov na 
ključ (solarni sistemi, toplotne črpalke, peleti, 
drva, plin, olje)

Izdelava vseh vrst strojnih instalacij 
(vodovod, plin, ogrevanje)

Adaptacije celotne kopalnice z vsemi 
obrtniškimi deli

ZA BREZPLAČEN OGLED IN SVETOVANJE 
pokličite 041/622-542 (Borut)  
ali 031/622-542 (Vojko).

Vojkova 58, Ljubljana

TEL:  01/568 27 29                       
GSM:  031/622 542 
        041/622 542                    
E-MAIL: info@sanitar.si

Peter Hren s.p., Gradež 14, 1311 Turjak, GSM: 031/356 668

Storitve:
l	 Brušenje stekla
l	 Fazetiranje stekla in ogledal
l		Peskanje stekla
l	 Izdelava izolacijskega termopan stekla
l	 Kaljeno steklo
l	 Tuš kabine (po meri, s tesnili)
l	 Ogledala
l	 Kopelit steklo za delavnice
l	 Izdelava taljenega stekla z vzorci (fusing tehnika)
l	 Montaža vsega navedenega
l	 Ostale steklarske storitve
l	 Intervencija 24 ur na dan

JANEZ POZNIČ s.p.

Vrvarska 3, 1310 RIBNICA
info 01 / 8360 367

Hvala za obisk – se priporočamo!

Delovni čas:

od pon. do pet.
od 9h do 19h

Sobota in
nedelja zaprto!

STANE KADUNC s.p.
Perovo 27, 1290 Grosuplje 
E: avtokadunc@gmail.com

T:    01 7864 751 
M:   031 742 335
www.kadunc.si

VABLJENI V

NOVE PROSTORE

• VULKANIZERSTVO

• PNEVMATIKE,  
PRODAJA

• POPRAVILO PLATIŠČ

• HRAMBA  
PNEVMATIK

• AVTOOPTIKA

• SERVIS VOZIL

• AVTO KLIMA 
 
NOVO:

• MONTAŽA 
TRAKTORSKIH 
PNEVMATIK DO 
VELIKOSTI 56 COL

LET Z VAMI

I n f o r m a t i v n o  g l a s i l o  o b č i n e  D o b r e p o l j e■ letnik XXIII. št. 5                                                                                                                                   ■maj 2017

Slika zgoraj:

Otroci iz vrtca pa preživeli nekaj dni na taboru na Gradu Prestranek pri Postojni.  
    Slika levo:

 
Člani Gobarskega društva Štorovke Šentrumar so se udeležili tridnevnega gobarskega 

dogodka na Hrvaškem.

I n f o r m a t i v n o  g l a s i l o  o b č i n e  D o b r e p o l j e

■ letnik XXIII. št. 1            
            

            
            

            
            

            
            

            
            

           ■
 januar 2017

Slika zgoraj:

Osnovna šola Dobrepolje  

je konec decembra pripravila 

slovesno proslavo ob dnevu 

samostojnosti in enotnosti.

Slika levo:

Končana je Pinkijeva decembrska 

dobrodelna akcija, podeljena so 

bila tudi že zbrana sredstva.

I n f o r m a t i v n o  g l a s i l o  o b č i n e  D o b r e p o l j e

■ letnik XXIII. št. 2                                                                                                                                   ■ februar 2017

Slika zgoraj:

V šoli je 15. 2. 2017 gostovala ljubljanska Hiša eksperimentov. Šolarji so se lahko tisti dan učili nekoliko drugače. 

Slika levo:

Redni krvodajalci so se zbrali na srečanju in mnogi od njih so prejeli priznanja za številne darovane litre krvi.

Morebitni novi 
oglaševalci lahko 
vse informacije 
v zvezi z 
oglaševanjem 
dobite pri uredniku 
ali v tajništvu 
Občine Dobrepolje.

Možnost oglaševanja v Našem kraju
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info@priba-okna.si
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PRIBA OKNA D.O.O.

Matična št.: 1658654
CWB-17-9351

Krovstvo - strešno kleparstvo,

suhomontažna gradnja - knauf,

slikopleskarske storitve,

polaganje izolacije, barvanje opaža, ...

Matej     031 461 933

Stane     041 929 388

info@brata-tomsic.si 

www.brata-tomsic.si


